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OBČINA ZAGORJE OB SAVI
VABI K NAKUPU

OBVEZNIC

... OBVEZNICE, OBVEZNICE ...

KAJ NAKUP 

OBVEZNICE 

OBČINE ZAGORJE

Obveznice so prenosljive, 
izdajajo pa se z rokom odplačila 
osem let, Moratorij za izplačilo 

glavnice je 24 mesecev,

Sredstva

bodo

porabljena

POMENI? za:

Individualnemu kup
cu:
- varno naložbo - za vračilo 

jamči občina Zagorje s pre
moženjem in proračunom

- visoko obrestno mero: 11 %
- ohranitev realne vrednosti 

vloženega denarja (obvez-
, niče so nominirane v DEM)
- ekološko sanacijo

- zmanjšanje osnove za 
dohodnino

Obrtniku:
- možnosti za hitrejši razvoj
- finančno podporo profita- 

bilnim programom
- davčne olajšave

Podjetju:
- zaposlitev presežkov de

lavcev
- možnosti za hitrejši razvoj
- finančno podporo pers

pektivnim programom
- varno naložen kapital v 

profitabilne podjetniške 
programe

KUPITE JIH LAHKO

pri LB, Banki Zasavje, d.d.Trbovlje 
pri okencih Ekspoziture Zagorje 

Agencije Kisovec in 
Agencije Izlake

REZERVACIJE IN 
INFORMACIJE

SKUPŠČINA OBČINE 
ZAGORJE

telefaks 0601 61 011

- pomoč v obliki trajnega 
kapitala pri ustanavljanju 
in zagonu manjših podjetij

- nakup, urejanje in oprem
ljanje zemljišč za potrebe 
novih podjetij

- graditve, dograditve, re
konstrukcije ali adaptacije 
proizvodnih prostorov

- vlaganje v nove, ekološko 
neoporečne proizvodne 
programe

- vlaganje v programe, ki 
bodo zaposlili presežke de
lavcev

- sovlaganje v izboljšanje 
cestnih povezav in komu
nalne infrastrukture

- zgraditev oz. povečanje te
lefonskih kapacitet.



UVODNIK
Novo leto seje pričelo za Slovenijo uspešno. Tudi za Zasavje?

Bomo videli. Vsekakor bi morali zreti bolj vedro v prihodnost.
Tako kot lepa Zasavka na naslovnici. Pa čeprav nas še vedno 
pesti slab zrak, kije v Zasavju myno zlo, kot ugotavlja v temi 
Natalija Vidergar. Zrak ne bomo izboljšali čez noč, tudi kakšno 
nakljušje ne more pomagati. Naključje in pravi nos pa pomagata 
pri poslih, ugotavljajo v kisovški Ultri, ki je s pomočjo televizijske 
mreže CNN prišla do novega izdelka. Zasavje se mora odpirati.
Pa čeprav tudi z nastopi primadone rocka Josipe Lisac.

Zasavc je pričel leto z novimi akcijami. Tako je že zaživela 
igra Marka za znaiye, v časopisu boste redno spremljali svoj 
horoskop. V tem mesecu pa bo Zasavc s pomočjo najboljših 
zasavskih športnikov vseh generacij izbral tudi najboljše športnike, 
ekipe in treneije preteklega leta.

Marko Plajainc
Matjaž Svagan

Funšterc:
Silvestrovo v Zasavju, Litijski praznik, 
Valvasor spet na Bogenšperku, Križišče 
regij, Prepoved koncerta v Zagorju, 
Sramotni steber, Vesti iz občin in podjetij, 
Orehi za Zasavske poslance,
Koledar dogodkov, Jetmice

Pisma bralcev:
Miklavzevanje v Podkumu

Tema:
V Zasavju zrak ni dohrina- 
je nujno zlo

Pogovor:
Kramberger: " Ne bi bil rad policaj..."

Kšajt glavce:
Milanova kost, Franckin molj, 
Kozerija, Leto, ki ga ni več, 
In memoria m Mici Bizjak

Anketa:
Dohodnina, kaj je to?

Reportaža:
Zasavc Zasavcu: Srečno!, Desetič 
na Kum, Proti stoti, Str.
38: Marke za znanje 2

Miš maš:
Pogozdovanje, Andrej Šifrira, 
Mala matura...

Nagradna križanka:
Spet lepe nagrade

Žuriramo:
Primadona rocka v Mesečini, Horoskop, 
Odzovori vedeževalca, Pop design 
v Mesečini

Kšefti:
CNN pomagal kisovški Ultri,
Štiri tisoč brezposelnih Zasavcev,
Plin, plin, plin..., Potrošniško ogledalo, 
Mali oglasi zastonj

Zdrav duh...:
So pesmi pisana žoga?, Božični koncert, 
35 let delavskega doma ihbovljt', Za 
kulturo izgubljen dom, Zabeleženo

... v zdravem telesu:
Tokrat Medved in strelci, Dvajset let 
karateja v Trbovljah, Cik cak po 
športnih terenih,
Najboljši zasavski športnik

Kronično:
Promet, Aufbiks

3



Silvestrovo v Zasavju
Vse, kar je - mineva. Mine staro leto in prinese 

novo, mine življenje, pa tudi ljubezen ni večna. Tudi 
vznemirljivo pričakovanje novega leta je skopnelo kot 
prvi sneg. Poslovili smo se še od enega leta.

Silvestrske zabave so bile že od nekdaj značilne po 
svoji pompoznosti in odmevnosti. Vsakdo je bil pri
pravljen malo več odšteti za dobro zabavo. Sedaj pa je 
bilo drugače. Tanke denarnice, ki so na žalost vedno 
tanjše, so ljudi prisilile, da so silvestrovali kar doma. 
Skupaj s svojimi družinami.

Zagorjani na Silvestrovo. Foto: Tomo Ranzinger.

V Zagorju so si omislili zanimivo silvestrovanje na 
prostem, in sicer na ploščadi sredi mesta. Mraz ni mo
gel odgnati številnih ljudi, ki so se ga udeležili.

Vsem zbranim je srečo in predvsem mir v letu 1992 
zaželel zagorski župan Janez Režun, Dedek Mraz je 
opravil še svoj zadnji obisk, zagorska godba je prista
vila svoj lonček k dobremu počutju. V jasni zimski 
noči je odmeval zvok petard in širila se je živopisna 
svetloba raket, ljudje pa so si bili blizu, kot že dolgo 
ne. Tudi tisti, ki so novo leto dočakali doma, so kasne
je prišli obiskat ploščad. Tu so se srečali s prijatelji, 
znanci in sorodniki. Tisti najbolj zagnani so tudi plesa
li.

Veselo je bilo tudi v trboveljskem Delavskem domu 
(ansambel Sončna stran). V Hrastniku je bil največji 
žur v športni dvorani (ansambel Don Juan), veselo je 
bilo v planinskih kočah in drugod.

Sicer pa je človeku lahko vedno lepo, če si sam tako 
uredi. Včasih je potrebno tako zelo malo, daje človek 
resnično srečen tudi na novoletno noč.

Katja Božič

Litijski praznik
Decembrski dnevi, ki so že sami po sebi praznični, imajo v litijski 

še posebno praznični prizvok. V tem mesecu Litijani praznujejo svoj 
občinski praznik v spomin na bitko na Tisju, ki je vihrala na božični 
večer 24. decembra leta 1941.

Bitka na Tisju predstavlja prvo preizkušnjo v boju za osvoboditev 
na tem območju, obenem pa tudi delček boja slovenskega naroda za 
uresničitev stoletnega sna Slovencev, da bi živeli v samostojni in 
neodvisni Sloveniji. Osrednja slovesnost ob občinskem prazniku, ki 
je bila 23. decembra v avli občinske skupščine Litija, je sovpadala z 
izročitvijo prvega mednarodnega priznanja mladi državi Sloveniji.

Slavnostni govornik, predsednik Občine Litija Mirko Kaplja, seje 
v svojem nagovoru ozrl na prehojeno pot, na težave in predvsem us
pehe v iztekajočem se letu, kijih niti ni bilo tako malo.

Za vsakim uspešno opravljenim delom stojijo Ijucjje, zato je posa
meznikom in društvom podelil šest občinskih priznapj in prav toliko 
listin o priznanju Občine Litija.

V kulturnem programu so sodelovali Zasavski rogisti, Oktet Val
vasor, ki je ravno v teh dneh izdal svojo prvo glasbeno kaseto, pro
stor pa je likovno uredil domačin akademski kipar Zlatko Rudolf.

Ob zaključku prireditve je župan še simbolično otvoril litijski TV 
amaterski studio, ki je svojo prvo oddajo pričel predvajati prav v 
času slovesnosti. Rosana Maček

Valvasor spet 
na Bogenšperku

V decembru je bilo v raznih kraj ih litijske občine v okviru občin
skega praznika kar deset kulturnih in športnih prireditev.

Posebno mesto med njimi zavzema odkritje spomenika Janezu 
Vajkardu Valvasoiju, ki seje 23. decembra, po 300-letih, na predve
čer svojega odhoda z gradu, vrnil nazaj na svoj Bogenšperk.

Kip Janeza Vajkarda Valvasoija je v belem marmoiju izklesal 
akademski kipar Zlatko Rudolf in je postavljen na zelenici pred 
vhodom v grad. Odkril gaje domačin, akademik Janez Batis, kije v 
slavnostnem nagovoru orisal zgodovinski pomen Valvasoija in obe
nem čestital mlademu umetniku za njegovo delo.

V priložnostnem kulturnem programu sta sodelovala Oktet Val
vasor in Zasavski rogisti s svojimi fanfarami. R.M.

ZA S A V C Ustanovitelj KC Delavski dom Zagorje ob Savi. Glavni urednik: Matjaž Švagan, odgovorni urednik: Marko 
Planinc. Uredniški odbor: Roman Rozina, Manca Ocvirk (Funšterc), Ivana Laharnar (Vaš zelnik. Reportaže), Stane Šterbucl 
(Kšajt glavce), Milan Vidic (Anketa), Fanči Moljk (Miš maš), Bogdan Barovič (Žuriramo), Borut Markošek (Kšefti), Nande Raz- 
boršek (Zdrav duh ...), Sašo Fabjan (... v zdravem telesu), Polona Malovrh (lektoriranje).
Oblikovanje in računalniški prelom: Milan Derenčin, Litija in Cvek, Dol pri Hrastniku, Tisk: Alenka Jakopič, Sedraž.
Naslov uredništva: Časopis Zasavc, Cesta zmage 33, Zagorje ob Savi. Tel.: (0601) 61-013. Nenaročenih rokopisov in fotografij ne 
vračamo. Brez dovoljenja urednika ponatis člankov ni dovoljen. Časopis je oproščen davka na promet proizvodov in storitev 
na podlagi mnenja Sekretariata za informacije IS SRS št. 421172 z dne 27. maja 1979.
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Na zdravje 
Slovenija, 
na zdravje 
Zasavje

Pravijo, da je čas vojne in čas 
miru. Takrat je bil čas vojne, ko 
sem šla tistega večera na vrt po 
jagode. Imela sem čuden obču
tek, v prsih me je tiščalo, kot, da 
bi imela v njih kamen. To je bil 
dan, ki sem ga preživela v stra
hu, to je bil dan ko so bombandi- 
rali Kum, to je bil dan, ko sem 
bila cel dan pred televizijskim 
zaslonom, ker sem hotela vedeti, 
kaj se dogaja. Namesto ptic so 
helikopterji preletavali nebo. V 
srcu je bilo čutiti žalost in v oče
su se je pojavila solza, tista odre
šilna solza, ki bo pregnala boleči
no iz prsi. Nisem si upala pogle
dati v nebo, pogledala sem v tla; 
in tam se je skrivala drobcena, 
čisto majhna štiriperesna detelji
ca, kot osamljen bojevnik, ki še 
kljubuje sovražnim vetrovom.

In ravno ta drobcena deteljica 
mi je takrat pomenila sonce, to
plino, veselje, srečo...

Pomenila je sonce, ki je kljub 
črnemu in sovražnemu ozračju 
vojne zasijalo. To sonce mi je 
zvabilo nasmeh na obraz, kot, da 
bi to želela neka nevidna sila. To 
je bil verjetno edini svetel dogo
dek v tistem času, takrat, ko je 
bil čas vojne. R. Kovač

Sedaj je čas miru. Slovenija je 
utrgala svojo štiriperesno detelji
co. Skoraj priznana je že. Manjka 
le še malo, pa bo deteljica sreče 
sestavljena. Majhen del te dete
ljice je tudi osrednji del naše 
mlade države - Zasavje. Zasavje 
v priznani državi Sloveniji.

Kaj čaka Zasavje in Zasavce v 
samostojni, priznani državi? 
Bomo živeli v teh krajih bolje, 
kot prej, slabše ... Bomo obupani 
hodili po poljih za svojimi štiri
peresnimi deteljicami, s pogle
dom, obrnjenim v tla. Ali pa se 
bomo uzrli proti nebu, zvezdam, 
jih skušali sklatiti z neba. Le za
kaj ne? Nekateri to že znajo. 
Tudi v Zasavju.

Zasavje se bo moralo, podobno 
kot Slovenija v svetu, potruditi 
in prisiliti Slovenijo, da ga bo 
priznalo. Zasavje je del te prizna
ne in evropske Slovenije. Zato 
nazdravimo svobodnemu Zasa
vju v svobodni Sloveniji.

M.P.

Križišča regij
Po sprejetju slovenske ustave konec leta 

1991 so tudi formalno dani pogoji za ustano
vitev občine Radeče. Ni slučaj, daje to me
sto ob Sopoti že dosedaj, če upoštevamo lo
kalno - komunalne interese, delovalo po
vsem samostojno. Imela je, kot ena redkih v 
Sloveniji, svojo samoupravno komunalno 
interesno skupnost. Zaradi posebnega geo
grafskega položaja so se v tem delu Sloveni
je križale tri regije, vodnogospodarski, 
cestni, PTT in elektro sistemi itn.

Logično je, da se bodo Radeče z ustanovi
tvijo samostojne občine morale vključiti v 
eno izmed regij. Ali bo to sedanja celjska ali 
sosednji zasavska in posavska, še ni odloče
no.

Gotovo pa je, da Radeče nočejo biti več 
le obrobje ali celo privesek ene izmed ome
njenih regij. Ker se v Sloveniji členitev na 
regije marsikje zapleta., so v Radečah celo 
razmišljali, da bi povezali Zasavsko 
-Posavske interese v enotno regijo ZASAV- 
SKO-POS A V SKO s središčem v Radečah. 
Kakorkoli se to morda sliši čudno, je glede 
na specifičnost območij, ki bi gravitirale v 
omenjeno regijo, predlog skorajda logičen. 
Prezgodaj je ocenjevati, kaj bi to pomenilo, 
sigurno pa ideja terja širšega razmisleka in 
obravnave.

Ko govorimo o Radečah kot eni izmed bo
dočih slovenskih občin, naj omenimo, da so 
že stekli prvi pogovori v Sevnici v zvezi s 
Posavjem, kot eni izmed možnih variant 
vključitve občine v regijo. Ko so se o podob
nem pogovarjali v Zasavju, je vodstvo za
savskih občin na pogovor povabilo občino 
Laško, ki glede na bližino Celja gotovo nima 
interesa povezovanja v novo regijo, razen 
seveda njenega spodnjega dela, katerega žal 
ni nihče obvestil. Kdo ve, če Zasavje tokrat 
ni naredilo napake glede na to, da so Radeče 
nekdaj sodile v trboveljski okraj. Pa tudi da
nes nekatera zasavska podjetja del svojega 
prihodka iztržijo v tej bodoči slovenski obči
ni.

Franci Kadunc

Novi
regionalizem

Zagorje in Litija se, prav tako tudi Do
mžale in Kamnik, ne strinjata s predlogom 
prihodnje ureditve, po kateri naj bi se znašli 
v regijah, kjer se ne počutijo doma. Zagorje 
svoje prihodnosti ne vidi več v povezavi s 
Trbovljami in Hrastnikom, druge tri občine 
pa se ne vidijo v nekakšnem obljubljanskem 
regijskem obroču. Štiri občine razmišljajo o 
nekakšni novi regiji, ki bo odprta tudi za 
morebitne druge članice, ureditev naj bi bila 
policentrična, saj so zapriseženi nasprotniki 
centralizma in tega, da bi o njihovih intere
sih odločali kje drugje.

R.R.

Slovenci smo...
Zadnji petek v decembru se je iztekel rok 

za oddajo prošenj za pridobitev slovenskega 
državljanstva. Na republiškem ministrstvu 
za notranje zadeve predvidevajo, da bo vseh 
vlog okoli 160.000, razrešili pa naj bi jih do 
aprila letos. Tudi v Zasavju so bili prosilci 
pridni. V Zagorju so na oddelku za notranje 
zadeve prejeli okoli 1000 vlog, prosilcev pa 
je bilo okoli 1500 (na posamezni vlogi je na
mreč lahko navedenih več oseb). V Trbo
vljah je bilo oddanih približno 1250 vlog, 
prosilcev pa okoli 2000. V Hrastniku je bilo 
takšnih nekaj manj. Prejeli so preko 700 
vlog, prosilcev pa je nekaj več kot 1400. 
Vseh prosilcev za slovensko državljanstvo 
je torej v Zasavju blizu 5000. Vsi, ki so rok - 
27. december zamudili, bodo v prihodnje 
pridobivali slovensko državljanstvo pod bi
stveno ostrejšimi pogoji.

B.M.

Občinski grbi
Registrske tablice na avtomobilih naj bi 

krasili tudi grbi občin. Morda je prav odloči
tev v Republiki, da bodo tisti, ki nimajo svo
jega, morali naslikati ljubljanskega, spodbu
dila ljudi v vodstvih občin k razmišljanju o 
teh občinskih simbolih. Grbi zasavskih ob
čin so zelo mladi, le nekaj let štejejo, pove
zani pa so z rudaijer\jem in industrijo, ki se 
je tu razvila. Zgodovina teh krajev je mlada, 
zato si heraldika tu ni utrla poti, razen pri 
nekaterih plemiških družinah, ki pa z novej
šim razvojem nimajo povezave. Nove grbe 
zasavskih mest vam bomo predstavili v eni 
naslednjih številk, kajti sedaj še niso čisto 
nared. Trboveljčani bodo o tem, ali nov ali 
obstoječi grb, šele odločali, Hrastničani 
bodo verjetno obdržali tega, ki so ga pred 
nekaj leti šele sprejeli, Zagorjani so v Skup
ščini že sprejeli osnutek novega, Lilijani pa 
ga doslej sploh niso imeli - imeli so simbolni 
znak - in trenutno se dogovarjajo o ponudbi 
za izdelavo osnutka, o katerem bo odločala 
občinska Skupščina.

J.L.

Zagorski grb na ogled
Skupščina občine Zagorje je decembra 

sprejela predlog za nov grb občine. Posebna 
komisija, ki je predlog pripravila, se je delno 
zgledovala po izredno starem likovno pre
prostem, a učinkovitem grbu Gamberžanov. 
Imel je obliko ščita, kije bil s podolžnima lo
koma razdeljen na tri ploskve, srednja je 
imela obliko konice.

Akademski slikar Jože Trobec, ki se že 
nekgj časa ukvarja s celostno podobo zagor
ske občine, je iz te enostavnosti izpeljal svo
jo inačico grba in določil tudi barve. Grb naj 
bi s svojo enostavnostjo segal v preteklost, z 
barvnimi polji pa simbolno govoril o seda
njosti in prihodnosti: iz nevtralne beline v 
čmo (rudarjenje), iz črnine pa v modrino in 
zelenje.

Grb je občanom na ogled v avli Delavske
ga doma. N.R.
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Prepoved koncerta v Zagorju?
Na dan 26. decembra ob 17. uri je bil na strehi De

lavskega doma v Zagorju koncert skupine Orlek. Ker 
so fantje igrali gromoglasni rock, se je kmalu zbrala 
množica poslušalcev. Najpozornejšim pa ni ušlo, da 
sta po kakšnih 20 minutah v Delavski dom vstopila 
dva miličnika in da seje kmalu za tem koncert končal. 
Dovolj, da se začnejo širiti govorice o tem, kako je mi
lica prekinila koncert kljub temu, da je bil prijavljen 
pri ustreznem organu SO Zagorje.

Za komentar smo povprašali komandirja postaje 
milice Zagorje Alojza Klančišarja. Povedal nam je, da 
je koncert Urad za notranje zadeve SO Zagorje res 
pravočasno odobril ter da so bili o tem obveščeni tudi 
na PM Zagorje. Zato na telefonske klice občanov o 
prebučni glasbi niso ukrepali tako, da bi prekinili kon
cert, marveč je patrulja izvajalce zgolj opozorila, da se 
stanovalci sosednjih blokov pritožujejo. Po opozorilu 
so Orleki zaigrali še eno skladbo, nato pa koncert za
ključili.

Daje bilo ravnanje patrulje milice korektno, nam je 
potrdil tudi vodja ansambla Orlek Vlado Poredoš. De
jal je, da so tako ali tako hoteli igrati le kakšne pol ure 
in bi tudi brez opozorila miličnikov koncert končali. 
Tako pa so lahko z njimi še malo »poklepetali«. Kon
cert so tudi snemali in naj bi bil kmalu na sporedu tr
boveljske kabelske TV, gledalci pa se bodo lahko na 
lastne oči prepričali o korektnosti miličnikov.

S tem so postavljene na laž govorice o samovolji mi
ličnikov in izbrisana je senca dvoma v njihovo korekt
nost. Za skupino Orlek pa je to le še malo dodatne re
klame. Jože Ranzinger jr

Z-

M

Radečani ne pustijo 
kraje Zdravstvenega doma

Po sprejetju zakona o zavodih je tudi radeški zdravstveni 
dom izgubil status samostojne zdravstvene organizacije. Po 
sprejetju odloka o ustanovitvi Javnega zavoda ZD Laško je 
radeški ZD dobil dve delovni enoti in sicer Splošna medici
na Radeče in Zobozdravstveno varstvo Radeče. Nepozna
valci razmer bi brez zadržkov ocenili, daje pač vse v skladu 
z zakonom in je nepotrebno vsakršno razmišljanje o drugač
ni organiziranosti. Delavcem ZD Radeče, še posebej pa pa
cientom pa so dobro poznane razmere, ki situacijo takoj obr 
nejo na glavo. Naj navedemo le nekaj primerov. Že ob ob
stoječi organiziranosti je ZD Radeče premogel le enega rešil- 
ca, pa še ta je bil na razpolago le takrat, ko je bil odprt ZD 
drugače pa so morali pacienti neredko tudi v nujnih prime
rih iskati rešilca v Laškem, največkrat pa sojih iz zagate re 
šili trboveljski ali hrastniški reševalci. Ali nova organizira
nost pomeni, da mogoče niti dopoldne ne bo reševalnega av
tomobila za nujne primere? Še huje je z dežurno službo. Vse, 
kar je nujno, je bilo že sedaj potrebno iskati drugje, kaj bo 
šele v tej organiziranosti.

Glavni problem pa je gotovo novozgrajeni zdravstveni 
dom. Zdi se, kot daje skrb nad njegovim opremljanjem pre
vzel nekdo, ki se na razmere ne spozna najbolje. Od opreme, 
ki so jo načrtovali, je bilo veliko stvari prečrtanih pod ozna
ko nepotrebno in podobno. Ne moremo in ne smemo se 
spuščati v strokovnost takšnih ocen, eno pri vsem pa je go
tovo; krgj pa tudi zaposleni ne bodo dovolili nikakršnega od
tujevanja osnovnih sredstev iz omenjene inštitucije, sgj je 
ogromno le te kupljene iz sredstev zaposlenih v dolini, pa 
tudi ZD je bil grajen s pomočjo samoprispevka. Omenjeno 
problematiko je obravnavala tudi krajevna skupnost. Boja
zen tukajšnjega prebivalstva v zvezi z kvaliteto storitev je 
pač upravičena, saj temelji na dolgoletnih izkušnjah.

Franci Kadunc

Ü:

Sramotni steber
Napisi na tablah pri vhodu v mesto Trbo- * 

■ vije označujejo nekoč pobratene občine. Da- 
, nes nič več, vsaj ne vsa mesta. Nekatera so 
neestetsko prečrtana. Sodeč po packarijah na 
omenjenih tablah, so tudi v občini Trbovlje 
prekinili z pobratenjem. Toda kdo?

Nekdo je premazal napise pobratenih občin 
Lazarevac in Valandovo. Linija najmanjšega 
odpora? Kaj pa videz že tako umazanih Trbo
velj? To pri toliki umazaniji sploh ni omembe 
vredno? Na umazano Trbovlje so naši že tako 
maloštevilni turisti opozorjeni že na glavnih 
vpadnicah v mesto. Rumene table z napisi ne
kdaj pobratenih mest so grdo premazane in 
prav bodejo v oči.

Če je občinska politika izpeljala pobrate
nje, bi lahko tudi odstranila table z napisi 
nezaželjenih mest. Ker tega do danes še ni 
storila, pribijamo na sramotni steber odgo
vorne v trboveljski občini. Prav tako opo
zarjamo na napise istih mest na vodnjaku v 
naselju Salauminess. j.b.

Še od lani visijo nekateri grešniki na sra
motnem stebru. Odločili smo se, da jih bomo 
sneli in čez čas pogledali, ali so res kaj naredi
li, da bi popravili sramoto, zaradi katere smo 
jih na steber obesili.

Tako s stebra snemamo odgovorne v SAP 
Zagorje zaradi neurejene zagorske avtobusne 
postaje. Počakali bomo na malo toplejše vre
me in pogledali, ali se bodo le lotili ureditve 
postaje, ki meče slabo luč na zagorski odnos 
do okolja.

S stebra snemamo tudi Republiško upravo 
ha ceste, Ljubljansko cestno podjetje in 
'hrastniški izvršni svet zaradi nedokončane 
ceste skozi Brnico. Cesto so sedaj že skoraj 
uredili, pred kratkim so namestili odbojne 
ograje, manjkajo le še lepotni popravki.
^ Za nekaj časa pa bomo s stebra sneli tudi 
ŽG Ljubljana, ki smo ga tjakaj obesili zaradi 
sramotno urejene železniške postaje v Rade
čah. O tem primeru bomo posebej pisali v eni 
prihodnjih številk. m.p.

„L
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Obisk pri zasavskih 
narodnjakih

Po razpadu SDZ oz. po oblikovanju 
novih občinskih odborov njene pravne 
naslednice SDZ-NDS je na »teren« 
prišel tudi dr. Rajko Pirnat. Prisotne 
na delovnem sestanku v Trbovljah, ki 
so jih mučila zlasti vprašanja glede 
delitve premoženja in zbiranja novega 
članstva, je pomiril z naslednjimi 
besedami: »Ne obremenjujte se z odho
dom nekdanjih članov niti z novo 
stranko. Bolj pomembno se je ukvarja
ti s samim seboj. Volilci bodo namreč 
SDS-NDS sodili po njenem delu.« 
SDZ-NDS pa je po njegovem tudi edi
na »dedinja« nekdanjega premoženja 
stranke. V svojem uvodnem govoru dr. 
Pirnat ni mogel mimo politike, kakrš
no vodi nova demokratska stranka. 
Obsodil je predvsem njeno odkrito po
vezovanje z liberalci in odklanjanje 
Demosa (ki je tedaj še obstajal). Sicer 
pa je prišel čas, ko je po Pirnatu kon
čno že enkrat treba zlesti iz realsoci- 
alizma, čeprav ne kakorkoli (npr. z di
vjimi privatizacijami, ki pa jih je v Za
savju na srečo malo), temveč pravično.

Glede ugleda narodnjaške stranke je 
gost menil, da je na pravi poti - tako 
vsaj kažejo napadi medijev. Kajti ko te 
nehajo napadati, je gotovo km narobe. 
Le v nečem se je dr. Pirnat zmotil - ko 
je govoril o tem, da se bodo člani DS le 
težko sporazumeli, kdo izmed njih da 
bo predsednik. To so »novi« demokrati 
opravili brez težav. P.M.

Žrtvovani kmetje
V drugi polovici decembra so se v Litiji 

srečali glavni politiki kmečke zveze oziroma 
ljudske stranke. Slišati je bilo moč že sliša
no; da se vlada izogiba vprašanjem, poveza
nimi s kmetijstvom, ima do njih aroganten 
odnos in jih ne upošteva, pa čeprav so po 
številu članov najmočnejša Demosova 
stranka. Dotaknili pa so se tudi dveh vedno 
prisotnih tem: novinaiji o njih poročamo ne
korektno in tudi zato javnost vso krivdo za 
drago hrano vali na kmeta; bili so proti 
temu, da se v ustavo zapiše pravica do svo
bodnega odločanja o rojstvu otrok.

R.R.

Koncesionarstvo
Medtem ko je v Litiji še vedno nekaj vro

če krvi, ker je občina koncesijo za opravlja
nje javne službe v Sindikalni dvorani na 
Stavbah podelila Listu, domačemu podjetju 
za turizem in trgovipo, bo v času izida mor
da že znano, kdo bo najemnik gradu Bogen- 
šperk. Sklepanje o tem, s kom naj bi se pod
pisala pogodba o koncesiji, je bilo preloženo. 
Interes za sovlaganje in upravljanje s čudo
vitim gradom so doslej pokazali Predilnica 
Litija, Slovenija vino Ljubljana, Pivovarna 
Union prav tako iz Ljubljane, ljubljansko 
podjetje za PTT promet in Stanovanjsko 
Komunalna banka.

R.R.

Slovenska vlada 
začenja leto 92 
v Radečah

Tako so Radečani poimenovali za
bavno - športno prireditev, ki bo v 
njihovi športni dvorani 23. januarja 
1992 ob 18. uri. V p-i'ateljskih ,~ogo- 
metnih tekmah se bodo pomerile 
ekipe V'"de republike Slovenije, se
lekcije L JTIQUE Nedeljskega dnevni
ka z zlatimi slovenskimi košarkaši, se
lekcije slovenske glasbene estrade in 
radeških veteranov oziroma nogomet
nih entuziastov. N^j omenimo samo 
nekatera imena, ki bodo na radeškem 
igrišču poizkušala zadeti nogometno 
žogo. V ekipi nogometa^ v Države Slo
venije bodo med drug' tudi min is uri
Bavčar, J—'* in Kacin, v ekipi selek
cije Ned „skega dnevnika košarkarji 
Daneu, Jelovac, Bassin, Žorga, Pola
nec, Marter, v ekipi slovenske glasbe
ne estrade pa Božidar Wolfand - Wolf, 
Zlatko Dobrič, Bogdan Barovič, Janez 
Bončina - Benč, Giani Rijavec - BIG 
BEN, Tone Kapušin -Obvezna smer, 
Polde Poljanšek \gropop, Čarli No
vak in Miro Ček. Iiš -HOT HOT, Tone 
Košmrl in Vili Ilesnik - Pop design, 
Duško Uršič in eh i igi.

Organizator pod pokroviteljstvom 
Zavarovalne skupnosti Triglav in Pi
vovarne Union iz Ljubljane zagotavlja 
vrsto presenečenj za obiskovalce. Izku
piček tekme je namenjen Zvezi para
plegikov Slovenije.

F.K.

Demokrati tudi 
v Zagorju

S sprejetjem kongresnega dokumen
ta identiteta SDZ, za katero je glasova
la večina delegatov, je dokončno in 
nujno polariziral SDZ na narodnjaški 
in demokratski blok. Prepričanje o 
nujnosti ločitve, se je takoj prenesla 
tudi na občinske zbore.

Stranka SDZ Zagorje je dobila na 
volitvah nekaj več kot 4 % glasov in en 
sedež V DPZ občinskega parlamenta. 
Skromen volilni rezultat smo z razdeli
tvijo na dve stranki torej še prepolovili. 
Vendar je potrebno razcep vzeti kot 
dejstvo. Kakršnekoli razprtije na ideo
loških temeljih, nadaljne razpihovanje 
levega in desnega ekstremizma samo 
škoduje demokratičnim procesom na 
državni in lokalni ravni. Program DS 
Zagorje je zasnovan na neideološki os
novi in se zavzema za sredinski politič
ni prostor. Do primerne okrepitve šte
vila članstva, stranka deluje kot inici
ativni odbor. Sedež stranke je na Cesti 
zmage 33, Zagorje.

Leopold Drobne

Božični dar
V zadnjem ZASAVCU smo zaradi 

časovne stiske preroško napovedali 
prireditev Božični dar.

Res je bilo tako, kot smo napisali in 
želeli. Danes bi dodal samo nekaj 
malenkosti.

Pozdravni govor gospoda Franca 
Miklavčiča, podpredsednika SKD, je 
nadaljeval predstavnik Avstrijske hu
manitarne organizacije Hilfswerk. 
Nato je vabljene nagovoril še župan 
Janez Režun, zagorski dekan Jože 
Čampa in predsednik zagorskega Rde
čega križa dr. Franc Grošelj.

Iz vseh teh kratkih govorov je bilo 
skupno eno, in sicer - pomembnost 
druženja in humanitarnih akcij ter 
božično in novoletno voščilo.

V kulturnem programu so nas razve
seljevali: Dekliški pevski zbor Zora, 
Zagorski oktet, zakonca Dolar s citrami 
ter recitatorka Simona Steban.

Potrudilo se je tudi osebje hotela 
Medijske Toplice. Lepo so okrasili 
prireditveni prostor in nam s profesio
nalnim pristopom pomagali izpeljati 
prireditev v njihovem hotelu.

Janez Andrej Dolšina

Pravopisa ne 
poznajo

Članice^ literarno - novinarskega 
krožka OS Dol smo lani izvedle anke
to o uporabi Slovenskega pravopisa v 
zasavskih podjetjih. Po telefonu smo 
poklicale petdeset podjetij, šol, trgo
vin ...

Ugotovile smo, da 80 odstotkov 
vseh anketiranih SP ima, uporablja 
pa ga le polovica. Vsa podjetja SP ni
majo, čeprav menimo, da bi ga nujno 
potrebovala. Zato se sprašujemo, ali 
je nakup SP prevelik strošek. Odgo
vor smo našle v knjigarni Partiza
nska knjiga v Trbovljah, kjer je zanj 
treba odšteti 1500 tolarjev. Slovenci, 
ki neke« dgjo na svoj jezik, bi gg mo
rali vedno imeti pri roki.

Katja, Joži, Kristina, Darja,
8.a - Dol pri Hrastniku

Upokojenke in 
ročna dela

Pri Društvu upokojencev Trbovlje že 
precej let uspešno deluje ročnodelski 
krožek, ki ga strokovno in organizacij
sko vodi Lojzka Vengust. Rezultate 
svojega dela prikažejo vsako leto na 
društveni razstavi ob tednu upokojen
cev. V decembru pa so pri tem društvu 
objavili, da bodo v kratkem pričeli s te
čajem pletenja, kleklanja in kvačkanja. 
V tečni se lahko prijavijo ne le upoko
jenke, pač pa vse tiste ženske, ki se za 
tovrstno dejavnost zanimajo in se v teh 
spretnostih in znanju žele izpopolniti.

T.L.
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Poslovna
alkimija

Tovarna kemičnih izdelkov Hrastnik 
je v lanskem letu doživela nemalo šte
vilo šok terapij. Proizvodnja je bila v 
veliki meri odvisna od trga, predvsem 
jugoslovanskega. Zaradi znanih vzro
kov (blokada transportnih poti ipd.) je 
bila tudi proizvodnja za približno devet 
odstotkov manjša kot leta 1990. So pa 
bili v TKI zato toliko bolj uspešni pri 
prodoru na konvertibilni trg, sgj so v 
izvozu na Zahod dosegli vrednost 3,3 
milijona ameriških dolarjev, medtem 
ko v tem letu načrtujejo kar 4,5 milijo
na dolarjev. Vse leto so uspešno izvaja
li tudi program racionalizacije dela, sgj 
so zaposlenost uspeli znižati s 506 na 
467 ljudi, medtem ko za letošnje leto 
načrtujejo, da bi bilo to število nekje 
med 410 in 440 zaposlenimi. Pomem
bno je predvsem dejstvo, da v TKI že 
od novembra 1990 zagotavljajo izplači
lo osebnih dohodkov, ki jih dovoljuje 
zakon, ker so že takrat podpisali kolek
tivno pogodbo. Za ilustracijo: povpre
čni osebni dohodek se je v preteklem 
mesecu sukal od 16 do 17 tisoč tolaijev.

To je vsekakor mogoče, saj je dobiček 
ob koncu leta znašal okrog šest odstot
kov.

V prihodnje bodo v TKI dajali velik 
poudarek prilagajanju trgu ter bodo 
tako tudi dosti investirali v razvoj. Zla
sti so velikega pomena ekološke inve
sticije, saj bodo v proizvodnjo uvajali 
čistejše surovine, deponija odpadkov 
pa je že v fazi poskusnega obratovanja.

Borut Markošek

V Svei korakajo 
naprej

Strategija razvoja, ki so jo začrtali 
pred leti v Svei in jo z znanjem in iz
kušnjami vedno dopolnjujejo, je bila 
glede na rezultate pravilna. Tudi lani 
so povečali proizvodryo in prodajo.

Razvili so tri nove programe kuhinj, 
posebej omenjajo Barbaro iz orehovega 
lesa, ki bo na trgu že v prvi polovici 
leta.

V februarju bo nared razširjen 
razstavni prostor v Zagorju, kjer bo 
mogoče videti res lepe reči. Čeprav 
niso pretežno vezani na jugoslovanski 
trg, tam vseeno ostajajo, načrtujejo pa 
izrazito povečanje izvoza. Kupca že 
imajo. Z naj večjim deležem svoje pro
izvodnje še vedno ostajajo na sloven
skem trgu, kar je tudi njihov namen.

V Svei niso ugotavljali tehnoloških 
viškov, s štipendiranjem strokovnja
kov so močno izboljšali kadrovsko 
strukturo. Sklenili so, da bodo ti zapo
sleni naredili še več kot v preteklosti in 
to jim z enakim številom delavcev us
peva že dve leti. Proizvodnja na zapo
slenega je visoka. Pri tem velik pouda
rek namenjajo ustvarjalnemu delu, 
inovativnost pa bodo tudi posebej ce
nili.

Kot je omenil direktor Svee Miroslav 
Štrajhar, so si zastavili zahtevne cilje, 
ki bodo terjali z njihove strani odgovo
ren pristop in odlično kvaliteto. Seve
da so kot proizvajalci željni tudi teme
ljite strokovne ocene. Med drugimi naj 
bi bili te deležni tudi na priznan 'm sej
mu v Ko'"tu, o poti tja pa s. juho odlo
čali skupaj s slo nsko lesno industrijo 
in upajo, da bodo ti načrti tudi uresni
čeni.

Ivana Laharnar

Dobro poslovno leto za 
Cementarno

Minulo leto ocenjujejo v trboveljski Cementarni kot relativno uspešno. 
Prodali so namreč za tri odstotke cementa več kot v letu prej ali okrog 
380.000 ton, pri čemer so koristili le 90 odstotkov svojih zmogljivosti. Več 
cementa so prodali predvsem na rovaš hrvaškega trga, kamor so prodali 
skoraj tretjino vse prodaje.

Obetavna je tudi Cementarnina ekološka naložba - v rekonstrukcijo 
elektrofiltra na mlinu za cement. Po njej ngj bi v ozračje odhajalo le še 50 
miligramov prašnih delcev na kubični meter (sedaj 200 miligramov), nič 
manj pomembna pa ni naložba v paletizacijo oz. v graanjo silosov za na
kladanje razsutega cementa. Obe naložbi sta vredni tri milijone DEM, fi
nancirali pa jih bodo iz lastnih sredstev. _

Apno žgejo 
v Zagorju že 
150 let

Zgodovinski viri navajajo, da so 
se te gospodarske dejavnosti naj
prej lotili kmetje za svoje potrebe, 
pozneje tudi za prodajo. Med izde
lovalci je bila tudi Zagorska pre- 
mogokopna družba, ki se je s tem 
ukvaijala v večjem obsegu. Apno 
je pridobivala na zahodni strani so
teske Medije. Na vzhodni strani pa 
se je te dejavnosti lotil znani prvi 
industrialec Birolla, ki je tudi prvi 
postavil dve vertikalni jaškasti 
peči z neprekinjenim obratova
njem. Ostanki teh peči so še danes 
vidni nasproti Logarjeve hiše. Bi- 
rolli je kasneje sledil še Weinber
ger. Takrat in še pozneje so apno 
žgali v poljskih pečeh v saržah. Po
stavili so jih lastniki od Košenine 
do Logarja nad sedanjo obratno 
delavnico Industrije gradbenega 
materiala in na kraju, kjer stoji da
nes 300-tonska peč za žganje apna. 
Znani izdelovalci ali žgalci apna 
kot so jim takrat rekli, so bili med 
drugim: Mandelc, Baš, Šink,
Wrenk, Medved, Mihelčič, Snoj in 
Taufer ... Najprej so v apnenicah 
kurili z lesom, pozneje so prešli na 
premog.

Trboveljska premogokopna 
družba je med obema vojnama se
zidala štiri peči jaškaste vrste; po 
zadnji vojni pa je rudnik zgradil še 
dve podobni peči, tako da je tako- 
imenovano baterijo sestavljalo šest 
peči te vrste.

Birolla je v letih 1933/34 apneni- 
čarsko dejavnost preselil v Kresni
ce. Tudi vsi ali večina drugih po
djetnikov so že pred drugo vojno 
prenehali z žganjem apna, z izjemo 
Weinbergerja, ki gaje pridobival še 
tudi po njej, do leta 1948, ko so peči 
nacionalizirali. To je le kratek pre
gled razvoja apnarstva v zagorski 
občini. Kaj več o njem bodo pove
dali v podjetju Industrija gradbe
nega materiala, ki nadaljujejo to 
gospodarsko dejavnost v velikem 
obsegu, žal zadnji čas v močno 
omejenem, zaradi splošne naložbe
ne krize. Ob otvoritvi manjše to
varnice suhe malte, verjetno aprila 
letos, bodo Igeemovci počastili tudi 
150 letnico razvoja apnarstva v Za
gorju ob Savi. Milan Vidic
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Orehi za zasavske 
poslance

Poslanci občinskih skupščin se sestanejo skoraj vsak mesec. Zani
malo nas je, o čem bodo odločali v prihodnjih tednih. Največji pomen 
gotovo nosijo občinski proračuni. Prav od teh je odvisna vrsta nalog, 
ki jih po posameznih občinah nameravajo izpeljati. V prihodnjih šte
vilkah bomo na tej strani poskušali sproti prikazati tudi uspehe ali ne
uspehe. Danes si za začetek poti oglejmo nekatere načrte iz občin 
Hrastnik, Litija, Trbovlje in Zagorje.

Hrastnik
V novembru so že sprejeli sklep o za

časnem financiranju proračuna za prve 
tri mesece tega leta. Za novega izho
dišč še ni, sledilo bo še usklajevanje z 
republiko, ki bo določila dovoljen ob
seg.

Pri tem so Hrastničani do republi
ke dokaj zahtevni oziroma dosledni, pa 
so v lanskem letu uspeli z renominaci- 
jami doseči osnovo, za katero so se bo
rili.

V tej občini je že sprejet program sa
nacije zraka, sprejeti morajo še kratko
ročnega za to in prihodnje leto, kamor 
sodi širjenje vročevoda. Skupščina bo 
ob tem obravnavala tudi investicijski 
program prenove hrastniške toplarne.

Naložbo bodo uresničevali dve leti, po
leg republike pa mora ustrezne'vire iz 
proračuna zagotoviti tudi občina. Če 
bodo pri izvajanju načrtov uspešni, 
bodo v Hrastniku onesnaženja zraka za 
polovico zmanjšali že prihodnjo kuril
no sezono.

Letos bodo v Hrastniku začeli s spre
minjanjem vrednosti točke za izračun 
stavbnega zemljišča v skladu z rastjo 
cen na drobno. .Sprememba bo veljala 
z drugim tromesečjem. Ko pa bodo zbi
rali vire za ekološko sanacijo, bodo zvi
šali tudi ekološki prispevek. Tretje leto 
tu že izvajajo dela iz petega občinskega 
samoprispevka in tudi letos bodo izva
janje programa sproti ocenjevali.

V skupščini pa bodo razpravljali še o 
mnogih vprašanjih, kijih prinaša vsak
danje življenje. Ne smemo pozabiti 
odprtega vprašanja stanovnjske iz
gradnje, ki bo v skupščini večkrat 
glavna tema razgovora. Še zanimivost.

Kot novost bodo uvedli stare, že neko
liko pozabljene zbore volilce1' kjer 
bodo občanom razložili, kaj je bilo str
jenega in kaj je v načrtu.

Litija
Tudi tu bodo proračunu namenili v 

začetku leta največ pozornosti. Osnu
tek odloka bo nared v februarju. Po
slanci bodo obravnavali spremembe 
dolgoročnega družbenega plana Litije 
ter odlok o ustanovitvi javnih zavodov 
na področju izobraževanja in kulture.

Za mesec ali dva bo v javno obravnavo 
posredovan zazidalni načrt Litije - za 
levi in desni breg. Kot osnutek bo 
obravnavan še odlok o zaščiti vodnih 
virov in osnutek stanovanjskega pro
grama v občini.

V upravnih organih in izvršnem sve
tu bodo pripravili še poročilo, kaj so 
počeli in kako uspešni so bili lani.

Marcu bo proračun že sprejet. Tisti 
mesec bodo obravnavali še odlok o po
kopališkem redu, pa odlok o agrome
lioracijskih postopkih na območju Vin- 
tarjevec. Aktualna tema v Litiji bodo 
vsekakor komunalni odpadki. Sedaj o 
deponiji skoraj ne morejo govoriti, saj 
je skrajno neurejena. In ko imajo ljudje 
pred očmi neurejene zadeve, tudi v 
urejene ne verjamejo preveč. Morda bo 
za prebivalce Litije le rešitev načrtova
na regijska deponija.

V Litiji se bodo odločali še o lastnem 
grbu. Razpis je bil uspešen, petnajst 
predlagateljev je posredovalo kar štiri
deset osnutkov.

Trbovlje
Tačas pripravljajo proračun za letoš

nje leto. Seveda je v tem trenutku to 
spisek potrebnih nalog, kajti obseg 
proračuna še ni znan. Kar zadeva »do
broto« republike niso optimisti. Ker pa 
podjetja zrejo v prihodnost nekoliko

bolj svetlo, se bo morda izven prora
čunskih sredstev nabralo več denarja 
kot lani, ko so povsod beležili velik iz
pad.

Stalna naloga v Trbovljah je sanacija 
zraka. Da ne ostajajo le pri besedah, 
zgovorno kažejo podatki, da se je naj
večja koncentracija v dveh letih skoraj 
razpolovila. Še vedno je visoka, učinek 
pa je vendarle občuten. V sezoni 
1993/94 naj bi bila toplarna že priklju
čena na plin in to bo pomenilo glavni 
uspeh sanacije ozračja.

Letos bo urejen park. za katerega 
ureditev so občani posredovali sx'oje 
pripombe, strokovna komisija pa bo 
izoblikovala dokončno ureditev. V ob
čini se nadaljuje s projektom financira
nja drobnega gospodarstva, večja po
djetja pa tudi načrtujejo dvig proizvod
nje.

Zagorje
Glavni temi na začetku leta, od tega 

pa bo odvisna tudi uspešnost skozi leto, 
bosta proračun in strategija razvoja ob
čine. Ena od tem v občinski skupščini 
so tudi simboli občine. Grafično zasno
vo so delegati že sprejeli, do marca pa 
bo postopek končan. Tudi v Zagorju je 
ena od osrednjih točk razprav varstvo 
zraka. Po onesnaženosti letos ta občina 
večkrat prednjači. Predvidena plinifi
kacija je rešitev za mesto Zagorje.

Sprejeli bodo odlok o zagotavljanju 
sredstev za varstvo okolja, denar pa 
bodo pobirali od onesnaževalcev, ki 
bodo v okolje posredovali preveč škod
ljivih snovi.

Pcavkar je bila končana javna raz
prava o programskih zasnovah za ure1 
ditev tržnice sredi Zagorja. Pomembno 
je predvsem to, da na to podrpčje ne 
bodo več tlačili stanovanjskih objek
tov, pač pa ohranili prostor za prijetno 
ureditev. Z odlokom bodo za naravno 
in kulturno dediščino razglasili podro
čje Gamberka. Svoje poročilo za lan
sko leto bo pripravila lani ustanovljena 
Agencija za razvoj. Po že nekaj časa 
trajajočih razgovorih in uspešnih dogo
varjanjih pa bo stekel tudi postopek za 
izgradnjo regijske komunalne deponi
je.

Ivana Laharnar
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KOLEDAR DOGAJANJ
▼ 15. decembra - »Ne bomo pri
kimavali politikom, ki govorijo o pode
želski zadrtosti in zaplankanosti. Razu
men politik ni nikoli žaljiv, celo do 
svojih političnih nasprotnikov ne. Gos
poda Rupla je treba spomniti, da brez 
te zaplankanosti in zadrtosti tudi nje
gove stranke ne bi bilo, ne Demosa in 
ne tistega, čemur smo rekli demokra
tična pomlad.« Tako na skupni seji 
zbora podružnic, osrednjega odbora, 
poslanskega kluba in IO SKZ-LS v Li
tiji svoje pove njen predsednik Ivan 
Oman. Še bolj burno pa kmetje razpra
vljajo o spornem 55. členu predloga 
ustave. Kot se izkaže čez še ne deset 
dni, zastonj.
▼ 15. decembra - Sredina mese
ca je, in vse tri zasavske občinske 
skupščine se ubadajo s podobnimi - t.i. 
heraldičnimi zadevami oz. z drugimi 
besedami: kateri grb na katero registr
sko tablico. V Trbovljah se bodo med 
starim (stisnjena pest, rdeča zvezda in 
rudarski voziček) in novim grbom mo
rali še odločiti, v Hrastniku bo še na
prej dober stari grb (ali pa ljubljanski 
zmaj po želji občana pač, ki bo pripeljal 
registrirat avto), le - Zagorjani so si že 
povsem na jasnem, kako in kaj - to je v 
vsakem primeru nov zeleno-modro- 
črni grb.
▼ 16. decembra Tega dne ob 
14. uri doseže polurna koncentracija 
žveplovega dioksida v trboveljskem 
zraku rekordno vrednost - 1231 mili
gramov na kubični meter, pri čemer bi 
se po občinskem odloku že morali dr
žati omejitvenih ukrepov druge stop
nje. Sicer pa so po podatkih Sekretari
ata za varstvo okolja in urejanje prosto
ra meritve, ki so jih opravili v oktobru 
in novembm, bistveno boljše od de
cembrskih. Nizke temperature, ne
ugodne vremenske razmere m toplotne 
inverzije pa pač ne prizanašajo.
▼ 17. decembra Dan, ko t.i
»preostanek« nekdanje SDZ v Trbo
vljah za naslednji dan napoveduje vi
sok obisk (sicer le na delovnem sestan
ku, pa vendar) - samega predsednika 
SDZ - NDS dr. Rajka Pirnata. Dan. ko 
na sestanek povabijo tudi »netopirje«, 
se pravi tistih nekaj članov, kije na za
dnjem sestanku izstopne izjave podpi
salo, ne pa jih tudi oddalo. Menda so 
dobile krila ...
▼ 18. decembra - Dr. Pirnat se v 
Trbovlje pripelje po poledeneli cesti, z 
novim vodstvom SDZ-NDS razreši

vse dileme glede »izstoplih« članov, za
radi katerih se po njegovem nikakor ne 
gre obremenjevati, ne rečejo pa še za
dnje glede delitve premoženja razpadle 
stranke. Nekaj odstavkov svojega go
vora vodja narodnjakov nameni tudi 
Zasavju: tu ima njegova stranka slabši 
start, za kar gre »zasluga« zlasti zgodo
vini. kar pa se tiče divjih privatizacij - 
z njimi v Zasavju ni težav, saj gigantov, 
ki jih je ta dolina polna, ne želi privati
zirati nihče. Tako dr. Pirnat..

▼ 18. decembra - Iz prijateljske
ga Omiša prispe v Zagorje brzojavka. 
V njej se predsednik SO Omiš zahva
ljuje za humanitarno pomoč, ki so jo 
Zagorjani, tamkajšnja podjetja in sama 
občinska skupščina zbrali za preko ti
soč beguncev, ki so se v Omiš zatekli 
zlasti iz Slavonije. V zahvali med dru
gim piše: »V teh dneh, ko se v vseh lju
deh dobre volje rojeva upanje po lju
bezni in miru, pomeni vaše dejanje več 
od protokolarnega sodelovanja dveh 
prijateljskih občin.«
▼ 18. decembra - Minevajo na
tančno trije meseci, kar je za Strojno 
tovarno v Trbovljah stekel stečajni po
stopek, stečajni upravitelj pa napove
duje: Če se bodo načrti uresničili, bo 
stečaj do srede prihodnjega leta uspeš
no zaključen. Seveda bosta morali ob 
tem pozitivno poslovati Orodjarna 
d.o.o. in Strojegradnja d.d., pa še kup 
stanovanj bo treba prodati, in samski 
dom pa skladišče in počitniški objekt v 
Crikvenici. Upniki imajo namreč za 
skoraj 107 milijonov tolarjev terjatev.
▼ 19. decembra - Prednovoletni 
oz. predbožični živ-žav jv v polnem 
razmahu. Malčke iz zasavskih vrtcev 
Božički oz. dedki Mrazi obiščejo vsak 
dan znova, le daril ne prinesejo, »ker 
da jih palčki še-zavijajo, tako da jih 
bodo prinesli kar domov«. V tolažbo pa 
vsakemu en bonbonček.
▼ 20. decembra - V predpraz
ničnih dneh bi v Zagorju želeli uskladi
ti politiko spodbujanja podjetništva s 
pogledi muzejske stroke. Pri tem pa 
naj ne bi prišlo do kakšne hude krvi in 
polemik o napadu na tradicijo ali NOB. 
Imajo namreč idejo, da bi Weinberger- 
jevo hišo, v kateri je muzejska zbirka, 
preuredili še za bolj praktične (beri: do- 
bičkanosne) potrebe, npr. za podjetni
ške prostore. Seveda bi muzejska zbir
ka ostala.
▼ 22. decembra - Nekdaj sila
pomemben datum mine neopazno. Ra

zen morda dejstva, da je nedelja. Če
prav nekateri še vedno mislijo druga
če.
▼ 23. decembra - Tega dne se na 
Bogenšperk vrne Janez Vajkard Val
vasor. Spomenik iz belega makedon
skega marmorja je delo domačina Zla
ta Rudolfa in zadnja ter najpomembne
jša naloga v dolgoletni prenovi gradu.

▼ 23. decembra - Ob obletnici
plebiscita republiška Skupščina razgla
si prvo ustavo samostojne Slovenije - 
in to s 179 glasovi za. Nova ustava, pra
vijo, bo temeljila na demokratičnem 
političnem sistemu.
▼ 2. januar-jubilejnega, desetega 
po vrsti novoletnega pohoda na Kum 
se tega dne udeleži rekordno število 
planincev oz. pohodnikov - 2536. Vrh 
doseže tudi najstarejši med njimi, ki 
šteje kar 81 let.
▼ 6. januarja - V Cementarni Tr
bovlje začnejo z rednim letnim popra
vilom. Trajalo bo kakšnih 40 dni, nakar 
naj bi proizvodnja spet normalno ste
kla. Prv tako pa prašni delci v zraku.
▼ 13. januarja - Dušan Semolič.
predsednik zveze svobodnih sindika
tov Slovenije, obišče kisovški Siporex 
in na njihovem primeru dobrega sode
lovanja med sindikatom ter vodstvom 
podjetja pokritizira odnos med republi
ško vlado ter sindikati rekoč, da je že 
Evropa spoznala, kako se gospodarskih 
težav ne more lotiti brez sodelovanja s 
sindikati. In to tista Evropa, s katero se 
tako radi spogledujemo tudi Slovenci. 
In Zasavci ...
▼ 15. januarja - Slovenija je pri
znana. V Zasavju proslavijo to tako kot 
v vsej Sloveniji - bolj skromno. Očitno 
je narod naveličan proslav in prazno
vanj.
▼ 15. januarja - Priznanje Revir
ski inovator leta 1991 dobi inženir elek
trotehnike oz. diplomirani inženir or
ganizacije dela iz izlaškega Elektroele- 
menta Anton Šemrov. Dosežek: varo- 
valčni ldčilnik VLC 10 x 38 in 8.5 x 
31,5. ki Elektroelementu samo v nekaj 
mesecih lanskega leta prinese za 60.000 
DEM dobička.
▼ 16. januarja - Skupina 12 de
lavcev - predstavnikov nekdanjih de
lavcev Strojne tovarne Trbovlje obišče 
območni svet Zveze svobodnih sindi
katov. da bi se domenili, kako čim hi
treje in čim bolj uspešno rešiti njihovih 
več kot 700 zahtevkov- sodišču. Svoje 
pa bo moral reči še stečajni upravitelj, 
s katerim se dobijo čez dober teden.

Polona Malovrh
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jeJüniCei^
■ Predvolilna propaganda. Več politikov nam 
je takoj po novoletnih dneh zaupalo, da so jim pod 
noge metali petarde, in da ne bodo nič jezni, če to za
pišemo; torej, kako ravnajo z njimi politični naspro
tniki. V Trbovljah rojeni Mile Šetinc - Francetov seje 
na lestvicah priljubljenosti najbolj povzepl z molotov
ko, ki je priletela v njegova vrata, za lokalne politike 
pa so menda že petarde dovolj. Kot da skozi zasavski 
dim že prihajajo obrisi aprilskih volitev.

■ Spet ilegala. Marko Orožen - Policija in Franc 
Grešak - Partija sta se srečala na Kumu, ko je bil za 
njima novoletni pešpohod. Ko sta ugotovila, da je 
avantgarda na zavidljivi nadmorski višini, sta nazdra
vila visokim koncentracijam, ki so skupaj z zdajšnjimi 
oblastniki ostale v dolinah. Kot da skozi zasavski dim 
že prihajajo ...

■ Prevratniki. Še ena prevratniška novička. V 
Medijskih Toplicah so se 1. januarja zvečer dobili čla
ni predsedstva Zveze socialistične mladine iz Zagorja 
izpred desetih let in tam uprizorili Srbijo. Prepevali so 
melodije s srbskimi besedili, razbijali čaše, vzklikali 
gesla iz temne preteklosti... Mecenstvo je prevzela za
gorska Oria in njen direktor, nekdanji nesojeni šef ju- 
go-mladine Sandi Češko - Čvekič. Kot da skozi zasav
ski dim že prihajajo ...

■ Zapisan slavi. Le nekaj kilometrov je manjkalo, 
pa bi litijskega župana in zavarovalničarja Mirka Ka
pljo - Kapljico spoznali še tisti trije Zasavčani, ki ga še 
ne poznajo. Potem ko je pripravil Šuštarja, da je ma
ševal na Bogenšperku, tja pripeljal celo vlado in poslal 
Kučana na pešačenje od Litije do Čateža, se mu je raz
pad Demosa zgodil le nekaj kilometrov iz občine. Ne
sreča pač nikoli ne počiva.

■ Protest. Zaradi istega dogodka, razpada Demosa 
torej, pa je šef zasavskega muzeja Miran Kalšek - Če
bine že vložil protest. Nič sicer nima proti razpadu, bi 
se pa po njegovem mnenju, ta moral zgoditi na Čebi
nah. Hkrati v protestu zahteva, da se za prireditelja 
podobnih zgodovinskih dogodkov predhodno razpiše 
natečaj. Ne ve namreč, kako bi se znebil obilnega pro
pagandnega gradiva izpred par let.

■ Posle Tita ... I. Zagorski župan in projektant 
Janez Režun - Obveznica se je nekaj minut počutil 
kot Tito. Ko se je na kmete odpeljal po novoletno 
smrekco, so mu domačini mahali, ko pa je nasmejan 
izstopil iz avtomobila, so se mu opravičili, ker da so ga 
zamenjali s sorodnikom iz Ljubljane. So tudi ljudje, ki 
se vozijo s svojimi iksemi.

■ Posle Tita ... II. Prvi zagorski kulturnik in pro
fesor Nande Razboršek - Bulca je letos izplaval iz god
lje, ki so mu jo pripravili liberalni demokrati; da naj se 
sam odloči, ali bo v stekleni dvorani še Tito doprsni 
kip ali ne. Za novega leta je tja namestil smrekico, fe
bruarja bo verjetno Prešerna, marca kaj bolj nežnega, 
... in tako Tita ne bo več ne da bi bil odstranjen.

■ Skrival ženo. Na srečanje deseterice trbovelj
skih narodnjakov tik pred novim letom se je pravo
sodni minister Rajko Pirnat - Svetilka pripeljal sam. 
Je pa zamudil četrt ure, ker je menda moral prepriče
vati ženo, naj raje ostane doma. Siegrid bi mu odpodi- 
la še tistih nekaj članov ...

■ Sef pa tak. Ker dolski podjetnik in naš odgovor
ni Marko Planinc - Čvek tudi na sestankih uredništva 
ni več prišel do besede, si je lastnoročno zlomil nogo. 
Na prvi januarski sestanek seje privlekel v gipsu, po
čakal na soglasno vprašanje »kaj si pa delal« in nato 
govoril, govoril, govoril, ...

■ Poslovanje Z izgubo. Najbolj tehtno razpravo 
na Zasavčevem novoletnem žuru v Mesečini sta ube
sedila dolgoletni rudarski finančni minister Janko Ko
ritnik - Izguba injiaš glavni ter še kup stvari Matjaž 
Švagan - Cižek. Čižek mu je potožil, da nikakor ne 
more izplačevati honorarjev in da se mu lahko pripeti 
celo izguba, Izguba pa gaje potolažil, daje sam že po
zabil, kako je, če izgube nimaš; da pa verjetno ne 
more biti nič dobrega.

■ O pomotah. Na istem žuru je republiški posla
nec, prav tako financar, sicer pa naš davčni svetova
lec Janez Kopač - Kramp vseskozi zatrjeval, da je tu 
čisto pomotoma. Po nekaj kozarcih in kruhkih ter 
čednih pomenkih je bil prav tako sveto prepričan, da 
bi bila čista pomota, če ga tam ne bi bilo.

■ Delovne sobote. Eden najbolj znanih hrastni- 
ških rudarskih šefov Brane Šikovec - Zaleteni ima po
dobne navade, kot nekateri drugi oblastniki v zasav
skem gospodarstvu in negospodarstvu. Na službene 
jeklene konjičke so se namreč tako navezali, da jih 
tudi po službi ne morejo pustiti iz rok. Ko je bil pred 
kratkim na eni takih voženj trčen, je menda zvito plo
čevino bolj pri sebi komentiraj na kratko: »Spet bo 
morala pasti delovna sobota.« Ne vemo, ali jo bodo de
lali vsi rudarji, ali pa Zaleteni kar sam toliko sobot, da 
bo povrnil škodo.

flPIG&AMI I
Novoletni pozdrav policajem
Petarde so po času pokanja !
dotolkle v Zasavju vse rekorde, j
če vmes ne bi prišlo do krokanja, 
še mafija podprla bi te horde!
Ringelšpil
Predstavili ponovno so mu čudovit dizain, 
a on samo je rekel: »Oj, Marička, kok ste fain«!
Lisičja romanca
Spoznal lisjaček je še eno mlado |
in se obnašal kot obuti maček. I
Ker pa ve, da v tretje gre kar rado, 
varuje zdaj pred njo ga sam rogaček!

BUCK3URN6
‘^AV.V.V»*.VAV.*AVA\\V/AV.V

■j
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Pisma oralcev
Kot vsak resen časopis tudi Zasavc objavlja 

j odmeve na prispevke v časopisu, ali pa mnenja 
Šj bralcev o zivljeiyu in dogajanju v Zasavju.
§ Posebej poudarjamo, da je dolžina pisem 
S omejena na največ 30 tipkanih vrstic. 

Nepodpisanih pisem ne objavljamo.
I Uredništvo

Spoštovane bralke, 
spoštovani bralci,

Tokrat se je v našem nabiralniku (še ved
no nimamo postavljenega tam, kjer smo 
obljubili, pa ga bomo kmalu imeli, ker ga že 
delajo) nabralo manj tematskih pisem kot 
navadno. Pošte pa je bilo vendar veliko. 
Vsem številnim, ki ste nam pisali pred no
vim letom in nam zaželeli najboljše želje pri 
urejanju Zasavca, se iskreno zahvaljujemo. 
Snovalci Zasavca se zahvaljujemo tudi 
vsem tistim, ki ste komurkoli od nas ob sre
čanju mimogrede izrekli dobre želje nam in 
časopisu. Pa seveda tudi vsem tistim, ki ste 
na nas pomislili v prehodu v novo leto, ki ga 
tudi mi začenjamo z novim zamahom.

Marsikdo od vasje gotovo že kdaj sklenil: 
tole bom pa zapisal za Zasavca, da bodo ve
deli tudi drugi. Mesec je dolga doba in kot 
pravimo, človeka mine do pisarya. Vaša pis
ma nam pomenijo tudi nov izziv pri snova
nju vsebine časopisa. Če vam pri tem lahko 
svetujemo, ngjbolje je ne odlašati. Ko ste 
najbolj ZA, da bi nekuj zapisali, to tudi stori
te. Naslednji dan pa že zalepite kuverto in jo 
pošljite na naš naslov. Če boste to storili do 
15. v mesecu, bo ravno prav za naslednjo 
številko časopisa.

Dobrodošli v »Vašem zelniku« in srečno 
vsem- Uredništvo

Spoštovani!
Z vašim časopisom sem zelo zadovoljen. 

Ker živim precej daleč od rodnega Zagorja, 
mi Zasavc prinese del kruja, ki ga imam še 
vedno ngj rajši, naravnost domov. Iz poštne
ga žiga ste lahko opazili, da živim v Beli 
Krajini, vendar še vedno rad pridem domov 
v Zagorje in odhod je vedno težak.

Večina med vami me gotovo pozna in 
tudi jaz poznam vas, posebej pa želim po
zdraviti glavnega urednika Matjaža Švaga- 
na, s katerim sva tako rekoč skupaj odrasla. 
Kaj naj še rečem oziroma napišem kot to, da 
je časopis več kot super.

Zasavca naročam za pol leta naprej. 
Upam, da bo ostal tako dober, kot je sedaj. 
Želim vam veliko sreče še naprej. Vaš bra-

Sašo Mirosavljevič, Bela Krajina

Pozdravljeni!
Ne bom pisala, da sem redna bralka Za

savca. Prebrala sem prvo številko in pa tole 
predpraznično - takrat in sedaj iz samega 
ftrbca. Hotela sem se prepričati če ni vsa ta 
reklama le iz muhe nastali slon. Prebrala 
sem vse in ni mi žal. Vse skupaj je v redu - 
vsakega po malem iz vseh koncev, za vse 
generacije - ne samo Zasavcev (od matere 
Slovenije neupravičeno pozabljenih); am
pak tudi ostalih Slovencev.

Ideja o honoriranih prispevkih je krasna. 
Skupaj z bralci iščite talente. Naj se vam 
sami predstavijo s svojimi prispevki - na
gradite jih, kritizirajte, svetujte - veliko skri
tih talentov je med mladimi in starimi.

Dobro bi bilo tudi, če bi uvedli rubriko šal 
in domislic »razgledanih« glav, pa kakšni 
kratki odlomki iz romanov naj popestrijo 
vse skupaj.

Glasbeni lestvici bi lahko dodali še šport
no in filmsko.

Sicer ste super časopis, le tiskarski škrat 
vam nekam pogosto nagaja - poskusite mu 
to preprečiti.

Upam, da boste tole pismo, če že ne obja
vili, pa vsaj prebrali. Želim vam, da bi bili 
čim boljši časopis, saj pravijo, da je le naj
boljše ravno dovolj dobro.

Lep pozdrav.
Irena Lebič, Trbovlje

Spoštovana bralka, hvala za prijazno pis
mo, v katerem ste nam natrosili kar nekaj 
zanimivih predlogov za boljši časopis. Tudi 
sami se jezimo na tiskarskega škrata. Ga že 
grabimo za uho, pa kaj, ko se nam včasih iz
muzne. Potrudili se bomo, da se to ne bo 
zgodilo velikokrat. Upamo, da boste naš ča
sopis vzeli v roke bolj pogosto.

Uredništvo

P.S. V novoletni številki Zasavca seje ti
skarski škrat res razposajeno sprehajal. 
Samo na eni strani je pisal dedek Mraz na 
tri različne načine.

F.M.

i Miklavže vanj e 
; v Podkumu 1

Prosimo, da objavite pojasnilo v zvezi s 
člankom g. Juvančiča, objavljenem v št. 8 in 
ne tisto, kar se je on že dogovaijal v uredni
štvu. Zaradi problema, ki je pri tem nastal,

: želimo članice odbora Aktiv kmečkih žena 
; Podkum, da pojasnilo objavite takšno, kot je 
; v nadaljevanju navedeno.

• Odbor Aktiva kmečkih žena daje pojasni- 
jlo k članku »Miklavževarje v Podkumu«, 
^objavljenem v št. 8 z dne 23/12-1991 in sicer:

Darila ni prispevala trgovina ČOP, tem
več so denar prispevali starši. Izbor stvari in 
nabavo pa je izvršil Odbor.

S spoštovanjem!
Odbor kmečkih žena, Podkum

Miklavže vanj e 
v Podkumu 2

V prispevku Miklavž v Podkumu je prišlo 
do napake, saj je uredništvo spremenilo po
men mojega zadnjega odstavka v pismu. Ta 
se je pravilno glasil:

»Na koncu bi se v imenu vseh, ki živimo 
in delamo v našem kraju zahvalil: Aktivu 
kmečkih žena, ki so žrtvovale svoj čas in za 
vse, kar so naredile, gospodu župniku za ne
sebično pomoč pri organizaciji Miklavža, 
lovski koči, ki je dala prostore, trgovini Čop 
za vse, kar je podarila za naše otroke. Vsem 
ngjlepša hvala in si za naprej želimo še več 
takih in podobnih prireditev. Miklavžu pa 
srečno pot in čez eno leto nasvidenje.«

Jože Juvančič, Podkum

Miklavže vanj e 
v Podkumu 3

Kar precej prahu je dvignil prispevek o 
Miklavžu v Podkumu. Če smo deloma tudi 
mi krivi za dvig temperature, se prizadetim 
opravičujemo. Sicer pa lahko primerjate oba 
članka. Upamo le, da bomo iz Podkuma še 
naprej dobivali toliko pošte, ali pa še več, 
kot doslej. Naj ob tem dodamo še enkrat: 
prosimo vas, da nam pošiljate pisma, pole
mike ali odgovore le v največji dolžini 30 
vrst. Če so prispevki daljši, smo jih prisiljeni 
krajšati. Pri krajšanju pa hitro pride do ne
rodnosti in še najslabše jo seveda odnese av
tor. Zato je bolje svoje misli strniti in vsi 
bomo zadovoljni. Seveda bi bilo še najbolj 
slabo, da pisma sploh ne bi objavili.

Uredništvo

12



CENIK
EKONOMSKO-PROPAGAND

OBČANI
1. ČESTITKA
tekst z eno skladbo ob delavnikih 
tekst z eno skladbo ob nedeljah 
tekst z dvema skladbama ob delavnikih 
tekst z dvema skladbama ob nedeljah kot nova enota

PRESNEMAVANJE čestitke s tekstom in glasbo na kaseto

2. KOMERCIALNI OGLASI

STORITEV

600,00
800,00

1.000,00
1.400,00

tekst do 20 besed 
vsaka nadaljna beseda

3. OBJAVE
tekst do 20 besed 
vsaka nadaljna beseda

4. ZAHVALE
tekst do 40 besed 
vsaka nadaljna beseda

400,00
20,00

200,00
10,00

2.400,00
50,00

5. OSMRTNICE soo,oo
CENIK VELJA OD 1.1.1992

400,00

TRBOVLJE
TRG SVOBODE lla,
61420 TRBOVLJE

TEL.: (0601) 21 - 358, 22- 056, 
fax.: (0601) 21 - 228 

UKV 103,9 MHz STEREO
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V Zasavju zrak ni 
dobrina - je nujno zlo

Zrak je prvi pogoj človekovega 
obstanka, zato je tembolj zaskr
bljujoče dejstvo, da je ta naravni 
vir tudi najbolj ogrožen. Kotlov
nice, industrija, promet ... spre
minjajo zrak v pravo zmes nevar
nih in strupenih snovi.

Že nekaj desetletij se zaveda
mo osnovnih povezav med one
snaženostjo zraka in njegovimi 
škodljivimi vplivi na zdravje. 
Znan je londonski december 
1952. Zaradi visokih koncentracij 
polutantov v zraku so zabeležili 
kar 8000 smrtnih primerov več, 
kot je sicer znašala običajna 
smrtnost v tem obdobju. Bolezen
ski simptomi so bili kašljanje s 
sluzjo, povečano izločanje iz 
nosu, bolečine v vratu in nenad
no bruhanje. Simptomi huje obo
lelih bolnikov so bili dušenje, po- 
sinjelost, vročica, hropenje in 
bronhospazma.

Bolniki s podobnimi težavami so 
v preteklem mesecu polnili tudi 
čakalnice zasavskih zdravnikov. 
Če se opremo na misel dr. Požarni
ka, da onesnažen zrak. poleg že 
omenjenih težav, povzroči tudi 
zmanjšanje telesne odpornosti (ve
čja dovzetnost za infekcije in druge 
bolezni), lahko med vzroke zimskih 
bolezni Zasavcev štejemo tudi vi
soke koncentracije plinov v zraku.

Za zasavske doline je značilna 
slaba prevetrenost. Posebno v zim
skih mesecih so pogoste tempera
turne inverzije. Ponoči se tla in 
plast zraka nad njimi ohlajajo, tem
peratura pa z višino narašča. Tem
peraturni obrat, ki zgoraj omejuje 
jezero hladnega zraka, preprečuje 
navpično izmenjavo zračnih mas 
in dolina postane zaprt sistem, v 
katerem se kopičijo strupeni plini. 
Njihov izvor poznamo: industrijski 
procesi, premog slabe kvalitete, 
slabo vzdrževana kurišča, nepra

vilno kurjenje, nevzdrževani avto
mobilski motorji, ... Omeniti mora
mo tudi slabo zavest nekaterih pre
bivalcev, ki npr. stanovanja hladijo 
z odpiranjem oken, namesto s pri
prtjem radiatorjev, kar k manjši 
porabi goriva in s tem manjšemu 
onesnaževanju prav gotovo ne pri
pomore. Kadar se inverzija dopol
dne razbije, se koncentracija polu
tantov v zraku zmanjša (razredče- 
nje). Lahko pa takšen toplotni 
obrat traja več dni, v tem primeru 
koncentracije nezaželjenih plinov 
v zraku močno narastejo (dimnik 
trboveljske termoelektrarne sega 
nad inverzijsko plast).

Republiška akcija z uvozom kva
litetnega ameriškega premoga v 
Slovenijo, se v zasavskih toplarnah 
ni obnesla (neprimerna granulacija 
premoga). Na Polaju zato kurijo če
ški premog, v SVEI pa gori prav 
tako kvaliteten zagorski premog.

Povprečne dnevne koncentraci

14



je žveplovega dioksida so bile de
cembra 1991 v Zagorju 100 - 530 
mg/m3, v Trbovljah 100 - 630 
mg/m3 in v Hrastniku 100 - 820 
mg/m3 zraka. V tem mesecu je 
povprečna dnevna koncentracija 
žveplovega dioksida v zagorskem 
zraku kar 27 dni segala nad mejnih 
125 mg/m3. V Trbovljah je bilo 
takšnih dni 26. V Hrastniku je v 
prvih devetnajstih dneh decembra 
povprečna dnevna koncentracija 
12 dni presegala mejno vrednost.

Od 11. do 18. decembra 1991 je v 
Sloveniji nastopila ena najmočne
jših inverzij v zadnjh desetih letih. 
Maksimalne ume koncentracije 
(mejna urna konc. je 375 mg/m3) 
žveplovega dioksida v zraku so v 
teh dneh dosegale 1365 mg/m3 (Tr
bovlje, 15.12.), 1215 mg/m3 (Zagor
je, 17.12.) ter 1075 mg/m3 
(Hrastnik, 16.12.).

O gibanju koncentracij žveplo
vega dioksida zraku, pristojne ob
činske službe obveščajo zasavski 
center za obveščanje, ta pa podat
ke posreduje zdravstvenim domo
vom, šolam in radiu Trbovlje. Ob 
prekoračitvi odrejenih koncentra
cij žveplovega dioksida v zraku, 
odloki o varstvu zraka vseh treh 
občin predvidevajo tri stopnje iz
rednih ukrepov. Ukrepi prve stop
nje obsegajo priporočila in nasvete 
prebivalcem glede gibanja na pro
stem in prezračevanja prostorov, 
priporočila in nasvete lastnikom 
kurišč in priporočila za zmanjšanje 
prometa z motornimi vozili. Ukre
pi druge stopnje dodatno predvide
vajo še omejitve obratovanja dolo
čenih industrijskih obratov in ko
tlovnic, omejitev ogrevanja v gos
podinjstvih, preusmeritev prome
ta, ... Izredni ukrepi tretje stopnje 
prepovedujejo obratovanje določe
nih industrijskih panog in kotlov
nic, kurjenje na trda goriva in pro
met z motornimi vozili.

WHO ugotavlja, da enomesečna 
izpostavitev koncentracijam žve
plovega dioksida nad 200 mg/m3 
zraka opazno vpliva na zdravje lju
di. Občutnega izboljšanja kakovo
sti zraka do konca kurilne sezone 
ne pričakujemo. Zato, ker je zrak 
slab, ne hodite brez potrebe na 
prosto in tiste dni ne zračite preti
rano svojih stanovanj. Živite pač v 
Zasavju, kjer zrak ni več dobrina, 
ampak nujno zlo.

Natalija Vidergar - Gorujup

Obljube, obljube...
V Zasavju smo se pričeli sramežljivo ukvarjati z ekologijo pred okrog desetimi 

leti. Kakšnega večjega ekološkega gibanja v naših dolinah nikoli ni bilo. Bili so 
le posamezniki, ki so se osvestili in pričeli razmišljati po svoje. Veliko jih je 
obupalo. Le malo jih vztraja. Zato niti ni čudno, da se tudi zelena stranka v 
Zasavju ni razvila tako, kot bi pričakovali za eno najbolj onesnaženih regij v 
državi.

Obljube pa obstajajo. Vedno so. Največkrat so zamazale oči, odvrnile nepri
jetna vprašanja za nekaj časa, za tako dolgo, da so se vprašanja izgubila v vetru. 
Zrak pa ostaja onesnažen. Manj, pravijo šefi oblasti. Res je, manj, vendar še 
vedno tako onesnažen, da naši otroci kašljajo kot stara parna lokomotiva v 
Zagorju, da v Zasavju še vedno umirajo za rakom več in pogosteje kot drugod, 
da so v dneh, ko je treba krepko zakuriti v pečeh, ambulante prepolne. Gozdovi 
še vedno umirajo - pred očmi Zasavcev izginjajo naša pljuča, skozi prste polzi 
denar, ki bi ga lahko zaslužili s prodajo kvalitetnega lesa.

V preteklih letih so mnogi obljubljali čist zrak. Zgradili smo dimnik, velik, da 
je kaj. Zrak pa je še vedno uničeval naša življenja. Zgradili smo mestne toplarne. 
Zrak pa še vedno ni kaj prida boljši. Narejeni so bili programi. Tudi melago- 
manski, kot na primer listi o TE-TO, zaradi katerega je šlo v nič ničkoliko 
delovnih ur, preždetih na sestankih in denarja. Pa nič.

Morda ho kaj bolje z uresničitvijo plinifikacije zasavskih mest. Vendar bo kar 
precej časa še trajalo, da se bo s plinom grelo toliko Zasavcev, da bomo lažje 
dihali.

Obljube niso očistile niti zemlje niti vode. V Zasavju ni komunalnih čistilnih 
naprav, še sadra teče nemoteno v Savo. Se ni obneslo, je suh komentar. Še 
marsikaj se ni. Čeprav je res, da seje nekaj le uredilo. Če ne drugega, lahko vsak 
dan slišimo vsaj to, kakšno svinjarijo dihamo. Saj imamo ANAS postaje. Pa to 
ni dovolj - morali bi bolj odločno zavpiti, da nočemo več živeti v svinjariji.

Zasavci pa po svoji stari navadi nič.

M.P.
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Kramberger: »Ne bi 
bil rad policaj...«

Dušan Kramberger, diplomirani inženir arhitekt, samostojni kon- 
zervator na ljubljanskem regionalnem zavodu za varstvo naravne in 
kulturne dediščine, Trboveljčan, ki je zdaj že lep čas Ljubljančan, 
pravi: Pokličite me, ko začnete razmišljati o obnovi objekta, ki je kul
turna dediščina. Skupaj bomo našli rešitev. Ne bi bil rad policaj, ne bi 
rad ukrepal, ko je škoda na zaščitenem objektu že narejena.

Z gospodom Dušanom Krambergerjem sva se pogovarjala na njego
vem domu v Ljubljani. Je eden tistih strokovnjakov iz Zasavja, ki so 
odšli, in ki se radi vračajo, kadar v rodnih krajih najdejo delovni iz
ziv. V pogovoru se nisva mogla izogniti niti njegovemu delu pri preno
vi ljubljanskega gradu, toda to je zanj zgodba z nekoliko trpkim pri
okusom, za nas pa štorija iz sosedove malhe.

Gradovi so tisto, kar vas, vsaj tak občutek imam, privlačijo kot ne
skončna zakladnica skrivnosti in možnost za vaše strokovno delo. Slo
venija je z njimi posejana, kot da bi si kdo to malo deželo hotel naredi
ti za deželo gradoy?

Dušan Kramberger pri delu na ljubljanskem gradu.

K: Seveda, po številu jih je res 
veliko, tudi v Zasavju, na litijskem 
področju, pa v občini Zagorje ozi
roma v tistem odprtejšem delu re
gije. Vendar so to bolj utrdbe, saj je 
bila dežela vedno na prepihu, od 
tod se je osvajalo ali pa seje tu bra
nilo. Kakšne velike arhitekture, 
kot so na primer krajevski gradovi, 
pa nimamo. Za take so si mogočni
ki izbirali bolj varna področja. Gra

dovi so tudi področje, na katerem 
delam, zato se v meščansko arhi
tekturo ne spuščam rad. Ob takem 
delu, kot je prenova stavbne dediš
čine je namreč treba o stvari veliko 
vedeti.

Kaj za narod, kakršen smo Slo
venci, pomeni kulturna dedišči
na?

K: Kultura v najširšem smislu, 
kamor sodi tudi stavbna dediščina,

nas je ohranila in osamosvojila. 
Slovence je ohranila dediščina pre
teklih rodov, v tem skopu pa seve
da tudi jezik z zanimivo dvojino. 
Poglejte, slovenske gradove in cer
kve so zidali slovenski zidarji, te
sarji, slovenski obrtniki in umetni
ki. Neumno bi bilo razpravljati o 
tem, kakšnega rodu je bila gospo
da, ki si je te gradnje naročala. Iz 
tistih davno minulih stoletij je ne
mogoče potegniti, kaj so bili na pri
mer Celjski grofje - Slovenci ali 
Nemci. Narodi so tedaj šele nasta
jali. Kultura, v njenem sklopu pa 
stavbna dediščina, je tisto, česar 
nam ne more nihče vzeti oziroma 
česar se ne da zanikati.

Kdo je torej odgovoren za čuva
nje kulturne dediščine naroda?

K: Lastniki seveda. Ti pa bi se 
morali na stroko obrniti takoj, ko 
začnejo razmišljati o prenovi 
objekta, ki velja za dediščino. V tej 
fazi jim lahko konservator pomaga, 
svetuje, skupaj z lastnikom išče re
šitve za to, da bo objekt ne le pre- 
novljen,vtemveč da bo tudi zaživel. 
V tej fazi se dajo^ tudi lažje najti 
kakšna sredstva. Če pa se obnova 
začne brez tega, škode velikokrat 
ni več mogoče popravljati. Odnos 
ljudi do dediščine kaže na stopnjo 
kulturne osveščenosti posamezni
kov in naroda. Nikakor ne bi rad, 
da bi ljudje v meni videli človeka, 
ki jim bo kaj prepovedal, preprečil. 
Vse se namreč da, in za vse je mo
goče najti rešitve, ki so tako ali 
tako vedno kompromis. Kot vsi in
telektualni poklici ima tudi moj 
poklic nekaj, čemur pravimo stro
kovna presoja. Torej nekaj subjek
tivnega. Kar pa je največkrat veli
ka odgovornost.

Gospod Kramberger, medijski 
grad oziroma grajska kapela je ti
sti objekt, ki se mu v pogovoru ne 
moreva izogniti. Delali ste na tem 
projektu. Kako gledate nanj da
nes?

K: Kapela je sicer obnovljena, 
žal pa je ostala brez zaledja in s 
tem ne živi, kot bi lahko in morala. 
Nujno bi bilo oživiti gospodarsko 
poslopje ob kapeli, ga morebiti po
vsem porušiti, in na podlagi posne
tka stanja ponovno postaviti - lah
ko z moderno vsebino, v povsem 
komercialne namene. Nujno bi 
bilo obnoviti grajski vrt, ruševine 
gradu pa arheološko raziskati in 
grad nekoč na novo postaviti.
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Kaj pa Potjorek oziroma stavba 
pri Prusniku, ki je dolga leta pro
padala, zdaj pa je, na veliko ža
lost nas, ki v teh dolinah živimo, 
ni več, saj je porušena.

K: To, da je stavba zravnana z 
zemljo, ne predstavlja kakšnega 
posebnega problema, saj je, kolikor 
vem, že narejen posnetek stanja. 
Ta pa zagotavlja, da jo bo mogoče 
na novo postaviti. Velike zgodo
vinske vrednosti' Potjorek sicer 
nima, zato pa je dragocen kot ne
kakšen romantični poizkus na 
izjemni lokaciji. Vsako stavbo je 
vredno obnavljati, na novo posta
vljati, pa si hkrati zagotoviti multi- 
disciplinarni pristop. To je sodelo
vanje vseh strok, ki lahko zagotovi
jo, da bo objekt tudi zaživel. Le 
tako dobi svoj smisel. Zaživi pa 
lahko ob zagotovljenem zaledju. 
Tako, da hkrati z objektom naredi
mo še vse drugo, kar omogoča ži
vljenje objekta, ki ga predstavimo. 
Velike študije o teh stvareh prav
zaprav niso potrebne, vse, ali sko
raj vse s tega področja je dognano, 
napisano, objavljeno. Pa tudi zgle
dov, kako je mogoče dati objektu, 
dediščini življenje, je veliko.

Iz teh krajev ste, poznate jih. 
Kaj Zasavje pomeni v pojmu kul
turna dediščina?

K: Ti kraji so v kulturnem pogle
du neskončno bogato območje. Ni 
sicer toliko arhitekturnih spomeni
kov. Ima pa na primer področje Tr
bovelj vsekakor prazgodovinske, 
arheološke spomenike in dediščino 
do vključno srednjega veka. Kraji 
tod so bili za življenje vedno nepri

jazni, doline pa zanimive zaradi 
prehodov, križanj poti in podobnih 
prednosti.

Kaj pa tisto novejše obdobje, ki 
ga želimo zdaj čimprej pozabiti, 
obdobje nastajanja teh zasavskih 
krajev, obdobje premogovništva 
in vsega, kar je le-to prineslo s se
boj?

K: Zasavje s svojimi kraji nikdar 
ne bi bilo to, kar je, brez rudarje
nja, ki je v prejšnjem stoletju, 
sploh v drugi polovici, slonelo - 
tega bi se morali zavedati - na te
daj najsodobnejši tehnologiji. Rud
niki so vlekli razvoj, bili so loko
motiva. Tudi za kraje in ljudi tiste 
čase ni bilo tako zelo slabo poskr
bljeno. Rudniška stanovanja in 
razmere za tiste čase niso bile tako 
slabe, tu je bila že zelo zgodaj bol
nišnica, pa šole in še kaj, za kar je 
poskrbel Rudnik. To je dediščina, 
ki je, hoteli ali ne, vse, s čimer smo 
nekoč živeli. To dediščino bi mora
li danes znati izkoristiti, ideje pa so 
poznane. Od prikaza jame, jaška, 
do rudarskega muzeja in tako na
prej. Sem seveda sodijo tudi rudar
ske kolonije, ki pa nikakor ne sme
jo postati geta. Razmišljati moramo 
širše, nikakor ne lokalno.

Za varstvo kulturne dediščine v 
Trbovljah in Hrastniku je pristo
jen zavod v Celju, za občino Za
gorje pa ljubljanski. Je to tisto, 
kar moti, ovira delo?

K: Jaz, mogoče tudi zato, ker 
sem v teh krajih domačin, jemljem 
Zasavje kot celoto in taka delitev 
me prav gotovo moti. Je pa v pri
pravi zakonodaja, ki področij ne bo 
več administrativno ločevala, pač 
pa se bomo strokovnjaki združevali 
pri nalogah. Od prihajajoče zako
nodaje pa pričakujem veliko tudi 
na drugih področjih. Mislim, da bo 
za varovanje dediščine pozitivna 
tako do konca speljana denaciona
lizacija kot davčna zakonodaja, ki 
naj bi spodbujala vlaganja v obno
vo ,v

Če dovolite še nekoliko osebno 
vprašanje? Toliko naših ljudi je v 
Ljubljani in drugje po Sloveniji 
ter po svetu. Veliko jih je zelo us
pešnih. Doma pa se sprašujemo, 
zakaj?

K: Res je kar nesorazmerno veli
ko ljudi iz Zasavja uspešnih zunaj 
domačih krajev. Osebno menim, 
daje eden od vzrokov v trboveljski 
gimnaziji, ki je dajala solidno zna
nje, ki je odpiralo vrata, drugi

vzrok pa vidim v krajih samih. Na 
eni strani grobost, na drugi pa toli
ko tenkočutnosti v kulturnem ži
vljenju. To dvoje, ti dve nasprotji 
naše ljudi opremita tako, da se 
znajdejo v skoraj vsakem okolju.

Ste čustveno še vezani na Trbo
vlje?

K: Ne morem reči, da je to kak
šna posebna čustvena navezanost. 
Rad pa prihajam, kadar je v tem 
koncu treba delati in na tak način 
menim, da krajem nekaj pač vra
čam.

Z gospodom Dušanom Kramber
gerjem sva se pogovarjala dlje, kot 
bi bilo potrebno. Temu so krivi 
gradovi. Zaradi gradov je zmanjka
lo časa za sakralne spomenike ali

pa za nekaj več besed o njem sa
mem. Čeprav sem imela vseskozi 
občutek, da o sebi ne bi želel govo
riti. Ob koncu mi je še enkrat re
kel, naj napišem, da nikakor ne 
želi, da bi tisti, ki stavbno dedišči
no obnavljajo, v njem videli neko
ga, ki jim bo kaj branil, kaj zapove
doval ali prekrižal načrte. Pa tudi 
to, da mora vsaka obnova sloneti 
na širokem, multidisciplinarnem 
pristopu. Samo strokovno obno
vljen objekt, dediščina, ne pomeni 
veliko, če ne zaživi, če ni vklopljen 
v okolje, med ljudi, če nima zale
dja. Jaz mu verjamem, saj sem se 
ob tem pogovoru še enkrat prepri
čala, da je moj sogovornik eden ti
stih, ki veliko ve in ki ga je užitek 
poslušati.

Helena Kastelic
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Milanova
kost

Na minule praznike, četudi so bili najdaljši, kar po
mnimo, smo že pozabili. Nanje nas spominjajo le še 
bolj ali manj prazne denarnice, saj smo veliko več po
rabili, kot smo rekli, da bomo, in zato bodo prenekate- 
ra gospodinjstva komaj dočakala prvega v prihodnjem 
mesecu. Pred nami pa so spet vsakdanje zgode in ne- • 
zgode, pravzaprav sredi njih živimo in upamo vsaj, da 
nas tegobe ne bodo prehudo stiskale.

Da nam ne bi kdorkoli očital, da takorekoč ob začet
ku novega leta ponujamo samo jok in stok, naj najprej 
omenimo, da se lahko ha naši inflacijski in cenovni 
fronti res nekoliko zvedri. Vlada nam namreč obeta le 
desetodstotno mesečno inflacijo. Nekdo je sicer dejal, 
da je programirati inflacijo skoraj tako, kot če bi pro
gramirali smrt, ampak malce več zaupanja že moramo 
imeti vsaj do nekaterih predlaganih ukrepov.

Po doslej znani vsebini predloga ali sporazuma o so
cialnem partnerstvu, naj bi nekoliko bolj tenkočutno 
brzdali posamezne cene. In ker naj bi odslej bolj bdeli 
tudi nad vso denarno politiko, se utegne tokrat vsa 
stvar bolj posrečiti. Četudi po vsej verjetnosti noben 
državni nadzor ni in ne more biti dolgega veka, gre v 
tem primeru, kot kaže, za neizbežen ukrep. Pod nad
zorom n^j bi bile cene takoimenovane infrastrukture 
(elektrike, železnice, PTT) in celo komunalnih stori
tev, pa cene nafte in natnih derivatov ter zemeljskega 
plina in osnovnih živil (moke, kruha, mleka, mesa, 
olja in sladkorja). Temeljno načelo pri tem je, da se 
bodo lahko povečale največ za 80 odstotkov rasti cen 
življenjskih stroškov v posameznem mesecu. Slišati 
je, da naj bi maloprodajne cene živilskih izdelkov obli
kovali po sistemu soglasij. Vlada naj bi hkrati usklaje
vala rast plač v javni upravi in negospodarstvu z rastjo 
plač v gospodarstvu.

Sicer pa smo zadnjič doživeli že tudi malenkostno 
znižanje cen nekaterih izdelkov, zaradi odprave voj
nega davka. Zakon o prometnem davku bi lahko 
označili kot listino ali dokument, ki nas naj bi približal 
davčnemu sistemu zahodne Evrope. Vendar opozarja
mo, da ga izvedenci hkrati ocenjujejo tudi kot skrajne
ga, saj po eni strani omogoča cenejši luksus in po dru
gi preživetje po dražji lestvici. Pri vsej stvari pa drži 
tudi to, da se bomo poslej lahko z Evropejci primerjali 
le kot davkoplačevalci, v nobenem primeru pa ne po 
življenjskem standardu. Za njimi bomo zaostajali še 
najmanj deset do petnajst let.

Pred nami je dolžnost pisanja obrazcev o dohodnini. 
Plačevali jo bomo vsi odrasli Slovenci in samo tisti, ki 
dobivajo komaj toliko, da preživijo, lahko računajo, da 
bodo prejeli še kaj vrnjenega. Prav je, če opozorimo 
vse davkoplačevalce na olajšave, ki jih lahko uvelja
vljajo.

Milan Vidic

Franckin
molj

Tole razmišljanje bi lahko naslovili tudi z besedami: BLIŠČ 
IN BEDA SLOVENSKEGA JEZIKA ali KAJ ME PRI NA
ŠEM JEZIKU VESELI IN KAJ ŽALOSTI...

Začnimo z radostjo. V letu svoje samostojnosti smo dobili 
Slovenci zadnji, peti del Slovarja slovenskega knjižnega jezi
ka, kar pomeni enega najpomembnejših dosežkov slovenske 
kulture. Spominjam se šolske ekskurzije jeseni 1981 v Lju
bljano, ko smo se napovedali na Slovenski akademiji znano
sti in umetnosti. Temačni hodnik nas je pripeljal v večji de
lovni kabinet Instituta za slovenski jezik s številnimi mizami, 
na katerih so imeli sestavljale! Slovarja polno škatel in v njih 
listke z gesli. Vprašali so, kako uporabljamo našem krgju iz
raza sopihati in sopsti, s katerima so si prav tedgj belili glavo. 
Imenitno smo se počutili, da smo lahko nekgj trenutkov so
delovali pri tako pomembnem projektu. Izvedeli smo, da se
gajo začetki nastajanja že v leto 1946, načrtno delo pa seje za
čelo 1961. leta. Posamezne knjige so izhgjale s petletnim pre
morom. Takrat še nismo vedeli, da bo Slovar obsegal več kot 
5000 strani in vseboval nad 107 tisoč gesel.

Če pa se ozremo v svojo vsakdanjost, naletimo povsod na 
malomaren odnos do jezika. V pisarnah ponekod premorejo 
Slovenski pravopis, uporabljajo pa ga bolj redko. Ob razcvetu 
raznih podjetij si natiska vsak najprej svojo vizitko, a nekate
ri ne vedo, da se zapiše najprej ime, potem priimek, prav tako 
so napačno napisana imena na reklamnih tablah. Blago pro
dajajo na 3. (tretjič) obroke, namesto na 3 (tri) obroke. Izdel
kom zagotavljajo določeno življepjsko dobo - brez drugega j. 
Včasih je to res površnost, če pa se to ponavlja, posumimo, 
da ne obvladajo osnov pravopisa. In kar je še huje - vseeno 
jim je. Če jim ne bi bilo vseeno, bi pogledali v Pravopis, ali pa 
vsak zapis, ki gre v javnost, dali pregledati.

Povezovalci raznih kontaktnih radijskih oddgj včasih za
idejo v narečje - ngjbrž mislijo, da se tako bolj približajo po
slušalcem. Ne da bi jih kdo opozoril, ponavljajo napačno 
vprašanje: »Od kje kličete ...?« Kot da ne poznajo ljudske Kod 
si hodil, kje si bil ... Ali pa kakšne TV oddaje, ko nas posilju
jejo z ljubljanščino -afektirano, seveda: »Boste povedala (po
vedal) ...?« Namesto »povedali«. In tako naprej.

Skrb za materinščino ngj bi bila vendar osnova slovenske 
narodne zavesti, ponos Slovencev. Pomembnejše mesto ima 
kdo, več kot piše, bolj je odgovoren za jezik. Poleg pravopis
nega znanja bi se morali potruditi za jedrnato, preprosto, jas
no izražanje. »Če dva meseca ne preberem leposlovne knjige, 
težje pišem,« mi je dejal nekoč uspešen novinar. In kako ngj 
pride dobra knjiga do ljudi? Kako ngj na primer povprečen 
Hrastničan vrednoti knjigo, ko pa v mestu z 12.000 prebivalci 
ni knjigarne? Malo bolje je drugje po Zasavju. Na srečo ima
mo še knjižnice, kjer število bralcev zaradi povišanih cen 
vsakovrstne literature narašča.

Odnos do jezika je stvar družbe in posameznika. Vprašanje 
je le, če se tega zavedamo.

Fanči Moljk
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KOZERIJA
Silvestrovo je bilo tokrat precej 

drugačno, kot zadnja leta. Ženo sem 
peljal pred novim letom v bolnico. 
Silvestrovo sem nameraval preživeti 
pred televizijo. Otroci so odšli na 
žurko, sam pa sem hotel imeti mir. 
Tokrat bo drugače, sem si dejal. No
bene pijanščine, lepo v miru bom 
počakal novo leto, si voščil in po 
polnoči zaspal.

Kako usoda vse obrne!

Prijatelji, ki so se odločilo za 
praznovanje v enem trboveljskih 
lokalov, so me dolgo prepričevali, da 
res nima smisla bili sam doma. Žena 
je tako v bolnišnici in verjetno ne bi 
imela nič proti, če bi šel s prijatelji na 
zabavo. Pravzaprav res, sem si mislil. 
Zakaj bi si ob polnoči čestital sam, če 
to lahko storim v družbi.

Zabava je bila dobra, vino je nare
dilo svoje, pete so srbele, ob polnoči 
pa smo si vsevprek čestitali. Moram 
reči, da sem se počutil krasno. Bolje, 
kot doma čestitati sam sebi. Še pose
bej, ker je bila na zabavi tudi znanka, 
ki je nisem srečal že kar nekaj časa. 
Baba in pol. Plesala je kot Mojca Hor
vat, ob polnoči pa mi jc od njenega 
silvestrskega poljuba vse igralo.

Ob dveh, se spominjam, so prišli na 
zabavo v gostinski lokal tudi televizi
jci. Snemali so kar med enim bolj 
sentiš plesov, ko smo se krepko 
stiskali.

Drugi dan me je poklical prijatelj 
in me vprašal, če sem si našel drugo. 
Da je gledal na televiziji. Potem j c 
zazvonilo drugič - tašča je nekaj 
vreščala^ pa je nisem kaj dosti 
razumel. Žena med obiskom v bolnici 
ni hotela govoriti z. mano. Prijatelji mi 
še danes čestitajo za moj osvajalski 
podvig.

Sam pa pišem oglas za Zasavca: 
"Iščem iskreno prijateljico.Sem 
nealkoholik, kadim ne, zaradi oseb
nih razlogov ne gledam trboveljske 
kabelske televizije. Možen zakon."

Štefan Zasavc

Leto, ki ga ni 
več!

Leto, ki je minilo je leto, kot ga še 
ni bilo, vsaj za slovenski narod ne. Le 
kaj je bilo tako pomembnega?

To je bilo pomembno, da smo se
daj samostojna, suverena in priznana 
država in njeni prebivalci smo 
ponosni na to. Sedaj počasi in zanesl
jivo vstopamo v Evropo, kol smo si 
želeli.

"Nikoli ne bo več tako, kot jc bilo," 
so dejali in res je tako.

V letu 1991 smo sc veselili, smo 
jokali, smo stavkali, menjali smo min
istre, prepirali smo sc,sc vojskovali in 
zmagali.Borili smo se za neodvosnost 
in jo tudi dosegli. Borili smo se za 
sklepčnost v skupščinnah in je zaenk
rat še nismo dosegli.

Neodvisnost in priznanje smo 
dosegli z. vztrajnim delom, z ljudmi 
kot je Milan Kučan, z. voljo, da svetu 
dokažemo, da nismo trhle bilke, ki po 
loči ovenejo, da nismo le majhne 
številke, da smo ljudje! Ljudje iz. kivi 
in mesa, smrtniki, ki delajo napake, 
toda na napakah sc učimo in volja nas 
naredi močne in neupogljive.

Torej, tudi za vsakim posa
meznikom jc leto 91,ki jc bilo polno, 
polno uspehov in neuspehov, vz
ponov in padcev.

Čeprav pravijo smej se in svet sc bo 
smejal s tabo, jokaj se in jokal boš 
sam, je vsak posameznik nekaj pris
peval za dobro skupnosti.

Sedaj si želimo vse najboljše, 
borimo se za lepši jutri. Toda za lepši 
jutri bo potrebno storili še marsikaj. 
Najprej spraviti gospodarstvo na 
zeleno vejo. Potrebno bo izboljšali 
kakovost naših izdelkov, dvigniti de
lovno moralo, usmerili se na tržno go
spodarstvo in poiskati trge v tujini, v 
Evropi. Ta bo sprejemala le kako
vostne izdelke in storitve.

Delavce bo treba nagrajevali po 
delu, učinku, stimulativno, ne pa po 
teorij ienakihželodcev.

In kaj sledi iz. napisanega?
Delo, delo, in še enkrat delo.
Na delo torej!

R. Kovač

IN MEMORIAM
Pred kratkim so se Trboveljčani na 

pokopališču v Gabrskem še zadnjič 
poslovili od Mici Bizjak, rojene G rab- 
nar, v zlatih časih trboveljskega 
gledališča ene najbolj uspešnih in 
znanih igralk.

Rojena je bila 30.5.1903 v Trbovl
jah, mrla pa jc 15. decembra 1991 v 
Domu upokojencev na Izlakah, kjer 
je zaradi bolezni in oslabelosti živela 
zadnjih nekaj mesecev svojega živl
jenja.

Domala vse življenje je živela za 
oder in na odru. Že leta 1919 se je 
vključila v gledališko in kulturno de
javnost trboveljske doline. Prvič je 
nastopila v pomembnejši vlogi v igri 
Divji lovec na odru starega De
lavskega doma. Sledile so vloga za 
vlogo na odru bivšega Sokolskega 
doma, po letu 1945 pa v okviru SKUD 
Alojza Hohkrauta in nazadnje v. 
gledališču Svobode Center.

Večkrat je povedala, da jc nas
topila v več kot 150 odrskih delih - 
igrah, veseloigrah, tragedijah, opere
tah, lutkovnih igricah. Znana je bila 
kot izvrstna pravljičarka in kot inter
pretka raznih vlog v radijskih igrah.

Obiskovalci domačega gledališča 
se je bodo spominjali po dovršenih 
vlogah v Hlapcih, Kralju na Beta
jnovi, predstavi Dr, Gospe ministrici, 
Ani Frank, Vojaku Tanaki, Irkutski 
zgodbi, Švcjku v drugi svetovni vojni 
in mnogih drugih. Nazadnje je pred 
desetimi leti igrala na odru De
lavskega doma v igri Gospodar Pun- 
tila in njegov hlapec Malti. .Nasto
pala ni le v domačih Trbovljah, pač pa 
tudi v ostalih zasavskih krajih,drugod 
po Sloveniji, poznali so jo v 
gledaliških krogih nekdanje Jugosla
vije in tudi v tujini. Generacijam ama
terskih igralcev in številnih drugih 
kulturnih delavcev bo ostala . v 
spominu kol iskriva sogovornica, 
povezovalka družabnega življenja, 
predvsem pa kol duša domačega 
gledališča.

Za svoje odrske dosežke je bila 
nagrajena s številnimi priznanji.

Tine Lenarčič
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Dohodnina, 
kaj je to?

Bliža se čas, ko bo moral vsak izmed nas občini predložiti izpolnjen 
obrazec za davčno napoved. Ali obrazec za odmero dohodnine. To je 
za nas nova zadeva, o kateri večina ne ve nič, nekateri pa se na stvari 
kar dobro spoznajo. Na žalost smo ugotovili, da ljudje ne dobijo infor
macij in da mislijo, da se to njih ne tiče, Kaj smo izvedeli na zasav
skih ulicah? Anketo pripravila: Jože Bertole in Barbara Kus,

foto: Tomo Brezovar

Mirko RAZPOTNIK, upokojenec Zagorje: 
»O dohodnini ne vem nič. Ali nam ne pobe
rejo že dovolj od pokojnine? Po mojem ni 
potrebno nič prijavljati, ker tako dobro 
vedo, koliko dobimo. Kako pa naj bi vedel, 
koliko bom moral plačati, saj niti pokojni
ne nimam. Imam samo odločbo. Pokojnino 
ima žena.«

Darinka SUŠNIK, prodajalka, Zagorje: 
»Za dohodnino sploh še slišala nisem, kaj 
šele, da bi videla kakšne obrazce. Na ža
lost ne vem niti tega, koliko me bo to sta
lo.«

Hinko LOKAR, upokojenec, Zagorje:
»Vem samo to, da bodo naredili lestvice, po 
katerih se bo dohodnina določala. Obrazce 
sem že videl in upam, da mi ne bo potreb
no veliko plačati Z 8200 tolarji dva že 
brez tega težko živiva.«

Agi PERCEL, gospodinja, Hrastnik:
»Dela samo mož in njemu sproti obračuna
vajo in odtegujejo davek na dohodek. Ker 
od ene plače živi vsa družina, imamo ne
kaj olajšav, tako, da znesek po mojem ne 
bo tako velik.«

Sonja BOKALIČ, socialna delavka, Trbo
vlje:
»Vem, da je dohodnina davek na osebni 
dohodek, vendar pa ne vem, kolikšen bo 
znesek, kajti nekaj časa sem bila brezpo
selna.«

Janez KMETIČ, uslužbenec Petrola, 
Hrastnik:
»Dohodnina je davek na dohodek. Obrazca 
še nisem videl in ne vem, koliko bom moral 
plačati. Vendar pa računam, da bo šla 
kar vsa plača.«

Miran TERŠEK, električar, Hrastnik:
»Res ne bi vedel, kaj je to. A, davek na do
hodek? Ja, to se pa pozna že pri plači, ker 
mi del davka odtegnejo sproti. Na srečo 
imam nekaj olajšav.«

Ana UMEK, obrtnica, Trbovlje:
»S temi rečmi se malo več ukvarjam, tako 
da vem, da je potrebno napovedi oddat 
do 31. marca. Obrazce oz. njihove osnutki 
sem že videla. Naredili naj bi nove, eno 
slavnejše, vendar v to zelo dvomim. Lju 
dem bi rada pomagala pri napovedih, c 
vsega dela fizično ne bi zmogla.

Marida HERNAUS, gospodinja, Trbovlje: 
»Pričakujemo, da bomo lahko dali vsaj po
lovico moževe plače za davek na dohodek. 
Obrazcev za davčno napoved še nisem vi
dela in jih tudi prav nič željna nisem. Še 
manj pa plačevati davke. Kakršnekoli«
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TRGOVINA NA 
DEBELO IN DROBNO

NUDIMO VAM VSE VRSTE TALNIH OBLOG:
(parketi, itisoni, tapisomi, plastificirane
plute iz uvoza, stenske p Ju te, ladijski podi, vinflex podi,
topli podi in se...)

-BARVE, LAKI, ČISTILA 
-PRALNI PRAŠKI 

-TAPETE VSEH VRST

ZA VAS OPRAVLJAMO TUDI STORITVE: 
PARKETARSKA IN TLAKARSKA DELA 
NOV PROGRAM, IZREDNA KVALITETA, 

UGODNE CENE,
PRODAJAMO TUDI NA KREDIT!

VSE TO IN ŠE MNOGO VEČ VAM NUDI

TAPI d.o.o.
KISOVEC, NASELJE NA ŠAHTU 31, 

TEL. (0601) 71 827
TRGOVINA JE ODPRTA NON- STOP OD 7-19 URE, 

OB SOBOTAH PA OD 7-12 URE.

OB NEDELJAH IN PRAZNIKIH LAHKO POKLIČETE 
NA DOM TEL.. (0601) 73 705.

ČVEK d.o.o.
Dol pri Hrastniku 

42 533
Zakaj bi vedno poklanjali tistemu, ki ga imate res radi, 

klasična darila?

Odločite se za nekaj, kar bo naredilo vtis 
- za nekaj intimnega - žensko in moško perilo.

V ČVEKU DOBITE KVALITETNO PERILO 
ZA MOŠKE IN ŽENSKE.

POSEBNA PONUDBA:

intimno perilo TcUiyC Kdldä
7.00-18.30 

sobota 7.30 - 12.00
Le zakaj ne?

Im
i
im
■
i
■



Zasavc Zasavcu: Srečno!
Še vsako leto je prišlo k svojemu 

koncu in tudi ZASAVC si je v 
KLUBU MESEČINA privoščil 
prednovoletno rajanje, kjer je bilo 
treba za povrh nadzraviti še štiri
najstdnevniku, v kar se bo ZA
SAVC kaj hitro prelevil. Da so bili 
tam zbrani vsi, ki se spoznajo na 
vse in na nič drugega, pa tisti, ki 
štejejo k modelu dobrega poslova
nja, skratka vsi, ki vedo, kaj hočejo 
in si za to tudi vneto prizadevajo, 
ni treba posebej poudarjati. Za foro 
vzemimo naprimer FORUM d.o.o. 
z Dokom Matoskim na čelu, s kate
rim bo ZASAVC edino lahko doča
kal boljše čase (v kar ste se že pre
pričali vsi, ki ste zaradi zavidanja 
vrednih nagrad prejšnje FORU- 
MOVE nagradne križanke hiteli 
odpošiljati rešitve, nestrpno čaka
joč na odločilni žreb). Vsak je pač 
nastopal v svoji vlogi in bil zanjo 
tudi poplačan. Gospod župan, Ja
nez Režun osebno, si je recimo pri
služil jetrnico (tapravo), saj je bil 
najbolj rolana oseba v istoimenski 
rubriki. Ni skrival, da mu je še 
všeč, da gre ZASAVC-u v nos, in 
ker pač v resnici živi na »visoki« 
nogi, si je jetrnico pridno spravil v 
žep ... Nasprotno temu, je gostujoči 
Janez Kopač povedal, da v kriznih 
časih načela resda izvirajo iz žepa, 
da pa se je moč zanesti na dobre 
čase, ki se ZASAVC-u baje prav 
gotovo obetajo (le-ta še ne bodo ob
davčena).

Sicer pa so se po polnoči, ob pri
hodu Božička in Dedka Mraza, vo
gali gledanja malce pomešali, zato 
pustimo idejne linije ob strani. 
Tako je pač, če se hkrati križata 
novoletni žur in ZASAVC. Pogle
du fotografa Branka Klančaija pa 
je kljub izredni pronicljivosti ušla 
malenkost: v nekem trenutku se je 
v preobleki Božička v plesnem ko
raku znašel nihče drug kot - odgo
vorni urednik ZASAVC-a. Hja, 
kajpak, če pa ljudi non-stop vzpod
buja k delu.

Skratka, z ZASAVC-em boste še 
naprej v pravi druščini!

Petra Radovič 
Foto: Branko Klančar

Zasavčeva Božiček in dedek Mraz prvič skupaj!

Zagorski župan poje tako, kot igra naš odgovorni.

Glavni se izkaže.
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Desetič na Kum
Zasavska dolina, zavita v črno temo, je krmežljavo pozdravljala 

prve pohodnike, ki smo se 2. januarja zgodaj zjutraj podali na Kum. 
Prvo startno mesto je bilo na mostu čez Savo v Trbovljah, od koder 
smo se še v temi podali na pot. Tudi slab zasavski zrak nas ni oviral. 
Svetle zvezde, ki so zvedavo zrle z jasnega neba, so napovedovale lep 
sončen dan. Ker smo bili še vsi bolj ali manj zaspani, nam pogovor ne
kako kar ni stekel. Toda ko smo se približali Dobovcu, je tudi noč že 
počasi odstopila svoje mesto dnevu in pozdravilo nas je sveže sončno 
jutro. Korak je postal lahak in dve uri in pol hoje sta minili v trenut
ku. Dosegli smo svoj cilj. Kum. Tisti, ki so se pohoda že velikokrat 
udeležili, so vedeli povedati, da tako lepega dneva kot je bil ta, že do
lgo ni bilo. V daljavi se je v vsej svoji mogočnosti bohotil kralj naših 
gora Triglav, malo bliže so svoje zasnežene vrhove pogledu ponujale 
Kamniške Alpe z Grintavcem na čelu. Pa tudi ostale planine so svoje 
ošiljene vrhove stegovali visoko v modro nebo.

Pohod je bil letos že deseti. Deset • Zakaj ste si 2. januar izbrali 
let se torej ljudje 2. januarja v karš- kot datum pohoda na Kum? 
nemkoli vremenu odpravljajo na Za ta datum smo se odločili, ker

Kum. Pravijo, da je ta dan prav 
primeren, da zapolni proste dni po 
proslavljanju novega leta. Mnogi 
so dneve doma nekako prelenarili 
in ko so bili tega siti, so združili pri
jetno s koristnm in se tako pamet
no odločili za pohod.

Starostna struktura pohodnikov 
je bila zelo pisana. Najstarejši po
hodnik je bil Tone Mulh, star 81 
let, pohoda pa se je udeležil že de
setič.

Za nekaj odgovorov smo zaprosi
li enega od organizatorjev iz PD 
Kum Janeza Vreska.

smo ugotovili, da ljudem po dolgi 
silvestrski noči prija malo sprosti
tve in svežega zraka v gorah. Glede 
na število ljudi, ki se vsako leto 
udeleži pohoda, mislim da smo se 
pravilno odločili.

• Koliko časa porabite planin
ci za organizacijo pohoda?

Za organizacijo pohoda skrbi do
bro utečena ekipa, ki zanj porabi 
tri mesece.

• Kako je poskrbljeno za var
nost pohodnikov?

Imamo dve kontrolni točki, po
hodnike spremlja šest ekip, ki skr
bijo za njihovo varnost, imamo pa 
tudi tri zdravniške ekipe.

• Kaj bo s pohodom v bodoče?

S pohodom bomo vsekakor na
daljevali. Toda ljudi je še posebno 
v tako lepem vremenu, kot je da
našnji, veliko, in tako veliko mno
žico je zelo težko zadovoljiti. Mi se 
bomo seveda vseeno potrudili.

Letošnjega pohoda se je udeleži
lo okrog 2400 ljudi - največ doslej.

Prišli so iz različnih krajev Slove
nije. Tisti, ki so se pohoda udeležili 
prvič, so dobili bronaste značke, ti
sti, ki so se ga udeležili tretjič, so 
dobili srebrne značke in tisti, ki so 
bili na pohodu petič, so dobili zlato 
značko pohoda. Kar 170 pohodni
kov pa je dobilo spominsko plaketo 
za udeležbo na vseh desetih poho
dih.

Naše Zasavje potrebuje še več 
takšnih pohodov. Le tako bomo 
lahko sporočilo o lepoti zasavskih 
gora ponesli - če že ne v svet - pa 
vsaj širni slovenski množici.

Katja Božič 
Foto: Janez Brinar
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KJER LAHKO PO UGODNIH CENAH
IZBIRATE:

- otroške hlače, majice, trenerke 
- bunde in smučarske pajace 

- igrače
- šolske potrebščine.....

Ob nedeljah in praznikih nas lahko 
pokličete:

mmmmmmšmm

'S mmm w
Še posebej prve glasbene izkušnje odločajo, kakšno 

vlogo bo igrala glasba v življenju vašega otroka.

V YAMAHA GLASBENI ŠOLI 
se bo vaš otrok igraje učil glasbenega izražanja. 

Vabilo velja za vse zasavske otroke.

Vabimo vas, da si skupaj z otroci ogledate 
odkrivanje glasbenega sveta

Prvič: sreda, 12. februar 1992 
informacije in vpis

GLASBENA ŠOLA ZAGORJE 
CANKARJEV TRG 4 
61410 ZAGORJE

V

tel.: 61 196

LAZAR TREBUŠAK - Novi dom 33, Trbovlje

Ugodna ponudba lastnih proizvodov:
Icruauice, Jetmfce, pečenice, kožne 
in domače j?rebcc{jene kfoha.se.

Odpiralni Cae:
Ledeljek 7.00 - 13.00, torek, areda, četrteod 7.00 - 18.00, 

aobota cxl 7.00 - 18.00.

PRIDITE UST IZBERTIE I?0 VAiEM OKUSU.

61410 ZAGORJE

tel.:(0601 )63 206 
^ 62 582
telefaks:(0601)63 206

MOBITEL099610057
JUVAN

w.w.;.;.;.;.w

mladinska knjiga
trgovina d.d.

I ju b I ja na, ti tov a 3
knjigarna in papirnica
61410 zagorje ob savi 
cesta zmage 27 
te/. 0601/61061, 62318 
fax 0601/61 832

NOVE TEHNOLOGIJE ZA NOVE ČASE
knjige za otroke in mladino, leposlovje, priročniki, 

učbeniki, strokovne knjige, hišni in poslovni računalniki, 
komunikacijska tehnologija, birotehnična oprema in pribor, 

zabavna elektronika, pisarniški material, 
šolske potrebščine, darila, ...

Nakup pri nas je DOBRA ODLOČITEV!

<m
ELEKTROPROM 'i

obrez.ua 12 IZLAKE
tel.:(060 1)73 532 

73 846 
fax:(060 1)73 737



Mladim Zasavcem
»... saj po novem, saj po novem letu 

vse drugače bo.« KAJ BO DRUGAČE? 
Če ste prelistali Zasavca, že veste, da 
bo izhajal vsakih štirinajst dni - ob 
četrtkih. Naslednja številka bo torej 
čez štirinajst dni - 6. februarja.

Vas zanima, kdo nas bo zasul s pri
spevki? Katja, Urša, Anita, Barbara in 
Maja iz 7. in 8. razreda OŠ Tone Okro- 
gar iz Zagorja. Spodbujala jih bo učite
ljica Vanda Videnič. Na šoli in v svoji 
okolici bodo zbirale vesti, spraševale 
sošolce o tem in onem. Če bo tega za tri 
tipkane strani, bo cela stran njihova.

Veselilo nas bo, če se bodo takega 
podviga lotili tudi drugi.

FRANCKA

Pogozdovanje
Zaradi letošnje suhe zime so lahko 

na Rudniku Hrastnik še v decembru 
organizirali pogozdovanje. Povezali so 
se s šolo in tako so hrastniški in dolski 
osnovnošolci posadili okrog 5000 
smrek. Dolani so pogozdovali plaz nad 
Hribamikom v Novem Dolu, ki je že 
pred leti ogrozil stanovanjske hiše in 
Hrastničani dnevni kop na Oj strem.

Foto: Branko Klančar

Sanacija te površine je bila potrebna 
zato, da se zasuto območje umiri.

Ker se takega dela ne lotevamo vsak 
dan, sta osnovnošolce poučila in pri 
delu usmerjala Franci Romih in Ivan 
Kmetič, nadzornika rudniških površin.

Kristina: »Pogozdovali smo z vese
ljem, čeprav je bila tiste dni tempera
tura pod ničlo. Sgjenja smo se lotili bolj 
ali manj spretno - odvisno, kako smo 
vajeni dela od doma ...«

Adrijana: »Sorodniki so mi povedali, 
da so pred leti pogozdovali Jelenco, 
kjer je drevje uničil požar. Kasneje je 
del mladih drevesc spet pogorel...«

Barbara: »Tudi v Grči blizu Dola je 
golosek. Zdi se mi kot puščava. Pred 
leti so sicer pogozdovali vendar je na
sad zadušila visoka trava,«

Jožek: »Prijazna nadzornika z Rud
nika sta povedala, da bodo rast štirilet
nih smrečic budno spremljali. Čez 30 
let bom prišel pogledat, kako bo s tem 
gozdom v Novem Dolu ...« F M

Slika Andreja Šifrerja je bila posneta 
pred osmimi leti, ko je prvič obiskal dolsko 
šolo.

Andrej šifrira
Kdo je bil vaš mladostni glasbeni 

idol?
Peter Kraus.
Kje so bili vaši prvi glasbeni nasto

pi?
Najprej sem nastopal za prijatelje, 

kasneje pa za tabornike. Kitaro sem se 
naučil igrati predvsem doma, ker iz 
glasbene šole nisem odnesel veliko 
znanja.

Tudi danes veliko nastopate. Kako 
se vaša žena in otroci sprijaznijo s 
tem, da vas pogosto ni doma?

Počasi so se navadili.
Kako bi ocenili slovensko glasbeno 

sceno?
Nimamo dobre pop glasbe, besedila 

pa so kriminalna. Šo pa seveda izjeme.
Koga najbolj cenite od tujih glasbe

nikov?
Predvem pevce. Med njimi sta tudi 

Prince in Jackson Brown.
Kakšni so vaši načrti za prihod

nost? Je mogoče na poti že nova kase
ta?

Posebnih načrtov nimam, rad bi bil 
le zdrav in trezen, drugače pa svoje 
dela usoda. Kasete za zdaj še ne name
ravam izdati, ker bi moral imeti več 
časa zase, kajti če greš med ljudi, izgu
biš veliko osebnega.

Ali sami pišete besedila in glasbo za 
svoje pesmi?

Ja, vse pišem sam.
Kje kupujete garderobo?
Oblačila kupujem tam, kjer so lepe 

stvari.
Katera vaša pesem vam je najbolj 

všeč?
Najbolj všeč mi je pesem Poglej ga, 

novo jutro. Vendar pa jih ocenjujem 
bolj po odzivu.

Skrbite za kondicijo. Kako?
Zelo veliko kolesarim, tečem, igram 

košarko in nogomet.
Ste imeli kakšne težave pri pesmi 

Umrla bo država? Kdaj ste jo napisa
li?

Nobenih posebnih težav nisem imel. 
Napisana pa je bila pred petimi leti.

Spraševale: Kristina, Jožica, Katja 
Zapisala: Jožica Gričar, 8. a - Dol

Mala matura
Testne naloge, ki so jih 18., 19. in 20. 

decembra opravljali osnovnošolci po 
vsej Sloveniji, so kar lepo razburkale 
slovensko javno mnerye. Nekateri 
imajo pomisleke, drugi pa so jih spreje
li kot normalno stvar v prenovi naše 
šole. Oprijelo se jih je ime mala matura.

Naloge so pisali pod šifro, popravljali 
in točkovali so jih na šolah pod nadzor
stvom ravnateljev. Računalniško jih 
bodo obdelali na Zavodu za šolstvo, 
tako da bo januarja vsaka šola dobila 
informacijo, na katerem področju so 
nad slovenskim povprečjem oziroma 
pod njim. Katero snov bo torej treba še 
poglobiti.

Snovno se testi vežejo na 6. in 7. raz
red; v marcu, ko bodo teste ponovili, 
pa še na 8. razred. Tretjič, v maju, bodo 
rezultati testov odločilni. Pisali jih 
bodo namreč namesto sprejemnih izpi
tov na različne srednje in poklicne 
šole.

In mnenja?

Franci Draksler: Ko so se približe
vali dnevi za pisanje testov, me je bilo 
strah. A ni bilo tako težko. Prvi dan 
smo reševali naloge izbirnega predme
ta - angleški jezik, biologija, kemija, 
zgodovina, zemljepis, fizika - in jih ve
činoma rešili v dvajsetih minutah. Te
žje pa je bilo drugi in tretji dan pri ma
tematiki in slovenščini. Reševali smo 
vso uro.

Matjaž Medvešek: Za teste smo iz
vedeli prepozno. Bolje bi bilo, da bi 
približno vedeli, o čem bomo pisali, ker 
bi bili manj živčni.

Vanda Videnič, slavistka iz Zagorja: 
Za tekmovalne naloge smo sicer vaje
ni, daje kriterij strog, to preveijarye pa 
bi bilo lahko bolj sproščeno. V razredu 
namreč ni smel biti učitelj, ki predmet 
poučuje. Pa bi jih lahko pri kakšni na
logi pravilno usmeril. Tako so nekateri 
izgubili pri določeni nalogi vse točke, 
ker niso reševali natančno po navodi
lih. Snov pa obvladajo. Tudi časa niso 
izbrali ravno posrečeno - koncentraci
ja pred prazniki je gotovo manjša.

F.M.

Pes in svinja
Morda se še spomnite naše 

ljubke slike psa in svinje ter 
vprašanja, kaj delata. Dobili smo 
kar nekgj odgovorov na vpraša
nje, nagrade pa so si tokrat pri
služili Helena Trošt iz Trbovelj 
(torto Tatjane Hribar z Vač), 
Marko Funkl z Dola pri Hrastni
ku in Mitja Železnik iz Turja (oba 
otroški album Foruma).
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Nagradna križanka
Rešitev nagradne križanke pošljite 

do 27. 1. 1992 na naslov: UREDNI
ŠTVO ZASAVCA, Cesta zmage 33, 
61410 Zagoije ob Savi s pripisom 
»Nagradna križanka«.

Upoštevali bomo le rešitve, ki 
bodo napisane na križanki Zasavca 
(fotokopij ne upoštevamo).

Nagrade za nagradno 
križanko št. 9 Zasavca:
1. Pet kompletov sestavljivih re

galov za video kasete (za 75 
video kaset): FORUM d.o.o.

2. Komplet kozarcev: FORUM 
d.o.o.

3. Pet malic v restavraciji Medi
ja - BRODAR d.o.o.

4. Deset kompletov plastičnih 
vrečk: FORUM d.o.o.

5. En komplet čistil z mini mik- 
serčkom: FORUM d.o.o.

6. 1 kos - cilindrična obešanka 
1/45 TITAN: LUNAR Sandi, 
C. zmage 12/a.

7. Izdelava cilindričnih ključev 
- 5 kos - brezplačno: LUNAR 
Sandi, Cesta zmage 12/a, Za
gorje.

Pravilna rešitev 
novoletne križanke 
»FORUM«
(vodoravno):
OPEL, MARK, OLEVEK. AKRA, 
GEMA. OREL, TAMILI, DEAN, 
GOS, TÄTE, POLITIK, KUNC, 
SMETANA, VP, IKAR, JD, KOR. 
OS. MP, LT, TATRMAN, ILEKS, 
BARKA. AS, JAILA, DO, ANAS, 
ALENA, BRENNER, TIČ, ORSK, 
PAG, NAT, MARKIZA, ERO, EO, 
DORIA, BERO. EG, FALANGA, 
KRIM, ZVITOST, SANTANDER, 
GEPARD, AULOS, VAN,
ŠARLATAN, KEN, ORO, KOP. 
ČEHI, ENO, ESSEN, LI. 
ALABAMA, Š, GOA. OSEC, SC. 
NAKIT. OČAK, FJ, ALAH. TIRS. 
SVAK, BOK, DAG, SKA, 
KRISTINA, EVEL. POR, ORSINI. 
MAAR, MALICA. BOŽIDAR 
WOLFAND WOLF. RMAN,
TABURET, NIKE AEDA,
NAIROBI, IROKEZ, ILAČA, 
PEVEC, KNE, TOMO, RAK. 
BAREL, ZNANKA. CAR, VEST, 
OSOR. ENS, AKIRA. VANDAL.

Izžrebanci nagradne 
novoletne križanke 
»FORUM«

1. TALISMAN: Zlatarstvo
Novak in Loža lotosovi cvetovi: 
Nada Kavšek, Log 1 - Hrastnik

2. SOBNA URA: Forum
d.o.o.:
Tapja Šuligoj, Gradnikova 18, 
Kanal

3. DESET LETNIH LEŽAL
NIH BLAZIN: Forum d.o.o. in 
Plasteks Zagorje:
Rado Bajda, Keršičeva 21a, Tr
bovlje, Sebastjan Bedenik, Trg 
borcev NOB 13, Dol pri Hrastni
ku, Metka Potisek, Naselje Ale
ša Kaplje 8c, Hrastnik, Milica 
Kavšek, Podvine 44, Zagoije, 
Viola Prosen, Gladež 22, Izlake, 
Peter Rajevec, Trg revol. 10a, 
Trbovlje, Lucija Mak, Klek 11, 
Trbovlje, Simon Grčar, Levsti
kova 9, Zagorje, Mojca Sladič, 
Opekama 20a, Trbovlje, Janez 
Blatnik, Grajska 8, Zagoije.

4. DESET KALKULATOR
JEV: »Forum« d.o.o. Zagoije: 
Marta Rajkovača, Zagrebška 15,

Novo mesto, Štefka Lopan, Trg 
revol. 15, Trbovlje, Betka Škuf
ca, Klek 31, Trbovlje, Mihaela 
Žaubi, Gabrsko 27b, Trbovlje, 
Ladislava Gregl, C. 9. avgusta 
52, Zagoije, Fanika Krajnc, Le
ninov trg 3, Trbovlje, Sonja 
Hace, Kidričeva 2a, Zagoije, 
Stane Bučevec, Opekama 20a, 
Trbovlje, Slavi Zupan, Ul. tal
cev la, Zagoije, Ivan Restar, 
Krnice 7, Hrastnik.

5. FRANCOSKI ŠAMPA
NJEC: »Forum« d.o.o. Zagoije: 
Roman Tožbar, Trg svobode 32, 
Trbovlje.

6. PET SMUČARSKIH TOR
BIC: »Forum« d.o.o. Zagoije: 
Viki Kavšek, Podvine 44, Za
goije, Jože Ranzinger, Gladež 
24, Izlake, Miran Suša, Jeseno
vo 40, Čemšenik, Nataša Lipo
všek, Narof 41, Izlake, Jože 
Suša, Partizanska 31, Dol pri 
Hrastniku.

Vsem nagrajencem čestitamo. 
Nagrade lahko prevzamejo v 
uredništvu časopisa ZASAVC, 
C. zmage 33, Zagoije (tel. 
61-013).
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Proti stoti...
Skoraj na pragu enaindvajsetega stoletja me je doletela izjemno lepa dolžnost - za Zasavca sem obiskala 

človeka, rojenega še v prejšnjem stoletju, leta 1893. Gospod Karel Kozina, vsi ga dobro poznamo kot odlič
nega slaščičarja, bo avgusta praznoval devetindevetdeseti rojstni dan. S temi leti je tudi najstarejši Za- 
savc. Tako vsaj pričajo uradni podatki. Ja, tudi pri teh letih (za nas, ki smo od njega še kako mlajši, skoraj 
pravljično visokih) je človek lahko še precej prešerno razpoložen, v sedanji čas vključen prek časopisov, 
radia in TV, s spomini pa v preteklost. Pri tem zna hudomušno pristaviti: »Ne, nisem še dolgo na svetu.«

Na koledarju se je pisalo leto 1921. Mladega slašči
čarja je iz Šoštanja zaneslo v Trbovlje. Poslovanje se
veda. Takrat je bil še samski. Tudi njegova žena je 
bila iz Šoštanja in rodili so se jima trije otroci, dva si
nova in hčerka. Gospod Kozina je bil rojen v Ljutome
ru. Ko je bil čas, mu je mati svetovala, naj postane 
slaščičar. To je bil gotovo dober nasvet. Poklica se je 
izučil v Radgoni.

Foto: Tone Podbvešek

Menda ga ni med nami, ki ne bi poznal slaščičarne 
Kozina v Trbovljah. Zrasla je leta 1926. V tej hiši se je 
izučilo veliko pomočnikov, ki so potem svoje znanje 
širili daleč na okrog in njihov sloves še vedno živi. Se
veda pa so si znanje pridobivali in ga izpolnjevali tudi 
doma. Že vrsto let hvalimo pecivo, ki ga peče sin z 
družino, to je druga generacija, mojstrova želja pa je, 
da bi ta dejavnost še naprej živela.

Dobrih sedemdeset let je že Trboveljčan, veliko dlje 
kot toliko nas, pa skoraj v pogovoru ni moč izpustiti 
vprašanja, kakšni se mu zdijo tukajšnji ljudje. Dobri 
smo tu ljudje, pravi, pa tudi kraji tu niso tako črni, kot 
se radi »hvalimo«. Kar je tu doživel, mu je ostalo v pri
jetnem spominu, neprijetnosti pa niso bile nikdar to
likšne, da jih ne bi mogel pozabiti. Ljudje tu so po nje
govi oceni vredni spoštovanja, takšne je spoznal in 
takšni so ostali v njegovih spominih.

Leta res hitro bežijo, pa vendar danes ni več veliko 
tistih, ki bi še vedeli povedati, kako so denimo pred 
vojno, drugo svetovno seveda, na zanimiv način prišli 
do slaščic. Avtomobilov ni bilo, tudi cest skoraj ne, pri 
Kozinovih pa so bili zaposleni raznašalci, ki so čez 
hrib v Zagorje in Hrastnik, pa seveda tudi po Trbo
vljah, raznašali dobrote. Hrastničani so bili vedno sil
no veseli Sladkega Tončka, tako so klicali raznašalca 
sladkih reči iz Kozinove slaščičarne.

Z veseljem poudarja", daje imel svoj poklic izjemno 
rad. Vedno obdan s slaščicami, nikoli ni bil sladkos
ned. V takšnem poslu je treba delati skozi vse leto. 
Dopusta pri Kozini niso poznali, prosti so bili le za bo
žič, ob koncu leta in za veliko noč, več pa ne. Delali so 
najrazličnejša peciva, marsikatera od njih danes niso 
več v ponudbi, ker so predraga. Ob tem pa s ponosom 
pristavlja, da njegov naslednik vse, kar so tu počeli, še 
vedno izboljšuje. Poštena pohvala in še posebej vred
na, saj marsikdo iz prve generacije drugi kaj takega ni 
pripravljen dati.

»Ni ga recepta za dolgo življenje,« mi je dejal. »Vsak 
mora vedeti zase, kako bo živel, zato nikomur ni moč 
svetovati. Seveda pa je potrebna disciplina.« Ni kadil, 
redki so bili kozarčki, ki jih je nagnil, rad pa je dobro 
jedel. Se posebej pri srcu so mu bili dunajski zrezki, 
danes pa smetanove omake. Zanj brez smetane jed 
sploh ni dobra. Ko je po tridesetih letih zakona vdo- 
vel, seje pri sedemdesetih drugič poročil in novo sre
čo užival še dvajset let. S silno nežnostjo se sominja 
obeh žena. Danes živi skupaj s hčerko, sinova in so
rodniki ter prijatelji pa radi pridejo na obisk. Sedaj je 
le še doma, ven ne more. Svet pa prikliče k sebi s po
močjo časopisov in poročil na TV.

Rekel je, da o življenju nima pomena prav veliko 
govoriti. Karkoli poveš, toliko drugega izpustiš. Pri
znal je, da se življenje vendar odvija skozi spominja
nje, ko čez dan poležava v kuhinji in gleda v prete
klost, tisto lepo, s katero se še edino počuti mladega. 
Hudomušno se mi je nasmehnil, ko sem ga vprašala za 
kakšen sladek recept. Teh se vendar ne daje, čeprav 
ve, da izpod moje ali vaše kuhalnice kremne rezine ne 
bi bile niti približno takšne kot tiste, ki imajo pri Kozi
ni že več kot šestdesetletno tradicijo.

Z velikim veseljem sem pri najstarejšem Zasavcu, 
človeku, ki je prav v teh dolinah našel spodbudo za 
razvoj in bil zadovoljen s seboj in z nami; človeku, ki 
je, pa čeprav nikoli telovadec, še po sedemdesetem 
letu znal narediti stojo na glavi; človeku, ki je življe
nju znal pogledati v obraz z radostnimi očmi; človeku, 
ki je tudi pri devetindevetdesetih letih ohranil toliko 
elegance, da ženski ob snidenju poljubi roko. Vse naj
boljše, gospod Kozina! Ivana Laharnar
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Primadona rocka 
v Mesečini

Dobra glasba je vodič za dobro 
življenje - ali drugače - novembra 
je v trboveljsko akropolo vstopila 
prva dama rocka in času dodala 
nekaj, kar niti najmanj ne gre pri
merjati z gogovskim vzdušjem v 
tukajšnji dolini in bo zato aktualna 
vedno, ob vsakem (ne)primernem 
času. Že v svojem obnašanju je se
veda drugačna: na prvi vtis nena
vadna, šokantna s -svojim prodo
rnim glasom, vseskozi z držo svojih 
»petih minut«. Izraze priznanja 
spremlja molče ter nenehno ruši 
ustaljene navade, da bi lažje izbri
sala razliko med umetnostjo in ži
vljenjem. »Glasba«, pravi Josipa 
Lisac, »to ni igra. Omogoča nam, 
da krožimo izven grobov, v katerih 
se nahajamo.«

V svoji dvajsetletni karieri si je 
pridobila dosti občudovalcev tudi 
pri nas, saj je v Mesečini naletela 
na »pravi« odziv nemalo »pravih« 
obiskovalcev. Njen nastop je zdru
ževal glasbene in dramaturške spo
sobnosti in le-ta je zanjo vedno nov 
izziv, da združi neke druge različ
nosti in jim doda svoj pečat. Tako 
je tokrat zapela Boginjo, Danas 
sam luda, Hir hir hir, Magla, A ve 
Mario, Jutro, Ti znaš, Nismo mi 
bez cilja, Slobodo i mir, Dunav ...

Kot je povedala pred nastopom, 
je z njeno kariero usodno povezan 
njen mož Karlo Metikoš, znan za
grebški pevec, komponist in pro
ducent (ob njegovi smrti ji izreka
mo iskreno sožalje).

Navadili ste nas, da vsaki dve 
leti izdate novo ploščo. Kaj se do
gaja, da na 11. ploščo čakamo že 
tri leta?

Vsega je kriva vojna. Obdaja me 
strašna kreativna blokada, nimam 
več toliko stikov z ljudmi, volje, in

zaradi strahu, zmede, depresij, ki 
so tudi povezani z našo črnino na 
Hrvaškem, ne vidim izhoda iz te 
krize, ko v nikomer od nas ni več 
motiva, za kaj naj bi vse to počeli

A vendarle kljub temu organizi
rate koncerte po svetu ...

Res je. Do konca januarja ’92 
bom imela dobrodelne koncerte na

Dunaju, v Frankfurtu, Stuttgartu, 
Milanu in Parizu. Vsi bodo pod 
skupnim imenom: HRVATSKA V 
EVROPI. Skušala jim bom pred
staviti vrhunske hrvaške slikarje, 
pisce ... vse, ki so kakorkoli prispe
vali h kulturni rezidenci Hrvatske. 
Govorico zgodovine razumem na 
svoj način in se tako tudi borim za 
svojo domovino, za mir na svetu. 
Ob tej priliki želim še poudariti, da 
smo hvaležni Sloveniji, ko se toliko 
zavzema za pomoč Hrvaški.

Obvladujete več glasbenih sti
lov, koketirate z jazzom in klasi
ko; pišejo še, da je vaš stil rafini
rani rock?

Glasba je moj stil življenja. Do
lgočasim se, če se ponavljam, uži
vam v procesu spreminjanja - go

rim in osvobajam se hkrati, ne ve
doč, ali bo vse skupaj izgubljeno. 
Zdaj na primer ogromno poslušam 
Chopina, všeč sta mi Mozart in 
Handl ... Tudi nikoli nisem trdila, 
da sem najboljša, le upam vedno, 
da bo na koncu iz vsega zažarel di
amant. Stvar je preprosto v tem, da 
prenašam energijo, ki jo občutim 
in iz tega naredim tudi teater, če je 
treba.

Karlo Metikoš je avtor vseh va
ših pesmi. Lahko to pomeni, da 
se vaša umetnost izraža tudi ob 
domačem ognjišču?

Da, to je neka življenjska filozo
fija. Sicer mi očitajo, da se je Karlo 
zaradi mene odrekel lastni karieri. 
V resnici pa se je žrtvoval, da bi se 
izražal skozi mene. Lahko povem, 
da sva se vseskozi dohitevala in ti
sti končni cilj je bil globji, kot se je 
dalo slutiti.

Znani ste po ekstravagantnih 
klobukih, ki jih pripravite za svo
je koncerte ...

Ha, ha, ha ... V resnici nikoli ni
sem do konca razbrala, kdaj se 
zdim ljudem bolj ekstravagantna - 
ko si nataknem enega od svojih 
»razvpitih« klobukov, ali ko se 
umaknem v samoto.

... vse diši po izraziti individu
alnosti.

Sama izhajam iz dejstva, da vsak 
ne samo da ima, temveč mora ime
ti svojstven odnos do stvari, ki jih 
počne. Končno, umetnost je indi
vidualna zadeva.

Pa hobiji - si najdete čas za 
kakšen hobi?

Za vse je čas. Obožujem porce
lan, rada prebiram svetovno litera
turo, včasih zaidem tudi »kam dru
gam«. Saj veste vodnarjem ni niko
li dolgčas.

Tekst in foto: Petra Radovič
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HOROSKOP
OVEN (od 21.3. do 20.4.)
Zaskrbljeni boste zaradi manjših neuspehov, ki Vam jih bo povzročil naspro
tnik, ki je večji in močnejši od Vas, vendar se boste z Vašim plemenitim sr
cem prilagodili novemu ritmu in zagladili spore.
BIK (od 21.4. do 21.5.)
Zadovoljni ste s posli, v katere ste investirali v preteklem obdobju, saj že po
časi pritekajo obresti, ki Vam zagotavljajo stabilnost. Dobro preštudirajte 
neke okoliščine, saj se lahko stvari usodno zavrtijo.

ODGOVORI VEDEŽEVALCA
ŠIFRA: DESKCUBE
Vaše vprašanje se nanaša na službo oziroma kaj bo z njo v letu 1992. Izgleda, 
da ste na sedanjem delovnem mestu zelo nesrečni, ker ne morete izraziti vseh 
svojih veščin. Usoda Vam nalaga, da ste vodstveni delavec, ali pa boste to v 
kratkem postali. Firme v tem letu ne boste menjali, bodite potrpežljivi in 
stvari se bodo uredile same po sebi. Sicer ste delaven človek, pravičen in zato 
vas še posebno motijo nepravilnosti, ki jih videvate okrog sebe, vendar pa na
nje ne morete vplivati. V tem letu bodite mirni in poizkusite zapolniti svoje 
vrzeli v strokovnem znanju.

DVOJČKA (od 22.5. do 21.6.)
Ne dopustite samemu sebi spati na starih lovorikah, da ne boste preveč zane
marili vaših najmočnejših orožjj - intelekta in jezika. Obdobje mirovanja.

RAK (od 22.6. do 22.7.)
Obdobje ljubezni in naklonjenosti se bo prevesilo v bolj dejavno, zlasti še za 
ženske. Obdobje ni ugodno za diplomatske posege, je pa toliko bolj za ljube
zen.
LEV (od 23.7. do 23.8.)
Čeprav se bo kar nekaj denarja nakapljalo v Vašo denarnico, z njim razpola
gajte previdno, da ne boste morali prekmalu zategovati pas. Ob koncu meseca 
boste imeli ogromno energije, tako da boste probleme reševali z levo roko.
DEVICA (od 24.8. do 22.9.)
Preveliko razkošje v zadnjem času Vam bo kar znatno zmanjšalo prihodke. 
Zaskrbljenost zaradi tega boste premagali z nekaj hitrimi akcijami pri sorod
nikih. Moške device bodo v ljubezni bolj aktivne.

TEHTNICA (od 23.9. do 23.10.)
Neki stvari boste prišli do konca, nato boste v tem pogledu zelo dgjavni. Praz
nična slavja so se končala, zato bi bilo dobro, da se malo zadržite in obnovite 
svoje zaloge. Pri nekem stališču boste nepopustljivi.

ŠKORPIJON (od 24.10. do 22.11.)
Čeprav boste obvladovali vse okoliščine, boste morali tudi ostreje nastopiti, če 
hočete obdržati sedanji položaj. Drugače pa se Vam obeta zelo usklajeno ob
dobje, torej čas razkošja.

STRELEC (od 23.11. do 21.12.)
Po odprtem pogovoru s partneijem se boste lašje prilagodili novim okolišči
nam, ki bodo nastali zaradi neke ekscentrične ideje partnerja. Predvsem pa 
bo obdobje zaznamovalo naporno intelektualno delo.

KOZOROG (od 22.12. do 20.1.)
Ko boste odpravili neke nepravilnosti, bodo tudi prihodki večji. Obdobje 
Vam zaznamujejo predvsem ljubezniv odnos do okolice, notranja ljubezen in 
ljubezen nasploh.

VODNAR (od 21.1. do 18.2.)
Na nekem področju boste premagani, vendar boste kmalu zbrali moč in doka
zali, da ste bili pravzaprav prevarani. Tako si boste vrnili stari ugled in polo
žaj. V tem obdobju vas v glavnem čaka še veliko nepostorjenih reči.

RIBI (od 19.2. do 20.3.)
Za Vas se bo začelo neko novo obdobje, ki ga bo zaznamovalo učenje in delo, 
predvsem pa uravnotežen odnos do življenja, ker ste se počasi zasitili vseh teh 
vsakdanjih fraz in življenjskega tempa. Zoran Jurij Tomšič

Glasujem za:

Moj naslov:

Predlog: .................................
Kupončke nalepite na dopisnco In pošljite na Radio Trbovlje, 

Trg Svobode 11a, Trbovlje.
Veljajo kuponi, ki bodo prispeli do 30. januarja 1992.

-X

ŠIFRA: ASTERINA
Vaše vprašanje je povezano z nekako celovitim pregledom Vašega prihodnje
ga življenja. Izgleda, da boste vse Vaše zastavljene cilje pripeljali do konca in 
to na posebno prefinjen način. Čas je že tudi, da se otresete avtoritet (starši?), 
ki Vas nenehno spodbujajo k učenju in marljivosti. Moram Vas opozoriti, da 
takšno življenje, ki ga živite sedaj, pušča na telesu brazgotine, ki bodo udarile 
nazaj v starosti. Torej, uredite prehrano ter umirite svoje seksualne in druge 
strasti.
Zdravje Vam bo služilo, kar pa Vam ne morčm zagotoiti za morebitne nesre
če, ki se znajo pripetiti, če ne boste znali brzdati svojih strasti. V življenju bo
ste večkrat prišli v konflikt s svojo notanjostjo zato bo dobro, da si poiščete 
nekoga, ki se na to spozna in Vam pokaže POT.

KUPON ZA VEDEŽEVALCA

Z
A Ime in priimek: ..................................
S ..............................................................
A Vprašanje:.......................................................................
V ...........................................................................................
C Dat. rojstva: .......................................
1 Šifra: ....................................................

Pop design v Mesečini
Na zasavskem koncu zija velika praznina na področju preživljanja prostega 

časa. Svetla točka, ki pa ji študentski žep vseeno ni kos, je vsekakor KLUB 
MESEČINA, kjer se Romana, Nataša in Dragan non-stop trudijo razbiti »po
vest o zadrtih Zasavcih«. Ne samo, da so se izkazali med novoletnimi prazniki, 
ko je bilo glasbe in dobrega razpoloženja na pretek, popestritve ne bo manjka
lo niti v prihajajočem letu.

Naj vas tokrat opozorimo na »petkove večere«.
Zadnji petek ste lahko žurirali z ZORANOM PREDINOM (ki ga v zasedbi 

LAČNI FRANZ verjetno bolj poznate), v petek, 24. januarja, pa boste večer 
lahko preživeli s skupino POP DESIGN.

Pri vsem pa ne pozabite na sobotne disco žure.
P.R.

Lestvica Zasavca v januarju
1. Don’cry Guns and roses
2. Angel varuh Wolf
3. Black or white Michael Jackson
4. Sedem dni Pop design
5. Unforgattable Natalie and Nat kong Cole
6. Send me an angel Scorpions
7. Svobodno sonce Slovenski band aid
8. Everything I do, I do it for you Brian Adams
9. The show must go on Queen

10. Na vrhu nebotičnika U'redu

Nagrajenci: 1. Vanja Šenkiš, Gabersko 35, Trbovlje
2. Barbara Jenko, sp. Izlake 15, Izlake
3. Aleš Klinc, Vrh 2, Zagorje ob Savi

Vsi nagrajenci prejmejo po 3 sestavljive regale za video kasete Foru-
ma d.o.o. Zagorje.
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G RAF EX
ŠTAMPILJKE 

NAPISI
TISKARSKE STORITVE I
Od belega papirja do dobre tiskovine | 

je samo en korak, 
korak skozi tiskarno Grafex.

VSE IZ ENE ROKE
MB

GRAFEX

Litija ----------- ' Za9°rie

GRAFEX
TISKARNA, ŠTAMPILJKE, NAPISI

A. & M. SEŠLAR 
61411 IZLAKE, Podlipovica 31 

Itel.: 0601-73-730, fax: 0601-73-8361

RENAULT Daihatsu

Nudimo vam popolno oskrbo, servis 
in popravilo vašega avtomobola!

- redni servisi
- popravila v avtomehanični delavnici
- avto elektrika
- možnost avto kleparskih in ličarskih del
- na zalogi so vsi rezervni deli

- kmalu tudi prodajni salon 
RENAULTOVIH vozil

- oh nezgodah na cesti, smo vam
na voljo 24 ur na dan ppth'vS-OjL

AVTOSERVIS IN TRGOVINA

LABA
ROMAN LABA
LITIJA, PONOVIŠKA 11/A 

Tel.:061/881 920

mmMEcmm malbaj
d.o.o., trgovsko - servisno podjetje, YU - 61420 Trbovlje, Gabrsko 30

@ EB

II RWrmiltlBQU TJ OTI E:

IZKORISTITE PRODAJNO AKCIJO 
IN KUPITE NOVO VOZILO 

CENEJE:

i

ll

PODJETJE ZA RAZVpJ 
IZDELAVO IN MONTAŽO 
KOVINSKIH, PLASTIČNIH 
IN ELEKTRO IZDELKOV
PARTIZANSKA 2, TEL.:0601/42-451 

FAX:0601/42-459 

61431 DOL PRI HRASTNIKU

DEJAVNOSTI PODJETJA:
- Izvajanje elektro, vodovodnih,

toplovodnih instalacij ter 
ključavničarska, kleparska 

in krovska dela.
Montaža kovinske in elektro opreme,

- Prevozne usluge z avtomobili,
- Komercialne usluge in svetovanje 

ter projektiranje,
- Gradbena, obrtniška 

in izolaterska dela,
- Zastopstva v Sloveniji in tujini,
- Uvoz in izvoz tehničnega blaga 

in živilskega blaga ter posredovanje
pri uvozu in izvozu.



CNN pomagal kisovški Ultri
... in ustavila sva pred na novo popleskano hišo. 

Šele na zadnji strani sva našla napis, ki sva ga iskala. 
Odprla sva vrata, vstopila in pozdravila. A tu ni bilo 
nikogar. Potrkala sva na naslednja vrata. Tišina. Potr
kala sva še enkrat. Vrata so se sunkovito odprla in 
pred nama je stal on, Miloš Urbanija, direktor zaseb
nega podjetja ULTRA - podjetja za izdelavo elektron
skih naprav.

Še vedno se je vse začelo z začetkom in zakaj se ne 
bi tudi tu.

»Trije strokovnjaki s področja elektronike smo kma
lu spoznali, da imajo podjetni ljudje možnosti le, če 
gredo na svoje. Začeli smo z obrtnimi delavnicami, ko 
pa je bilo mogoče registrirati zasebna podjetja, je na
stala ULTRA - podjetje za izdelavo elektronskih na
prav. Začeli smo brez družinskega kapitala, brez poso
jil in brez spodbud za zaposlovanje. V Kisovcu, kjer 
ima podjetje sedež, je bila edina prostorska možnost v 
najstarejši hiši, kjer zaradi neprimernosti bivanja ni 
nihče več živel. Z lastno energijo in vlaganjem sred
stev smo v njej vzpostavili normalne razmere za delo. 
Odločili smo se za proizvodnjo, kljub temu, da je to 
najtežja panoga gospodarstva.«

Vprašanje se ponuja kar samo. Kakšen je vaš proiz
vodni program? »Za široki trg proizvajamo plinske de
tektorje za gospodinjstva, ultrazvočne merilce razda
lje, industrijske komunikacijske naprave, industrijske 
računalniške programe, komunikacijske sisteme za 
plinske zaščitne maske, svetilke z infrardečim stika
lom, imamo pa tudi evropski patent varnostno- 
prometnega trikotnika, za čigar proizvodnjo pa nismo 
niti finančno niti proizvodno sposobni. Poudariti velja 
še to, da so vsi izdelki rezultat lastnega znanja.«

Vendar infrardeča stikala izdeluje tudi Elektroele- 
ment Izlake. Jim delate konkurenco?

»Elektroelementu smo težko konkurenca, kajti oni 
so veliko večje in uspešnejše podjetje. Pri nas imamo 
le osem zaposlenih in celo enega štipendista, medtem 
ko jih je v Elektroelementu veliko več. Vsekakor pa z 
njimi zelo uspešno sodelujemo.«

Komunikacijski sistemi za zaščitne maske. Čemu? 
Sodelujete tudi z vojsko?

»Ideja za to se je porodila ob gledanju televizije. 
Med vojno na bljižnem Vzhodu novinarji CNN-a niso 
mogli poročati, ker so morali nositi zaščitne maske. 
Tako smo razvili sistem, preko katerega je mogoča ko
munikacija tudi z masko na obrazu. Pred vojno v Slo
veniji se je zanje zanimala tudi nekdanja JLA, vendar 
pa pravila igre obstajajo, zato se jih je potrebno držati. 
Niti na misel nam ne pride, da bi jih prodajali njim. 
Sodelujemo pa z enotami Civilne zaščite po vsej Slo
veniji.«

Vaši trgi?

»Naš trg je predvsem Slovenija, kar pa nam zadošča 
samo za vegetiranje. Prodajali smo tudi v BiH, Hrva
ško, Srbijo in Makedonijo; kar pa ne zadošča in zato se 
usmerjamo na svetovni 'trg. Lani smo se začeli dogo
varjati z londonsko družbo TRICAPITAL, da bi pre
vzeli njihovo blagovno znamko. Gre namreč za to, da 
je naša blagovna znamka neznana in z njo na svetov
nem trgu ne bi bili konkurenčni in ne bi dosegali viso
kih cen.«

Foto: Tomo Brezovar

Kaj menite o občinski vladi? Župan in premier sta 
iz vaše stranke.

»Res je. Sem član Izvršnega odbora LDS Zagorje. 
Mislim, da je župan deloval pozitivno, ko nam je po
djetnikom, dal tržno analizo trga v Južnoafriški repu
bliki s konkretnimi naslovi in imeni. Mi smo z njimi 
že stopili v stik z reklamami in kot kaže se nam na 
jugu Afrike odpira nov trg. Očitno pa je da zagorski 
vladi prav nič ne diši, da bi pomagala pri ureditvi in
frastrukture v Kisovcu. Nezainteresiranost gre prepi
sati tudi predsedniku KS v Kisovcu.«

In vaši načrti?
»Želimo se razvijati v okviru proizvodne organizaci

je. Pridobili smo nove prostore v bivšem samskem 
domu v Kisovcu, s katerim zelo korektno upravlja 
rudnik, in želimo razširiti proizvodnjo. Za letos imamo 
v načrtu udeležbo na več sejmih v tujini, ker se le pre
ko njih lahko uveljavimo na svetovnem trgu.«

Barbara Kus
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Štiri tisoč
brezposelnih
Zasavcev

Podatke o brezposelnostih smo na zavo
dih za zaposlovanje dobili v prvi polovici ja
nuarja. Zal številke še vedno rastejo in nič 
ne kaže na obratno. Kadrovska struktura 
iskalcev zaposlitve je izjemno pestra, skoraj 
nihče pa po njih ne poizveduje. Če iz podje
tij in obrtniki že potrebujejo delavce, so ti v 
večini za pripravništvo ali honorarno delo. 
Rednih zaposlitev ni, litijski zavod na pri
mer od jeseni še ni zabeležil primera, ko bi 
nekdo želel zaposliti delavca za nedoločen 
čas. Tudi po zasavskih občinah slika ni bolj 
rožnata.

Radi bi vam ponudili odprte potrebe po 
delavcih, pa te možnosti žal nimamo. Sezna
nimo vas lahko le s številom tistih, ki zapo
slitve nimajo.

V Hrastniku je brezposelnih 546 občanov. 
Do vključno tretje stopnje izobrazbe jih je 
320, četrto stopnjo ima 117 iskalcev, peto pa 
96 - med temi je največ ekonomskih, stroj
nih in elektrotehnikov. Enajst iskalcev za
poslitve ima višjo izobrazbo, dva pa visoko.

V Litiji beležijo 1124 iskalcev zaposlitve. 
Med njimi jih ima 335 poklicno šolo, 191 
srednjo, 23 višjo in 15 visoko.

Trboveljska občina beleži že 1348 nezapo
slenih, število pa še vedno raste. Od tistih 
brez poklica pa do tretje izobrazbene stop
nje jih je 646, 356 ima poklic s triletno šolo, 
290 je srednješolcev, prevladujeta pa eko
nomska usmeritev in gimnazija, 38 iskalcev 
ima višjo izobrazbo, 18 pa visoko.

Zagorski podatki niso nič bolj spodbudni. 
902 občana so zabeležili konec lanskega leta. 
Četrto stopnjo izobrazbe ima 268 iskalcev, 
peto 186, šesto 22 in sedmo 11.

Ivana Laharnar

SLO in DS - včeraj 
in nikoli več

Navajeni smo že, da se kar pospešeno 
spreminja terminologija na vseh področjih 
življenja. Eno takšnih, ki so bili precej ideo
loško obarvani, je tudi nekdanje področje 
ljudske obrambe in družbene samozaščite. 
Lansko leto so namreč v republiški skupšči
ni sprejeli Ukaz o razglasitvi Zakona o obra
mbi in zaščiti, kjer ne uporabljajo več bese
de ljudska. Podobno potezo so storili tudi 
delegati vseh treh zborov Skupščine občine 
Hrastnik, ki so na zadnji seji v decembru 
sprejeli potreben odlok, s katerim so v nazi
vu Sekretariata za splošne, notranje in zade
ve ljudske obrambe črtali besedo »ljudska«.

B.M.

Zasavski izvoz raste
Prodaja na tuje trge postaja za naše lokal

no gospodarstvo življenjska nujnost. Brez 
rye bi kmalu ostali goli in bosi. Izvedenci so
dijo, da bi v dveh, treh letih (marsikje pa še 
prej) povsem skrahirali in da bi morali kar 
polovico podjetij celo zapreti.

Ni znano, koliko vrst izdelkov prodajamo 
v tujino, pravijo pa, da jih je več kot 110. Ve 
se, da izvažamo v več kot štirideset držav 
domala po vsem svetu, vključno z Latinsko 
Ameriko, kamor prodaja svoje blago le ne
kaj slovenskih podjetij.

Prepočasi, vendar zdaj vsaj nekoliko hi
treje, se z našimi izdelki uvrščamo tudi v vi
šje cenovne razrede. Na tem področju nas 
čaka še veliko resnega, prizadevnega in tr
dega dela, kajti od uspešnosti tega dela bo 
odvisna tudi donosnost naše prodaje na tuje 
trge.

Žal pa še vedno nismo najbolj zadovoljni z 
izvoznim deležem v skupnem obsegu letne
ga gospodarjenja. Računa se, da bo le-ta v 
trboveljskem gospodarstvu ob koncu prejš
njega leta znašal kakih sedem, zagorskega 
14,5 in hrastniškega nad 15 odstotkov. Zlasti 
slednja podatka sta dokaj ugodna in ko bo 
tudi trboveljski delež večji, bomo lahko re
kli, da smo na dokaj uspešni poti uveljavlja
nja našega blaga v tujini. Spodbudna je tudi 
ugotovitev, da imamo vse več podjetij, ki 
skoraj polovico svoje proizvodnje prodajo v 
izvoz, imamo pa tudi nekaj kolektivov, ki na 
tujem realizirajo že kar okrog 80 odstotkov 
vse svoje letne prodaje.

M. V.

Nova trgovina 
v Turju

Kot kaže, se val podjetništva ne bo 
zaustavil le v zasavski kotlini, temveč 
pljuska tudi v okoliške kraje, ki so iz
ven samega centra. Dokaz za to je 
odprtje zasebne trgovine »SIMONA« v 
vasi Turje nad Dolom pri Hrastniku.

Odprla stajo Marjan Lokošek in žena 
Simona, ki je po poklicu trgovka. Trgo
vina v Turju je trgovina z mešanim 
blagom, v njej bodo lahko kupci kupili 
najrazličnejša živila, pijače, konfekcijo, 
krmila za živali, tehnično blago in 
gradbeni material. Skratka vse, kar lju
dje tod okoli najbolj potrebujejo.

Otvoritev trgovine je bila sredi de
cembra. Je v samem centru vasi Tuije 
in tik ob cesti, ki pelje na izletniški to
čki Gore nad Hrastnikom in Kopitnik.

Zakonca Lokošek, kot se spodobi za 
podjetnike, smelo zreta v prihodnost in 
že načrtujeta nadaljnje korake. Eden 
od teh bo dograditev in oprema bifeja 
kot dodatka k sedanji ponudbi. Morda 
že letos.

S.M.

Zavarovanje ni 
strošek, temveč 
naložba

ZAS - največja med zavarovalnimi 
agencijami Ljubljanske zavarovalnice, 
je v decembru v Trbovljah odprla svoje 
predstavništvo. Njihovi poslovni pro
stori se nahajajo v starem zdravstve
nem domu. Ukvarjajo se z vsemi vrsta
mi premoženjskih, osebnih in trans
portnih zavarovanj.

Delo zavarovalnice je organizirano 
tako, da agent spremlja svojega zavaro
vanca skozi vse zavarovalno obdobje, z 
njim pa se zavarovanec posvetuje tudi, 
če pride do škode. Na željo zavarovan
cev zavarovalnica izdela ponudbo, iz
račun in plačilne pogoje za kakršnokoli 
vrsto zavarovanja. Vloga zavarovalni
ce je predvsem zavarovati kakovostno, 
kar pomeni, da v primeru škode zava
rovanec s hitro likvidacijo izgubljeno 
dobi povrnjeno.

Posebne ugodnosti pri zavarovanju 
imajo lastniki klubske kartice Nedelj
skega Dnevnika.

Poleg tega bo zavarovalnica skozi 
vse leto organizirala številne akcije 
(popustov). »Moto poslovanja v naši za
varovalnici je: Z nami je vaša skrb za 
prihodnost manjša«, je dejal direktor 
Ljubljanske zavarovalnice d.d. Lju
bljana Goran Čorokalo. »Cilj zavaroval
nice je dvigniti zavarovalno kulturo v 
Zasavju na višjo raven. V načrtu ima
mo sodelovanje z avstrijsko zavaroval
nico in uvedbo življenjskega zavarova
nja. Seveda pa vsakega zavarovanca, 
ki ga zavarujemo, obravnavamo kot 
našega bodočega, dolgoletnega part
nerja,« je še dodal Goran Čorokalo.

Katarina Gavranovič

Višje posmrtnine 
v Trbovljah

Zaradi višjih stroškov pogrebov je sklad 
solidarnostne posmrtninske samopomoči 
sklenil, da od začetka 1992 pričnejo veljati 
naslednji sklepi: članarina tega sklada velja 
za leto 1992 skupno 400,00 SLT, posmrtnine 
pa se izplačuje v januarju 1992 v višini 
15.000,00 SLT. V nadaljnjih mesecih prihod
njega leta pa bo izvršni odbor SSPS posebej 
določal višino izplačil posmrtnine glede na 
razpoložljiva finančna sredstva na račun 
vplačane članarine in dobljenih obresti za 
vezana sredstva v banki. Aktivni člani skla
da bodo članarino plačali od svojih osebnih 
dohodkov, ki bodo izplačani sredi januarja 
1992, upokojeni člani tega sklada pa bodo 
svojo obveznost poravnali ob plačilu člana
rine za Društvo upokojencev Trbovlje v pr
vih dneh januarja 1992. Upokojeni člani 
tega sklada imajo možnost, da članarino po
ravnajo v dveh obrokih, vendar najkasneje 
do 31.3.1992. T.L.
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Plin, plin, plin...
Z zemeljskim plinom naj bi se v 

Zagorju ob Savi ogrevala tudi vsa 
gospodinjstva v zasebnih stano
vanjskih hišah. Njim so s Sekreta
riata za varstvo okolja in urejanje 
prostora pred kratkim poslali an
ketni list. Izpolnjenega naj bi vrni
li do 15. januarja.

Pri tem ne gre za dokončno odlo
čitev stanovalcev; ugotovili naj bi 
le, kakšno je njihovo razpoloženje 
za priključitev na instalacije ze
meljskega plina. Odgovori na an
ketno vprašanje bodo investitor
jem omogočili pridobiti natančne
jšo podobo o tem, ali je mogoče ra
čunati na ta gospodinjstva. Vseh' 
stanovanjskih hiš (zasebnih) je na 
območju, ki pridejo v poštev za pli
nifikacijo v takoimenovani prvi 
fazi, okoli 270. Menda se jih mora 
vsaj 60 odstotkov odločiti za takšno 
priključitev. V nasprotnem prime
ru naložba verjetno ne bo niti do
nosna niti ne bo dosežen njen os
novni namen - večja čistost ozra
čja.

V anketnem listu so omenjene 
tudi cene. Prispevek za priključek 
je preračunan na 1400 do 2100 ne

mških mark, medtem ko je za indi
vidualno stanovanjsko hišo potreb
na priključna moč od 10 do 15 kilo
vatov. Za plinovod bo potrebno 
prispevati od 18 do 33 tisoč tolarjev 
- glede na to, ali bo iz polietilena 
ali iz jekla. Hišna instalacija, šte
vec, regulator in tlačni preizkus so 
ocenjeni na 40.000 SLT; plinski 
pretočni bojler bo veljal od 50 do 
65.000 SLT; kdor še nima vgrajene 
dimne tuljave, bo moral za vsak 
meter siedlove cevi plačati po 
2.800 SLT. Plinski štedilnik stane 
okoli 32.000 SLT. Kdor ga že ima, 
bo na njem lahko preuredil šobe, 
vendar to ni preverjeno. Vse to so 
takoimenovane čiste cene. K njim 
je treba prišteti še prometni davek. 
Ta je za plinski štedilnik doslej 
znašal 25,5, za drugo, opremo pa 
33,5 odstotkov.

Omenjene cene so veljale lan
skega novembra. Zdaj si utegne 
vsakdo izračunati, koliko bo moral 
še prispevati, da se bo ogreval z ze
meljskim plinom. Če vemo, da je 
stal en kubični meter plina 15,21 
SLT, predlagana pa je bila podraži

tev za 68 odstotkov in če upošteva
mo, da znaša letna poraba plina 
2400 kubičnih metrov, s čimer 
ogrevamo okoli sto kvadratnih me
trov stanovanjske površine in 
hkrati uporabljamo plin še za ku
hanje in pridobivanje tople vode, 
bodo skupni stroški po stari ceni 
znesli 41.000 SLT, po novi pa glede 
na to, za koliko odstotkov se bo 
cena plina povečala. Upoštevati 
kaže še prispevek za toplarno, ki 
naša na leto 4.500 SLT.

Da nam ne bi gospodje iz skupi
ne za plinifikacijo spet očitali pre
tiravanja glede stroškov priključi
tve in vseh drugih izdatkov v zvezi 
z njo in celo antipropagandnega pi
sanja o tem, smo dolžni omeniti še 
nekaj: kar precej lastnikov stano
vanjskih hiš bi bilo zainteresiranih 
za ogrevanje s tem energentom, če 
bi utegnila najeti ustrezna posojila 
z dosegljivimi obrestmi. Nikakor 
pa niso pripravljeni postati tako 
odvisni od bank, kot so, vzemimo, 
stanovanjski varčevalci pri nekda
nji komunalni banki v Ljubljani. 
Žal pa številni upokojenci, lastniki 
zasebnih stanovanjskih hiš sodijo, 
daje zanje ta naložba prezahtevna, 
zato bodo še nekaj časa pomišljali, 
ali se bodo priključili na plin ali ne.

Milan Vidic

POTROŠNIŠKI BAROMETER Pripravila: A.K.

PRODAJALNA Olje
Zvezda

1 I

Moka
Tip 500

1 kg

Sladkor
1 kg

Jajčne
testenine

1 kg

Riž
1 kg

Sir
Gauda

1 kg

Kava
Barcaffe

100g

Radenska
1 I

Prašek
Persil
3 kg

lil Diskont Izlake 88,70 21,60 45,90 79,40 93,90 56,20 21,60 538,10
čr Emona Zagorje 79,80 21,60 60,30 72,80 56,00 387,60 - 23,20 -
O KZ Zagorje 95,30 22,30 48,70 83,00 93,50 413,00 62,20 22,80 -
N

Potrošnja - Podgorica 96,80 21,60 48,00 56,60 80,30 443,60 59,90 23,20 586,10
Ivnik Slavi 92,70 20,70 53,00 84,40 74,20 364,00 62,80 21,30 557,00

OJ
U

O

Diskont Trbovlje 84,08 20,57 49,30 77,00 94,08 - 57,47 18,92 538,05
Merx 95,30 21,60 50,80 108,80 134,30 437,00 62,20 23,90 515,60
KZ Trbovlje 93,60 23,20 40,00 82,80 105,00 - 62,20 21,20 -

m
tr Pj-Izbira 93,60 21,60 55,80 88,20 109,40 - 61,20 21,80 534,40

Čosič 93,60 21,60 56,80 60,60 78,00 - 62,40 22,00 528,60

* Mercator Diskont Hrastnik 86,40 20,10 45,60 99,70 94,40 57,70 20,30 -

h- Emona 78,70 21,60 60,30 108,80 47,60 423,60 59,90 23,20 575,00
cn 
< Mercator-Taborniška pot 93,60 21,60 49,40 84,80 126,30 - 60,20 22,30 -
er
X Abeceda 92,80 24,20 45,10 113,80 - 59,90 22,30 589,50
OJ•o Dikont Merx Radeče 87,90 21,90 49,50 66,50 98,70 — 57,20 21,50 519,40
OJ
o Merx-posl. Vrhovo 95,40 21,60 48,80 108,80 102,10 446,00 62,20 20,80 512,00
<
X Vodišek-Zidani most 89,80 19,50 44,00 88,00 89,90 - 59,60 22,00 586,00

Diskont Litija 85,60 26,50 45,60 76,00 82,00 — 55,50 23,00 514,10
< Emona Market 96,50 21,60 60,30 84,60 47,60 423,60 59,90 26,80 567,00
pz KZ-samop. 93,60 21,60 49,40 134,00 96,50 423,60 - 26,60 567,00
-J MUC MAZAR

Šmartno pri Litiji - 26,00 56,00 104,00 105,00 365,00 60,60 21,00 528,00
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MALI OGLASI še naprej zastonj.
Mali oglasi v Zasavcu bodo še naprej zastonj. Izpolniti morate 
le priloženo naročilnico in jo poslati do 30.1.1992 na naslov 
Uredništva Zasavca, Cesta zmage 33, 61410 Zagoije ob Savi. 
Opozorimo naj, da bomo objavili le male oglase, kjer bo dopi
san točen naslov pošiljatelja, saj lahko sicer pride do nepo
trebnih zlorab in morebitnih nevšečnosti. Prosimo, da ne pi
šete več kot 20 besed. Pa še to: reklame in nekatera povabila, 
ki so obvestila, med malimi oglasi ne bomo objavljali. Omrež
ne skupine 0601 ne pišemo posebej, skupino omenjamo pose
bej le takrat, ko je ponudnik iz druge omrežne skupine. To
krat objavljamo tudi male oglase iz Zasavskega oglasnika.

POHIŠTVO
• PRODAM kuhinjo Marles, 
otroško posteljo in dodatno 
opremo. Ogled vsak dan od 
18. ure naprej. Tel.: (061) 
455-805.
• PRODAM sedežno garni
turo Saša - Brest (kotna) in 
zamrzovalno skrinjo. Cena 
po dogovoru! Tel.: 21 -060.
• RAZTEGLJIV kavč in 4 fo
telje prodam po zelo nizki 
ceni. Tel.: 41-447.
• OTROŠKO posteljico z jo
gijem, odejo, voziček - se
dežni. Tel.: (061)881-526.
• PRODAM kuhinjsko belo 
okroglo mizo in 4 stole. Tel.: 
42-081.

GARAŽA, HIŠA
• ZAMENJAM družbeno 
stanovanje 36,82 m2, za 
dvosobno ali trisobno (cca 
60 -70 m2) v Litiji. Informaci
je, Zupančič, Ul. Solidarnosti 
1, Litija.
• PODJETJA - PRIVATNIKI,
80 m2, ogrevanih prostorov s 
telefonom vam v Šmartnem 
pri Litiji oddam za pisarniške 
namene. Tel.: (061)
881-571.
• PRODAM stan. pravico za 
trisobno stanovanje (staro 
30 let, 64,62 m2), 25 km iz 
Ljubljane proti Litiji. Tel.: 
(061)881-934.
• ZA vikend prodam staro 
kmečko hišo, travnik, gozd 
(21000 m2), voda, elektrika

-teren hribovit. Cena 
400.000,00 SLT v Novi gorici 
pri Gabrovki. Ivan Drnovšek, 
C.K.S. 14, Litija.
• VRSTNO garažo na Roz
manovem trgu v Litiji, pro
dam! Tel.: (061) 881-560 
(popoldan).
• V Trbovljah na Tereziji 
(blizu trgovine »Terezija mar
ket«) prodam zidano garažo 
z dokumentacijo. Tel.: 
22-280.
• V okolici Litije, cca 2 ha 
zemlje z gospodarskim po
slopjem, voda, elektrika, as- 
valt. Najboljšemu ponudniku. 
Tel.: (061) 881-091.
• PRODAM zazidljivo stano
vanjsko parcelo v Zagorju, 
400 m2, cena po dogovoru. 
Tel.: 21-112.
• ZELO ugodno prodam ze
mljo z izredno lepo lego na 
Okrogu pri Šentrupertu. Tel.: 
(061) 346-149.
• PRODAM zidano garažo v 
Šuštarjevi koloniji 33, Trbo
vlje. Cena 3.000 DEM. Tel.: 
22-927. _
• GARAŽO kovinsko, zašči
teno, s prostorom ali brez 
prodam. Tel.: 20-898.
• V Okrogarjevi koloniji pro
dam garažo za 5.000 DEM. 
Tel.: 63-272.
• ZAMENJAM manjše klet
no stanovanje s centralnim 
ogrevanjem za večje prav 
tako s centralnim ogreva
njem v Zasavju. Marina Ka
čič, Novi log 19/a, Hrastnik.

• V Krmelju pri Tržišču ob 
glavni cesti prodam montažni 
zgornji del hiše, 80 m2 in 
280 m2 vrta. Tel.: (061) 
108-082.
• PRODAM zidano garažo, 
Trbovlje, Dom in vrt 46. Tel.: 
24-428.
• VRSTNO zidano garažo v 
Trbovljah na Leninovem trgu 
prodam. Tel.: 22-863.
• ODDAM novo opremljeno 
in ogrevano enosobno sta
novanje v Litiji. Prednost 
imajo intelektualci. Tel.: 
(061)881-309.
• ODDAM garsonjero v na
jem v Litiji. Tel.: (061)
881-894.
• PRODAM garsonjero, 
centralno ogrevano v Trbo
vljah. Šifra: Sallauminess.
• PRODAM garažo pri Cici
banu na Trgu revolucije v Tr
bovljah. Tel.: 21 -659.
• ZAVARUJTE svoj avto 
pred vročino in mrazom. Zato 
si kupite garažo s kanalom 
na »ŠAHTU« v Zagorju, inf. 
Robi Kučevič, Izlake 18.
• V ŽABJEKU prodam zida
no garažo z elektriko in ka
nalom, Emanuel Jerman, 
Gimnazijska 15c, Trbovlje.

AVTOMOBILIZEM

• PRODAM Z-101, let. 80, 
reg. 5/92, cena 1850 DEM. 
Tel.: 21-881.
• OPEL KADETT 1,3 S, let
nik 86, prodam za 12.000 
DEM. Tel.: 42-484.
• PRODAM Spaček, rdeče 
barve, lepo ohranjen. Tel.: 
61-147.
• R 4 GTL, letnik 90, prevo
ženih 12500 km ter AX TRE, 
letnik 88, prevoženih 47000 
km ugodno prodam. Tel.: 
22-518.
• PRODAM Lado 1300 S, 
letnik 1983, reg. 28.2.1992. 
Stanko Kovačič, Čeče 84, 
Hrastnik.
• Z-850, letnik 84/12 na
prodaj za 1.850 DEM. V ra
čun vzamem starejši letnik. 
Tel.: 61-266 (popoldan).
• PRODAM R 4 TLS, letnik 
78, reg. do 5.92, brezhiben, 
cena 1200 DEM. Tel.: 
22-922 int. 230 ali 330.
• PRODAM Kadet - Corsa 
letnik 89, reg. do aprila 92, 
prevoženih 12000 km, za 
15000 DEM. Tel.: 22-472.
• R 12, letnik 72, registriran 
ugodno prodam, cena po do
govoru. Tel.: 22-202.

e Z 850, letnik 80, registri
ran do 26.10.1992. Cena po 
dogovoru. Rajko Šuštaršič, 
Zagorica 10, Litija.
• AVTO Oltcit R 11 prodam 
ali menjam za manjši osebni 
avto z vašim doplačilom. Tel.: 
81-892.
• FIAT Cromo 1,6, letnik 90, 
prodam po zelo ugodni ceni. 
Fadil Blaževič, Maistrova 2, 
Litija.
• MARCEDES 190 E dodat
no opremljen prodam ali za
menjam. Tel.: (061) 881-661 
(po 20. uri).
• JUGO Skala 55, letnik 
1989, reg. do junija 92, prvi 
lastnik, cena 4.800 DEM. 
Tel.: 24-350 ali 25-838.
• PRODAM Mini 850, reg. 
do 11.1992, dobro ohranjen. 
Tel.: 24-132.
e FIAT 126 P, letnik 85/86, 
prevoženih ima 49200 km, 
reg. do 6.9.1992. Je oranžne 
barve in dobro ohranjen. 
Cena 2000 DEM. Tel.: (061) 
881-942.
e PRODAM Vugo 55, letnik 
89, garažiran, dobro ohra
njen. Tel.: (061) 882-218.
• PRODAM Vugo 45, letnik 
85 po delih, motor obnovljen. 
Tel.: 77-233.
• PRODAM Vugo 45, letnik 
84, registriran do 9/92, pre
voženih 47000 km, cena 
2.600 DEM. Dušan Razgor
šek, Trg Franca Fakina 2/a, 
Trbovlje (ogled od 15. - 18. 
ure).
• PRODAM dva para sne
žnih verig, dimenzija območja 
135 x 12, 145 x 12, skoraj 
nove, cena 1.500 SLT. Peter 
Grošelj, Leskovica 13, 
Šmartno pri Litiji.
• VERIGE za 155/70 R 13, 
enkrat rabljene za 1.700 
SLT, za R 18 levo prednje 
steklo ter levi smerokaz, 
oranžen, prodam. Tel.: 
22-536.
• PRODAM Lado Karavan 
1200, letnik 9/83, reg. do 
9/92 in Oltcit, nov, neregi
striran. Tel.: (0608) 62-890 
(dopoldan - Miran), ali 
(0608) 61-104 (popoldan).
• OLDTIMER - Sunbeam
Arrow Salon, letnik 1970, 
1725/75 ccm/ks, reg. 3/92, 
poceni prodam, obilo dodat
ne opreme. Tel.: (061)
215-171.
• ZASTAVO 850, letnik 84, 
reg. do 10/92, lepo ohranjen, 
prodam za 1600 DEM. Tel.: 
24-737 (popoldan).

NAROČILNICA za brezplačni mali oglas. 
ZASAVC N° 1/92

Tekst:

Moj naslov:

Število objav: 1, 2, 3 (obkroži)
Naročilnico oddajte najkasneje do 30.1.1992.
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• PRODAM nov akumulator 
Vesna 1 2/40 Ah za 1.600,00 
SLT. Tel.: 61-718.
e PRODAM Citroen 1,3 GS 
Super, letnik 79, registriran 
2/92 (ugodno). Tel.: 23-695. 
e POCENI prodam nove 
gume s feltnami za Z 101. 
Tel.: 71-853 (popoldan).

MOTORJI
• PRODAM Avtomatik A 3 
MS, letnik 88, dobro ohra
njen za 15.000 SLT na 2 
obroka. Roman Stopinšek, 
Ul. prvoborcev 12, Hrastnik.
• PRODAM avtomatic A 3 
MS, letnik 86, za 120 DEM in 
valje za Jawo 350, stari tip. 
Izredno poceni. Tel.: (061) 
871-077.
• PRODAM Avtomatik 3 ML, 
letnik 86, vožen samo 1 se
zono, ostalo garažiran. Cena 
350 DEM ali din. protivred
nost. Tel.: 22-938 (po 20. 
uri).
• MZ ETZ 250, letnik 83, ke- 
nij oprema, zelo ohranjen, 
reg. do 5/92. Aleš Dragar, 
Naselje na šahtu 33, Kiso
vec, Zagorje.
• MOTOR, dve brzini, starej
ši tip, ohranjen, vozen, tip 
Colibri, ugodno prodam. 
Cena 3.000,00 SLT. Tel.: 
(061)317-481.
• PRODAM Tomos 14 M, 
zelo ohranjen, kot nov. Tel.: 
62-127.
• 4 gume Pirelli P 2000 
165/70-13, komplet prevle
ke za Golf in športno kolo na 
10 prestav, vse zelo poceni 
prodam. Tel.: 23-640.

ZAPOSLITEV
e INŠTRUIRAM francoščino 
za vse stopnje. Tel.: 41 -299.
• IŠČEM zaposlitev, imam 
končano šofersko in avtome
hanično šolo. Tel.: 63-335.
e INŠTRUIRAM matematiko 
za srednje šole. Tel.: (061) 
881-352. .
• ANGLEŠČINA! Instrukcije 
za vse stopnje in začetni te
čaj za odrasle. Oxfordska 
metoda. Štravs, Gabrsko 
32/b, Trbovlje.
• KNJIGOVODSTVO za 
obrti, storitvene dejavnosti 
po ugodni ceni vodim. Tel.: 
42-581.
• VODIM knjigovodstvo in 
davčno svetujem (izdelava 
napovedi za obrtnike, napo
vedi za dohodnino) za vse 
obrtne dejavnosti po zelo 
ugodnih cenah. Tel.: 63-443.

• VOZNIK s šolo, C - kate
gorije, iščem defo v Zagorju 
in okolici. Tel.: 61-870.
e IŠČEM kakršnokoli delo v 
okolici Zasavja, najraje v 
okolici Zagorja. Sem mlajša 
upokojenka. Tel.: 63-129.
• DELO na vašem domu. 
Delovne izkušnje niso po
trebne. Pošljite kratek življe
njepis in kuverto z vašim na
slovom, nato boste dobili po
trebna navodila. Aleš Klinc, 
Vrh 2, Zagorje.

APARATI
• PC - AT 286, 40 Mb HD, 
12 Mb FD, 1 Mb Ram, mono, 
star 2 meseca - v garanciji, 
prodam za 1.550 DEM. Tel.: 
61-073 (četrtek, petek od 8. 
- 10. ure - Natalija).
e PRODAM Videoplayer 
Orion, star 5 mesecev za 
400 DEM. Andrej Šuštaršič, 
Zagorica 10, Litija.
• PIANINO ugodno prodam. 
Tel.: 22-218.
• VIDEO kamero Sanyo VM 
800 P Muwy in računalnik 
Atari 1040 ST z miško in mo
nitorjem Atari 124 SM po 
ugodni ceni. Tel.: 23-829.
e VIDEOREKORDER znam
ke Orion VH - 689 RC še za
pakiran, prodam za 600 
DEM. Romana Repovž, Trg 
Franca Fakina 11 .Trbovlje.
• PRODAM češki klarinet 
malo rabljen. Tel.: 62-048.
• POCENI prodam bas oja
čevalec melodija 100 W.
• PRODAM tudi računalnik
Commodore 64 s kasetni
kom Prefex, adapter, modul s 
tremi igrami, monitor Audio- 
ton, igralno palico Methodo, 
mnogo kaset z igrami in pre- 
ogrami za računanje, itd. ter 
tiskalnik Seikosha SP - 180 
VC, mnogo literature. Cena 
po dogovoru. Tel.: (061)
876-088.
e PRODAM sesalec za prah 
Iskra 6006 Avtomatic po 
ugodni ceni. Tel.: 22-659 
(popoldan).
e »ALI se komu ustreže s 
črno-belim televizorjem. 
Oglasi se lahko v Hrastniku, 
Cesta padlih borcev 11 /d«.

KNJIGE
• PRODAM zbirko nalog -ob 
vpisu v srednjo šolo, priprava 
na sprejemne izpite. Tel.: 
61-538.
• KUPIM knjigo überlege 
und sage es auf deutsch. 
Tel.: 61-538.

• PRODAM slovensko- 
italijanski in italijanski— 
slovenski slovar. Tel.:
61- 538.

RAZNO
• PRODAM kompresor 480
l, ostalo po dogovoru. Tel.: 
21-881.
e PRODAM igrico in raču
nalnik Nitendo. Tel.: 77-1 96.
• GOSTINCI ugodno pro
dam dobro ohranjen gostin
ski pomivalni stroj servisiran. 
Cena po dogovoru. Tel.: 
(061) 881-331 (od 8.-15. 
ure).
• PLETILNI stroj Brother KH 
588, polavtomatski, dvored- 
ni. Možnost plačila na dva 
obroka. Tel.: (061) 881-971.
• TRAJNOŽARECO peč 
TVT Magma tobi 7 novo, 
ugodno prodam, 2 obroka. 
Tel.: (061) 881-971.
• POCENI prodam rabljeno 
kopalno kad 1,60 m x 0,70
m. Tel.: 61-409.
• PRODAM 40-basno har
moniko Melodija. Tel.:
62- 398.
• UGODNO prodam motor
no žago. Tel.: (061) 191-311 
int. 11-47.
• TRAJNOŽAREČO peč do
bro ohranjeno (Nemška) pro
dam za 3.000,00 SLT. Tel.: 
(061)881-888.
e CHICCO voziček, kombi
niran, malo rabljen, prodam 
za 200 DEM. Tel.: 62-563. 
e TERMOAKUMULACIJ
SKO peč, 3 kw, rabljeno 6 
mesecev, prodam za 
7.000,00 SLT. Tel.: 62-563.
• PRODAM brezžični telefon 
(radius 12 km) in stanovanj
sko opremo. Ogled vsak dan 
od 18. ure dalje. Tel.: (061) 
455-805.
• MENJAM in prodajam raz
ne igre in programe za PC 
starejše in novejše (Larrx 5, 
King Ouest 5 itd.), ugodno. 
Tel.: (061) 881-964.
• UGODNO prodam zamr
zovalno omaro 200 I in šival
ni stroj v kovčku Bagat 
-super Slavica, cena po do
govoru. Tel.: 25-602.
• PRODAM dva komada ko- 
vinsko-steklene omare za 
manjšo trgovino. Ogled in in
formacije. Tel.: 24-260.
• ZELO ugodno prodam 
nove statve, za pridne roke 
dober zaslužek. Tel.: 22-334 
(dopoldan - Jana).
• UGODNO prodam Hidro- 
gor z enofaznim motorjem 
-črpalka, 5 stopenska. Tel.: 
25-755.

• UGODNO prodam drva, po 
želji kupca tudi razžagam. 
Tel.: 61-792.
• TRAJNOŽAREČO peč, 
ohranjeno, malo rabljeno, 
ugodno prodam. Tel.: (061) 
881-802.
e NAVIJALNI stroj Sincrofil, 
elektronski (0,06 mm -1,5 
mm) z 8 odvijalci, orodjem in 
žido prodam za 3.600 DEM. 
Tel.: (061) 882-260 ali
210-361 - Tomaž.
• PRODAM kombiniran, 
malo rabljen Italijanski otro
ški voziček »Monbebe«. Tel.: 
24-352.
• ČE se redno vozite na re
laciji Litija - Šentjakob, Lju
bljana Polje se oglasite. Tel.: 
(061) 881-655.
e PRODAM smučarske če
vlje št. 38, smuči (140 cm) in 1 
smučarske čevlje št. 35/36, 
cena po dogovoru. Boštjan 
Borišek, Cerovica 9, Šmart
no pri Litiji.
e Š pravljičnimi motivi pope
strim sobo vaših malčkov. 
Tel.: 41-103.
• IMATE zdravstvene teža
ve? USUI sistem naravnega 
zdravljenja (psihoenergijsko)
- REIKI. Tel.: 61 -997.
e UGODNO prodam dva hla
dilnika in dva pralna stroja. 
Tel.: 22-281 (dopoldan).
• PRODAM gorenjsko na
rodno nošo št. 52-54 (mo
ško) in drsalke št. 42. Tel.: 
61-522.
e PRODAM zelo dobro ohra
njeno ostrešje, lege, škarni- 
ke s kritino. Tel.: 25-434.
• PRODAM CHICCO vozi
ček, kombiniran s pokrivalom 
za 15.000,00 SLT, na 3 
obroke. Manja Zagorc, Keše- 
tovo 11, Trbovlje.
• PRODAM dele od BT 50, 
mašina, 100 DEM. Tel.: 
61-523 (po 14. uri).
• KRZNENO jakno iz nutrije, 
št. 38, krajši model -ugodno 
prodam. Tel.: 41 -200.
• PRODAM trajno žarečo 
Special 40 kw peč za cen
tralno ogrevanje (novo). Tel.: 
73-641 (po 19. uri).
• PRODAM smuči 1,10 m s 
palicami in okovjem, pancar- 
je ter nov prtljažnik za smuči. 
Oglasite se lahko na naslov: 
Hrastnik, Cesta padlih bor
cev 11 /d.
• PRODAM videorekorder 
Samsung po zelo ugodni 
ceni. Tel.: 61-493 (po 20. 
uri).
• ROCK SKUPINA v na
stanku išče ustrezno pevko 
ali pevca. Tel.: 23-805.
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So pesmi pisana žoga?
Že v eni prejšnjih šte

vilk Zasavca smo ome
nili, da namerava mladi 
(zdaj) Zagorjan Jurij 
Hudolin (rojen 1973) iz
dati samostojno pesni
ško zbirko z naslovom 
Če je*laž kralj. Zbirka je 
že nekaj tednov med 
nami, zato je prav, da 
zapišemo o njej nekaj 
osebnih besed. Dovolj 
strnjeno jo je že v uvodu 
označil pesnik France 
Lokar, ki meni, da je 
Jurij pogumno misleči 
človek, ki obeta, saj v 
snu svetlobe in sence 
išče svoj pravi obraz ...

Ob prvem branju deluje zbirka morda malo 
nejasno, zato ne vemo, kam bi mladega literata 
uvrstili in čigav nadaljevalec je. V zbirki so ča
sovne razsežnosti skoraj povsem neopredeljene, 
nekako večne, iz preteklosti segajo v prihodnost, 
iz subjektivnega časa v objektivnega. Podobno 
velja za kraj, ki ni nikjer niti približno določen: 
so le velike razsežnosti in besede kot so kozmos, 
komet, ocean, neskončnost, zvezde, vulkan, 
nebo ...

V pesmih je veliko vprašanj sebi in življenju, 
veliko besed negotovosti in ugibanj: kako, čemu, 
ali, bogve, kdaj, zakaj ... Pesmi so razdeljene v 
štiri cikluse, in sicer: Sanje, Kdo je on, Gladina, 
Laž. Ločil in velikih začetnic ni, zato deluje vsak 
ciklus posebej kot dolga molitev mladega, nego
tovega in ponotranjenega človeka, ki je v sebi 
zelo zgodaj začel razreševati velike uganke sveta 
in človeka. Pesnik pričakuje, da mu bo na zaple
tena vprašanja odgovorilo nebo, a nebo z zvez
dami tega ne stori, ali pa odgovorov ne znamo 
prebrati, ker smo za govorico neba in zvezd osle
peli in otopeli. Ko te pogoltnejo brezna, morda 
najdeš odgovor na vsa vprašanja, pa tudi na ta, 
od kod prihajajo prevare in kdo nam podira cilje 
in usmerja pot, zakaj so čustva minljiva, odnosi 
relativni, bivanje nejasno in zakaj ima resnica 
toliko obrazov.

Pesnik ugotavlja, da mnogi o tem ne razmiš
ljajo, zato lažje živijo, njihov svet pa se konča ob 
besedah imam - nimam. Jurij bi želel v življenju 
ugotoviti še kaj drugega, zato je lahkotno pisano 
žogo zgodaj zamenjal s pesniško hojo po gladini.

Knjižico je opremil D. Cirvenčič, založila ZKO 
Zagorje, sponzoriral pa Elektroelement Izlake.

Nande Razboršek

Božični koncert v zagorski 
farni cerkvi

Kdor je prve dni novega leta spregledal ali preslišal vabilo na Bo
žični koncert, je bil prikrajšan za čudovit in duhovno bogat večer. 
To mi more potrditi več kot petsto obiskovalcev Božičnega koncer
ta, ki so nam ga v soboto, 4. januarja ob 17.30 uri pripravili mladi 
krščanski demokrati iz Zagorja.

Koncert je otvoril starosta zagorskih zborov Ivan Arh, skladatelj 
in organist, ki tudi vodi zagorski cerkveni zbor.

Za njimi so ubrano zapela dekleta iz Čemšenika. Vodi jih Tadeja 
Suša.

Simona Steban in njen mladinski pevski zbor dokazuje, da jih 
bomo še slišali.

O zagorskem oktetu tudi vse najboljše. Dokazali so svoje mojstr
stvo in Tomo Brezovar je lahko kar malce važen, sgj njegovi fantje 
zapojo, da človeka kar spreleti.

Višek večera pa gre arhitekturi zagorske cerkve in ryeni akustiki 
ter orkestru glasbene šole iz Zagorja pod dirigentsko palico Joži Zu
pan.

Tako je ob koncu koncerta skupno zapeta božična pesem Sveta 
noč, blažena noč pričarala tisto, za kar bi ngjboljši govorniki zastonj 
iskali besed.

Koncert je bil organiziran kot dobrodelna prireditev, s^j so izkupi
ček od prostovoljnih prispevkov mladi krščanski demokrati name
nili zagorski KARITAS za humanitarne namene.

Janez Andrej Dolšina

35 let delavskega doma 
Trbovlje

Konec leta je poteklo 35 let odkar so slavnostno odprli novozgraje
ni Delavski dom v Trbovljah. Graditelji in občina Trbovlje se je za
vzela za to, da novozgrajeni center obdrži staro ime Delavski dom. 
Pod.tem imenom deluje še danes.

Osrednjo kulturno hišo - Delavski dom Trbovlje so gradili v letih 
1952 do 1956. Kot investitorje nastopal odbor za gradnjo Delavskega 
doma Trbovlje. Dom so gradili 1050 dni. Zazidane površine je 3023 
m2. V domu je gledališka dvorana, kino oz. koncertna dvorana, pre
davalnica, prostori za tri pevske zbore, likovna galerija, likovna de
lavnica, v domu pa imajo svoje prostore še radio Trbovlje, gledališka 
skupina, Svoboda center, zveza kulturnih organizacij, dopisništvo 
RTV Slovenija, folklorna skupina in Revirska delavska univerza. V 
vseh teh letih odkar dom stoji seje v njegovih prostorih zvrstilo na 
tisoče prireditev najrazličnejših zvrsti, ki jih je obiskalo več milijo
nov obiskovalcev. T ,

Za kulturo izgubljen dom
Ob sotočju Trboveljščice in Bevščice v spodnjem delu Tr

bovelj so kmalu po zadnji vojni iz skladišča uredili kulturni 
dom Zasavje. Dom je bil namenjen kulturnemu udejstvova
nju občanov spodnjega dela Trbovelj. V njem je imela svoje 
prostore DPD Svoboda Zasavje s svojimi sekcijami. Zelo de
lavna je bila dramska sekcija, moški pevski zbor, knjižnica, 
kino. klub, pa tud gostišče ni manjkalo. Del prostorov je bil 
namenjen potrebam krajevne skupnosti Zasavje. Za kulturno 
dejavnost zgrajeni dom, je sed^j za kulturo odpisan. V njego
vih prostorih so uredili prostore za zasebno trgovino s diskon
tom.

Temu ustrezno je novi najemnik zgradbo zun^j in zno- 
traj preuredil in deloma obnovil. Zvezi kulturnih organizacij 
Trbovlje, ki povezuje vso ljubiteljsko dejavnost v Trbovljah, 
tak način odtujevarya kulturi namerjenih objektov ni po vo
lji. Za tak korak jih nihče ni vprašal niti za mnenje. Trbovelj
ska kulturna dejavnost je torej osiromašena še za enega kul
turnih domov na periferiji.

T. Lenarčič

Jurij
hudolin

če je laž
kralj
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zabelö/jO
Hrastnik

Priznanje 8. januar, ki ga v Hrastniku po
deljujejo vsako leto ob dnevu šole, so tudi 
letos dobili najprizadevnejši učenci in krož
ki. V Hrstniku mladi gasilci, plesni krožek, 
na Dolu pa mladinski pevski zbor. Na Glas
beni šoli so ob svečanosti program izvedli 
študentje Akademije za glasbo pod mentor
stvom prof. Igorja Dekleve.

Abonmajska predstava Bil je škrjanec, 
tretja po vrsti, je bilo 22. januarja - spet na 
sredo, v tednu pred zimskimi počitnicami. 
Če vemo, da se je duhoviti izraelski drama
tik Ephraim Kishon lotil Shakespearovih 
Romea in Julije, kot da nista mrtva, marveč 
že trideset let v zakonu, vemo, za kaj gre. In 
če k temu dodamo še Janeza Hočevarja - 
Rifleta, ki tudi v tej predstavi poje, je pove
dano vse. Gledalci so uživali.

Razstava Antona VVolfa v Hrastniku je 
tokrat uspela. Hočemo reči, da ni bila spet 
prestavljena iz objektivnih razlogov. Njego
ve slike, ki so v začetku decembra v dvorani 
poslovne stavbe dobile prijeten prostor, si je 
z zanimanjem ogledalo veliko ljudi. Tega je 
bil vesel tudi avtor. Nekaj vtisov:
Kdor hoče videti, mora gledati s srcem. 
(Jana, Simona, Tadeja)
Hvala vam za lepoto, ki jo vidite in pokažete 
tudi nam. (Ivica)
Sprehod med vašimi brezami mi je bil v ve
lik užitek. (Jelena)
Hrastničani smo ponosni nate, Tone. (Mile
na, Janez, Anica, Erna, ...)

Fanči Moljk

Trbovlje
V začetku decembra je bila v galeriji Tr

bovlje v Delavskem domu, skupinska, dru
štvena razstava del 22 članov domače likov
ne sekcije Relik. Predstavili so se s 43 deli v 
raznih slikarskih in kiparskih tehnikah in 
materialih. Za razstavo sta jih odbrala prof. 
Aleš Gulič in Aleksandra Forte.

V gledališki dvorani Delavskega doma 
Trbovlje se je v začetku decembra predsta
vil Mladinski pevski zbor Trbovlje pod vod
stvom zborovodkinje Ide Virt ob svojem 
15-letnem jubileju. Peli so pesmi skladate
ljev iz domače in tuje glasbene literature. 
Zbor od.začetka vodi Ida Virt in ta gaje po
peljala ne le na domače koncertne odre, pač 
pa tudi na številne druge. Poleg petja so se 
lotevali tudi izvedb raznih glasbenih scen
skih in drugih odrskih del.

Mešani pevski zbor Svoboda II iz Trbo
velj je decembra pripravil v novem gasil
skem domu v Čečah celovečerni koncert za 
krajane Čeč. Zbor je vodila prof Helga Bri- 
ner.

Planinsko društvo Trbovlje je decembra

pripravilo potopisno predavanje dr. Tomaža 
Vahtarja, na temo Po porečju Amazonke. V 
Delavskem domu pa je v organizaciji PD 
Kum predaval znani himalajec Viki Grošelj. 
Obe predavanji sta bili zelo zanimivi, pa 
tudi poučni.

Emil Škrbec, trboveljski slikar in član 
Relika, je razstavljal devet svojih del - olja 
na kartonu, v mali galeriji Knjižnice T. Seli
škarja v Trbovljah. Motivika: naša kulturna 
dediščina - kašče, stara gospodarska poslo
pja, kmetije ipd.

10. decembra je gostovala v Delavskem 
domu Trbovlje Godba milice iz Ljubljane 
pod vodstvom M.Š. Šurbeka. Skupno z ba
letnimi plesalci so izvedli delo Kees Vlaka: 
Cesarjeva nova oblačila. V drugem delu pa 
je godba izvajala dela tujih avtorjev, pred
vsem japonskih.

-Tretja abonmajska predstava je bila v 
Trbovljah 16. decembra. Gostovalo je Pre
šernovo gledališče iz Kranja s komedijo G. 
Feydeauja DO-RE-MU-FEY—DEAU.

Trinajstega decembra so trboveljske ma
žo re tke pripravile plesno revijo na odru De
lavskega doma v koreografiji Eme Zalezina.

Tine Lenarčič

Zagorje
V Zagorju so lahkotno in z velikim šar

mom speljali ves načrtovani praznični pro
gram za otroke in odrasle. Največ zlatega 
prahu sta dvignila oba Novoletna koncerta - 
koncert glasbene šole in Delavskega pihal
nega orkestra, nekaj pa tudi prekinjeni na
stop Orleka na strehi Delavskega doma.

Otroci so se prijetno zabavali ob gledanju 
puljenja ogromne repe, zaploskali so, ko je 
Videk dobil svojo srajčico, veseli so bili Da
rila iz Trbovelj, očarala jih je mlada Helena 
Blagne z Izlak in drugi estradni umetniki - 
imitatoiji, lepo so se imeli na koncertu Ura 
zabavne glasbe, osvojil pa jih je tudi »odšte- 
kani« Ivanček s šole Slavka Gruma, da o ve
likem živ-žavu z Romano Kranjčan in koz
metičnim salonom sploh ne govorimo. Vse 
v DD Zagoije.

Na tretji razstavi, ki jo je ob svoji 
60-letnici v hotelu Medijske Toplice pripra
vil akademski slikar Janez Knez, je bilo spet 
veliko ljubiteljev njegove umetnosti. Jubi
lant je razstavil barvno izredno živahne, 
sveže in dragocene akvarele in olja. Ob nje
govih slikah dobi človek pravo veselje do ži
vljenja v naravi. Prisotnim je slike slikovito 
predstavil prof Aleš Gulič.

Tretja gledališka abonmajska predstava 
v Zagoiju je bila Črna komedija angleškega 
dramatika Petra Shafferja. Shaffer je danes 
v modi, saj igrajo v Ljubljani še eno njegovo 
uspešnico, in sicer Leticijo in luštrek. Črno 
komedijo, ki jo naša sredstva obveščanja v 
glavnem hvalijo, je v Zagorju odigralo SLG 
iz Celja.

Avlo Delavskega doma štirinajst dni bo
gati razstava akademskega slikarja Janeza 
Praprotnika iz Domžal. Razstavlja slike, ki 
jih je navdihnila lanska poletna vojna. Vso 
dramatičnost usodnih dni je skušal ujeti v 
kontrastne barvne kompozicije, ki so na 
meji abstrakcije. Na otvoritvi je nastopil vse 
bolj popularni Orlek.

Od 29. 12. smo Zasavčani bogatejši za 
snemalni studio, ki bo pod imenom Zlati 
zvoki delal v dvorani Svobode v Kisovcu. Z 
zdravimi hotenji in precej vloženimi sred
stvi sta si ga uredila prof Igor Podpečan in 
Branko Jahn. Zaželimo jima, da bi med lju
bitelje glasbe v prihodnje resnično poslala 
veliko uspešno posnetih zlatih zvokov.

Nande Razboršek

Litija
Matična knjižnica dr. Slavko Grum 

Litija in ZKO Litija sta pod pokrovi
teljstvom Občine Litija pripravila pri
reditev v počastitev 90-letnice rojstva 
slovenskega pisatelja dr. Slavka Gru
ma, ki je bila posvečena še občinske
mu prazniku. Dramski igralec Bra
ne Grubar je v Pismih Josipini pred
stavil čustveni svet Slavka Gruma, o 
življenju in delu pisatelja pa je sprego
voril prof. Jože Sevljak. Glasbeni del 
so prispevali pevci MOPZ Lipa iz Liti
je. Obenem so odprli razstavo, ki jo je 
pripravil prof. Nande Razboršek iz Za
gorja.

Razstava bo na ogled do konca janu
arja (velika sejna soba SO Litija), po
tem pa bo prestavljena še v Šmartno, 
rojstni kraj dr. Slavka Gruma.

Izvršni svet litijske občine še ni 
obravnaval predloga slovenskih knjiž
ničarjev o brezplačni članarini, zato 
knjižnica zaenkrat še pobira članarino, 
ki je v primerjavi z letom prej porasla 
za 100 odstotkov. Članarina znaša 100 
tolarjev za malčke, šolarje, dijake, 
študente, upokojence in nezaposlene, 
200 za zaposlene in 300 je družinska 
članarina.

Člani litijske knjižnice lahko za pla
čano članarino izbirajo med 46.000 
knjigami, tisoč videokasetami, tisoč 
kasetami s pravljicami in otroškimi 
pesmicami ter kasetami za učenje tujih 
jezikov ter 400 CD ploščami.

Joža Konjar

Radeče
V Trstu živeča Zora Tavčar, doma 

iz Loke pri Zidanem mostu, je vrsto 
knjig, ki v obliki intervjujev predsta
vljajo znane Slovence, obogatila s knji
go Slovenci za danes. V njej je objavila 
trideset pogovorov z ljudmi, ki bogatijo 
naše duhovno življenje, ne glede na to, 
ali živijo v matični domovini ali 
izven nje. Knjigo sta izdali založbi Dru
žina iz Ljubljane in Mladika iz Trsta.

N.R.
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Preteklo soboto je bila v studiu Radia Trbovlje 
že druga igra Marke za znanje. Dvesto nemških 
mark v obveznicah občine Trbovlje je prispevala 
Ljubljanska banka, Banka Zasavje d.d. Trbovlje. 
Vprašanja za igro je sestavil profesor Aleš Gulič, 
oddajo pa je vodila Karmen Cestnik.

Stroga komisija je razglasila za zmagovalko 
Urško Horvat iz Hrastnika. Drugi tekmovalec Aleš 
Klinc iz Zagorja je znal odgovoriti le na eno 
vprašanje manj. Tudi pomoč poslušalcev je bilo 
veliko. Edino latinski pregovori so bili za bralce 
Zasavca, poslušalce Radia in varčevalce banke 
pretrd oreh. Ali pa tisti, ki so vedeli odgovore, niso 
imeli pri roki telefona. Recimo, daje tako.

Foto: Boštjan Vidmar 

Zmagovalka druge igre Urška Horvat prejema nagrado.

NOVO VPRAŠANJE ZA MARKE
Odgovore pošljite na naslov Zasavca do 30.1.1992.

KDO JE GLAVNI UREDNIK ZASAVCA:

A.G.

(71/J
ELEKTROPROM 'i

OBREŽU A 12 IZLAKE
tol.:(0601)73 532 

73 846 
fax:(0601)73 737

komerciala
Kopališka 7

exp.-imp
trgovma-storitve-proizvodnja

tel.(0601)61 493
tel./fax. (0601)62 041 
ž.r.52720-601-13474

AVTOPREVOZNIŠTVO
Dušan Povše

Vreskovo 8d, TRBOVLJE 
TEL.(0601122 898

G3SIMD]
TOVOR DO It NOSILNOSTI

- trgovine
- gostinci 

podjetja
- klubi 

društva
- urgentne dostave

PREVOZI ZA 7 OSEB

- športniki
- družine(nakupi Avstrija, Italija)
- sejmi(doma in v tujini)
- izleti
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Tokrat Medved in strelci
Hrastnik - hrastniški telesnokulturni delavci so pripravili, 

v dvorani Poslovno stanovanjskega objekta, tradicionalno, 
tokrat že 15. športno - zabavno prireditev z naslovom VE
ČER ŠPORTA, GLASBE IN RAZVEDRILA.

Po uvodnem nagovoru predsednika hrastniške ZTKO Iva 
Vučetiča, v katerem ni manjkalo pohval na račun doseženih 
uspehov (prav tako pa tudi ne črnogledih napovedi za vna
prej), so podelili številna priznanja, pokale, medalje in diplo
me posameznikom in sredinam za dosežene uspehe v prete
klem letu.

Tako so vsi ekipni zmagovalci občinskih TRIM IGER pre
jeli pokale, najboljši posamezniki pa medalje. Sedem mo
ških in ravno toliko žena, ki so uspešno opravili naloge, je 
prejelo plaketo KAVELJC in KORENINA.

Za tekmovalne in organizacijske dosežke je občinska 
ZTKO, ki je bila ob pomoči RK EMENS Dol tudi tokrat or
ganizator prireditve, podelila skupno 14 priznary. Te so pre
jeli - za tekmovalne dosežke: Tina ZALEZINA, Petra MLA
KAR, Helena RUS, Rok ZUPANČIČ, Janoš TERŠEK (na
mizni tenis), Rajmund CVETKO, Željko HRNČIČ, Jernej 
BIDERMAN (streljanje), Ivan POLJAN (kajakaštvo), Marko 
TUŠEK (košarka), Milan KIRN (maraton) in Robi GOLEŽ 
(motokros).

Za organizacijske dosežke sta prejela priznarye — NTK 
TKI KEMIČAR in PLANINSKO DRUŠTVO Dol. S poseb
nim priznanjem za športne uspehe v šolskem letu 1990 - 91 
je ZTKO nagradila Aleša KOCMANA, člana SŠD Boris Pust 
z Dola pri Hrastniku.

Za več kot 10, 20 in 30 letno delo v športu je bilo tokrat po
deljenih 5 občinskih Bloudkovih značk. Te so prejeli: zlato - 
Alojz KOVAČ, srebrno - Jože PREMEC, bronaste - Joži 
BRILEJ, Romana SUŠA in Alojz ŠTERBUCEL.

Ob koncu so proglasili še najboljšega športnika in ekipo za 
leto 1991. Za najboljšega športnika so izbrali kajakaškega re
prezentanta Gorazda MEDVEDA, najboljšo ekipo pa tudi 
letos predstavljajo strelci SD RUDNIK.

Za konec dodajmo, da se je prireditev, katero so material
no podprle hrastniške delovne organizacije ter številni za
sebniki, zavlekla v prijetnem razpoloženju dolgo v noč. N^j- 
večji »krivci« so bili ob odličnih organizatorjih - ZTKO, še 
dobri gostitelji - RK EMENS Dol in ansambel KRISTALI iz 
Rogaške Slatine.

Jože Premec 
Foto: Branko Klančar

GORAZD MEDVED - najboljši športnik Hrastnika: »Cilj?, pred
vsem državna reprezentanca ... in pa Olimpijske igre, če bo kaja
kaštvo na divjih vodah postala olimpijska disciplina.«

FRANCI REŠETAR - član najboljše ekipe Hrastnika: »V nacio-\ 
nalnem programu smo dosegli vse, zato smo morali presedlati na 
mednarodni program. Kar bo, pa bo.«

ROBI GOLEŽ - slovenski pionirski prvak v motokrosu: »Ne vem, 
če bom sploh še tekmoval, ker nimamo denarja za motor, opremo 
pa tudi bencin je drag«.

Za zabavo je skrbel ansambel KRISTALI iz Rogaške Slatine. V 
»uradnem« delu so jim pomagali člani pevskega zbora hrastniške 
Glasbene šole, ki ga vodi Elza Jakšič.
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Dvajset let karateja 
v Trbovljah

Karate, ta vzhodnjaška borilna veščina, je precej mlada zvrst samoobra
mbe, Zato tudi ni čudno, da so se prvi koraki karateja pojavili v Sloveniji šele 
proti koncu šestdesetih let. Trboveljčani pri tem niso bili prikrajšani, saj sta 
brata Marjan in Zdenko Fritz kot pionirja trboveljskega karateja začela prena
šati svoje znanje že leta 1971. Že prve vaje, 2. avgusta 1971 se je udeležilo nič 
manj in nič več kot 30 članov. Karate je bil takrat za večino še tabu, vaje so po
tekale po načelu samurajskega duha, značilnost vsega pa je bila precejšnja fi
zična izčrpanost na koncu. To je pomenilo v začetku tudi precejšen osip na va
jah, po ponovnih vpisih pa se je vse skupaj dosti bolj izkristaliziralo in obliko
vala se je precej močna in stalna skupina.

Karate je v Trbovljah sprva deloval 
kot sekcija Karate kluba Šotokan Lju
bljana, leta 1973 pa seje ta sekcija osa
mosvojila in oblikovala samostojni Ka
rate klub s svojimi pravili. Ko so trbo
veljski karateisti dobili nove prostore 
za vadbo v TVD Partizan, so z dobrimi 
vajami hitro dvigali raven svojega zna
nja in tako tudi kaj kmalu začeli odha
jati na razna tekmovanja in prijateljske 
turnirje. Predvsem pa je bilo pomem
bno, da so se začela razvijati prijatelj
ska sodelovanja med klubi, kar je pri
spevalo k večji aktivnosti v Karate 
zvezi Slovenije. Za takratno obdobje je 
bilo za karate značilno, da so bile med 
različnimi klubi večje ali manjše razpr
tije ravno zaradi različnih slogov kara
teja, ki so ga gojili posamezni klubi. 
Leta 1975 je Karate zveza sprejela nov 
pravilnik, po katerem so posamezni 
klubi dobili precej več veljave, močno 
pa se je vse skupaj odražalo tudi na 
tekmovalnem področju. Tekmovanja 
so bila organizirana v različnih 
starostnih in težnostnih kategorijah ter 
spolih. Tu so se tudi začeli vidnejši re
zultati trboveljskih karateistov, ki so od 
takrat dalje želi uspehe prav v vseh 
mogočih kategorijah, od pionirjev pa 
do članov, tako v katah kot tudi v bor
bah. Pri teh tekmovalnih uspehih velja 
vsekakor omeniti ekipo deklet (Manca 
Murn-Bunta, Marija Cestnik in Maja 
Sluga), Borisa, Antona in Romana 
Ahaca, Kasima Husanoviča, Dušana 
Ličarja, Rajka Bončino in druge.

Leto 1978 je bilo prelomno ne le za 
trboveljski temveč tudi za jugoslovan
ski karate. Na karate turnirju JLA (Tr
boveljčani so ga prvič organizirali leta 
1972 in je postal tradicionalni) je bilo 
izvedeno tudi prvo pionirsko državno 
prvenstvo v izvajanju kat posamezno 
in ekipno, Trboveljčani pa so poželi za

res velik uspeh. Zlati odličji sta pripad
li Juretu Hribarju v konkurenci mlaj
ših pionirjev posamezno ter ekipi sta
rejših pionirjev ekipno v sestavi Igor 
Tomaž, Vojko Mlakar in Borut Mar- 
košek.

1991.

Za prva leta, ko se je karate šele raz
vijal in prebijal led v Trbovljah, so bili 
mnogi mnenja, da so karateisti navad
ni huligani, ki jim gre zgolj za to, da se 
priučijo nekaj osnovnim nasilnim in 
brutalnim udarcem, s katerimi se bodo 
potem uveljavljali na takšen ali druga
čen način. V dvajsetletni zgodovini 
kluba ni bilo nobenega resnega inci
denta s strani članov kluba, kar jasno 
kaže sliko te borilne veščine.

Predsednik trboveljskega kluba je že 
od leta 1971 Franjo Glavica, ki je tudi 
vrsto let že član predsedstva karate or

ganizacij Slovenije. V dvajsetih letih so 
se izmenjali številni trenerji, izmed ka
terih so največji pečat dali Marjan 
Fritz, Zdravko Romih ter današnji 
tandem, Bogdan Simerl in Borut Mar- 
košek. Ta pečat je zlasti viden v mno
žici priznanj in odlikovanj, ki so jih 
tekmovalci prinesli od vsepovsod. Med 
drugim so pomembni mednarodni re
zultati Zdravka Romiha, ki je kot član 
jugoslovanske reprezentance osvojil 
bronasto odličje na evropskem prven
stvu ter zlato na balkanskem prven
stvu, pa bronasto odličje Boruta Mar- 
koška na evropskem pokalu v Milanu 

Za celotno dvajsetletno delovanje 
kluba je značilno dobro organizacijsko 
delo, pripravljenost posameznikov pro
stovoljno delati, poleg tega pa zares ve
lika skrb čim boljšega informiranja, 
kar je vplivalo na to, da klub že nekaj 
let štirikrat letno izdgja samostojni bil
ten. Za to ima veliko zaslug predvsem 
tovarna TIKA iz Trbovelj in njen di
rektor Ivo Trentelj.

Leta 1987 je prišlo v klubu do večje 
krize, od takrat naprej pa seje vse sku
paj zopet začelo strmo obračati na
vzgor. Danes je Karate klub TIKA v 
Sloveniji v vrhu, postavljen ob bok 
klubom, kot so ljubljanska EMONA, 
Ljubljana, Žalec, Ruše.

To, kar še zlasti krasi trboveljski ka
rate, niso le tekmovanja in učenje ka
rate tehnik, pač pa trdne prijateljske 
vezi, ki jih še dodatno krepijo množič
ne družabne igre, izleti, letovanja na 
morju ...

Borut Markošek

Živosrebrna ekipa KK TIKA Trbovlje na republiškem prvenstvu v Idriji - 11. maj

40



CI
po športnih ter
NOGOMET

Odslej ORIA RUDAR. Trboveljski nogometaši 
bodo končno dobili pokrovitelja kluba. Pokroviteljstvo nad 
klubom bo prevzela zagorska Oria, ki namerava tudi tako 
prodirati v širšo javnost. Nogometašem pa bo sponzorjeva 
pomoč seveda tudi prišla prav.

M.P.

Priprave. Takoj po novoletnih praznikih so s pripra
vami na spomladanski del prvenstva pričeli nogometaši 
Zagorja Elektroclcmenta in Rudarja ter rokometaši Om
nikom Rudarja in Emensa Dol, sredoi meseca pa še 
jesenski prvaki druge lige Zagorjani in nogometaši kisovške 
Svobode. V ekipah ni bistvenih sprememb. Le nogometaši 
iz Trbovelj so sc okrepili z dosedanjima igralcema l.iqui 
Moly Svobode Silvestrom Štokom (obramba) in Binetom 
Žmavcem (vratar) ter Stanetom Lazanskim (zvezna vrsta) 
iz Brežic. Ekipi seje pridružil tudi dolgoletni odlični igralec 
Darino Rižner, ki ho z izkušnjami pomagal moštvu v boju 
za obstanek.

S.F.

ROKOMET
Peterlin zamenjal Levstika. Bojan Levstik ni več trener 

rokometašev Omnikom Rudarja. Priznani celjski strok
ovnjak je namreč na začetku priprav na spomladnaski del 
prvenstva imel tako velike zahteve, da mu jih vodstvo kluba 
ni moglo ugodili. Levstik je tako po vsega dveh mesecih 
zapustil Trbovlje. V tem času je nanizal serijo uspehov, 
odnose in delo v klubu pa dvignil na skoraj profesionalno 
raven. Zares škoda je, da spomladi ne bo več vodil moštva, 
toda mnogi člani upravnega odbora so si vendarle oddah
nili, saj so le s težavo zbirali tako velika finančna sredstva. 
Bojana Levstika je na trenerski klopi zamenjal Litija Jani 
Peterlin, kije pred leti z moštvom Usnjarja že osvojil naslov 
slovenskega prvaka.

S.F.

KEGLJANJE

Hribar odličen. Zagorski kegljač Bogdan Hribarje 
odlično metal na nedeljski pregledni tekmi kegljačev TOP 
12. Član zagorske Piramide Tamare je podrl kar 940 
kegljev. Le Albin Juvančičje bil boljši z 960 podrtimi keglji. 
Hribar si tako lepo utira pol v slovensko državno reprezen
tanco.

M.P.

KOŠARKA

Neuspehi. Košarkarji Rudarja in Zagorja so bili v 
prvem delu prvenstva druge košarkarske lige sila 
neuspešni. Trboveljčani so premagali leSlivnico, Zagorjani 
pa Litijo in Radovljico. Obe ekipi sla tako uvrščeni na

NAJBOLJŠI
ZASAVSKI ŠPORTNIK 1991

Zasavski športni delavci so sc že večkrat dogovarjali o izbiri najboljših športnikov 
Zasavja, vendar nikdar niso prišli kaj dlje od dogovorov. Upamo, da bo s pomoči" Zasavca 
dolgoletna želja le uresničena.

Najboljšega športnika Zasavja bodo izbrali najboljši zasavski športniki različnih generacij 
sami. Naše anketne liste smo poslali 65 bivšim ali sedanjim državnim reprezentantom in tistim, 
ki obetajo, da sc bodo uvrstili v slovensko državno reprezentanco. V prihodnji številki Zasavca 
bomo objavili, kako so glasovali - vsak posamezno. Seveda smo jim poleg ankete poslali tudi 
nekaj predlogov, kateri športniki si po mnenju Zasavca zaslužijo kandidaturo za najboljšega 
zasavskega športnika v letu 1991.

Zasavčevi predlogi so: med moškimi hrastniški strelec Rajmund Cvetko, trboveljski 
alpinist Vili Guček, trboveljski plavalec Sergej Koncilja, hrastniški kajakaš Gorazd Medved in 
trboveljski rokometaš Mirko Škalički, med ženskami pa trboveljska smučarka Tanjh Jerman, 
trboveljska alpinistka Metka Lukančič, hrastniška namiznoteniška igralka Tanja Nišavič, 
trboveljska gimnastičarka Ajša Rušid in trboveljska plavalka Tina Štimec. Med ekipami 
predlagamo Kegljaški klub Piramida Tamara Zagorje, Nogometni klub Zagorje Elektroelemenl 
in Rokometni klub Omnikom Rudar Trbovlje.

Izbrali pa bomo tudi najboljše trenerje. Kandidati so Robert Halzer (BD Hrastnik), Dušan 
Žagar (RK STT Rudar, RK Emens Dol) ter Vinko Žibret (NK Zagorje). Vse kandidate smo 
zapisali po abecednem vrstnem redu. Morda pa se bo med naše kandidate vrinil še kdo. Bomo 
videli, za koga bodo glasovali zasavski športniki.

M.P.

zadnjem mestu lestvice (igrata v različnih 
skupinah). Upajmo, da bosta v drugem 
delu prvenstva uspešnejši in da bosta os
tali v ligi ter zasavski košarki tako vsaj 
malo vrnili ugled.

S.F.

drugo mesto, Cveto Ivšek in Jože1 Likar pa 
sta na tem osem kilometrov dolgem teku v 
konkurenci mladincev osvojila osmo in de
veto mesto.

B.K.

KARATE

PLAVANJE
Novoletni miting. Na novoletnem 

mitingu v Trbovlja h so se med seboj pomer
ili vsi najboljši slovenski plavalci. Tr
boveljčani so dosegli nekaj lepih rezultatov:

200 m mešano: 3. Sergej Koncilja, 9. 
Tanja Kajina, 200 m hrbtno: 7.Tina Štimec, 
100 m prsno: 9. Petra Kajič, 2)) m delfin: I. 
Sergej Koncilja, 9. Marjeta Jordan, 400 m 
kravl: 4. Tanja Kajina, 8. Tina Štimec.

Tekmovanje je bilo v absolutni kon
kurenci, kjer sc mlada ekipa Rudarja ni 
mogla preriniti v sam vrh, odplavali pa so 
nekaj odličnih rezultatov. Njihovo pravo 
vrednost bomo videli marca na državnih 
prvenstvih Slovenije.

B.K.

ATLETIKA
Uspeh trboveljskih tekačev.

Vojni navkljub so se najpogumnejši člani 
AK Trbovlje udeležili že tradicionalnega 
teka v ladjedelnici Uljanik v Puli. V prek
rasnem vremenu in idealnih razmerah seje 
Lovro Petrin med člani uvrstil na odlično

Odličen turnir. Konec leta se tr
boveljski karateisti pripravili drugi del tra
dicionalnega turnirja, ki je privabil v 
dvorano OŠ še več gledalcev kot prvi. Tek
movalci domačega kluba Tika Trbovlje so 
dokazali, da so tudi v borbah odlični. V 
kumiteju t.j. pionirskih borbah je zmagal 
Rok Vodišek, drugi je bil Jure Barovič, 
Zoran Ham pa četrti. V finalni borbi v 
konkurenci kadetov in mladincevso sodniki 
naredili svoje in tako se je moral David 
Kranjc zadovoljiti z drugim mestom, Matjaž 
Lenič pa je bil četrti. V članski konkurenci 
sta odločilni borbi potekali v klubskih okvi
rih. V boju za prvo mesto sta se pomerila 
člana Emone iz Ljubljane, v boju za tretje pa 
domači na. Borut Markošek si je zzmago nad 
Robertom Vi rajem priboril tretje mesto.

Turnir so popestrile demonstracije 
borilnih veščin odličnih kadetov iz Tacna, 
karateistov Limbuša in Žalca ter demon
stracija kat, ki sojih tudi ocenjevali. V katah 
je navdušila in v koš pospravila tudi vse 
moške predstavnike 17-letna Ljubljančanka 
Nina Godeša. Borut Markošek je bil drugi, 
Peter Zore (oba Tika) pa peti. Prireditelji 
so bili spet deležni obilo pohval.

B.K.
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postaje pa je pripeljal mladoletni J.M. iz 
Trnovega v laški občini. S fičom je hotel 
prehiteti Jugo. Trčil je v njegov bok. Jugo je 
zaneslo na pločnik, kjer je stisnil dve pcšakinji 
v parkiran avto. Pri tem je bila J.N. iz 
Hrastnika huje, l.Ž. pa lažje poškodovana. 
Voznik fička je po nesreči pobegnil. Dan 
kasneje so policaji ugotovili, da gre za mlado
letnega J.M., ki je vozil brez izpita, s sposo
jenim fičkom. ki ni bil registriran. Še več, na 
avto je obesil kar tablice za preizkušnjo, ki 
seveda že zdavnaj niso več veljavne.

AUFBIKS
Po novem letu so si znanci iz Aufbiksa očitno 

vzeli dopust. Malojc k temu pripomogla pono- 
voletna utrujenost, malo mrzlo vreme, pa tudi 
zanimivi politični dogodki. Tako je na dopustu 
tudi rubrika AUFBIKS. V prihodnji Številki pa 
bomo spet aufbiksali, saj ni hudič, da se ne bi 
kaj dogodilo tudi tej rubriki primernega.

Krvoločna koza
Po zasavskih ulicah je vse več potepuških psov. 
pa tudi kakšna druga žival se najde. Seveda so 
psi najbolj nevarni. Tako je 7. januarja malo po 
dvanajsti uri pri trboveljski tržnici desetletnega 
fantiča napadel potepuški pesž Pogrizel gaje po 
roki in nogi, lažje pa je poškodoval tudi možaka, 
kijeotroku pomagal. Nckdojepoklical policaje, 
ki so pozneje poizvedovali za lastnikom psa. 
Doslej še niso točno ugotovili, čigav pes je bil 
tako napadalen.

Ljudje večkrat kličejo na postaje zaradi po
tepuških psov. ki so očitno vse večja nadloga. 
Očitno bodo morali v zasavskih mestih pričeli 
misliti, kako jo rešiti. Prav gotovo ne tako, kot 
si je predstavljal mladenič, ki je pred dnevi psa 
polil z bencinom in ga zažgal.

Da niso le psi nevarne živali, dokazuje do
godek, ki seje zgodil 15. januarja v Trbovljah 
na nasipih. Krvoločna koza je napadla starejšega 
Trboveljčana, ga zbila na tla , povaljala in 
poškodovala. Moral je poiskati zdravniško 
pomoč. Lastnika koze so prijavili sodniku zaradi 
nezavarovanja nevarne živali.

M.P.

PROMET
7. januarja ob 10. uri je na Trgu svobode 

voznica osebnega avtomobila L.Ž. iz Tr
bovelj zaradi izsiljene prednosti zbila pešak- 
injo L.T. iz Trbovelj. Voznica je težje 
poškodovano Trboveljčanko sama odpeljala 
v bolnišnico in kasneje prijavila nesrečo.

7. januarja ob 16.15 uri ke A.H iz Trbovelj 
s svojim fičkom vozil iz Litije proti Zagorju. 
Okrog 800 metrov pred zagorskim mostom 
se je v trenutku, ko je vozil mimo, vsulo s 
pobočja po cestišču in avtomobilu kamenje. 
Skušal se mu je umakniti in tako trčil v Jugo, 
ki ga je iz nasprotne smeri pripeljal J.G. iz 
Zagorja. V nesreči ni bil nihče poškodovan, 
materialno škodo pa so ocenili na okrog 150 
tisoč tolarjev.

9. januarja ob 20. uri je K.A. iz Ljubljane 
prehitro vozil svoj Renault 5 iz Zagorja proti 
Kisovcu. V blagem levem ovinku v Stopah, 
kjer je cestišče tlakovano, ga je začelo 
zanašati in sukati. Trčil je v Hondo civic, ki 
jo je iz nasprotne smeri vozil A.Š. iz Zagorja. 
Renault je odbilo na rob cestišča. Polovica 
ga je ostala na cesti, polovica pa v jarku. 
Potem pa je iz Kisovca pripeljal z Jugom še 
M.F. iz Zagorja. Poškodovano vozilo je 
opazil prepozno in trčil je v Renault. Resje, 
daje imel Renault prižgane dolge luči, res pa 
je tudi, da je voznik Juga vozil pod vplivom 
alkohola. Škoda: okrog 200 tisoč tolarjev.

20. januarja ob 14. uri se je zgodila 
prometna nesreča pred hrastniško Stek
larno. Ob koncu službe, ko steklarji hodijo 
domov, so pločniki prepolni. Prav v tem času 
je iz pločnika z Jugom zapeljala l.Ž iz Hrast
nika. Peljala je proti Rudniku. Iz železniške

(7N OBREŽU A 12
tal.:(O601)73 632

fax:t0601173 737

ELEKTROPROM
YAMAHA

IZLAKEFoto: JoZe Bcrtolc

Foto: Tomo Brezov;w
Pred novim letom so odprli novo bencinsko črpalko v Zagorju

Cesta je lahko ob malo snega in poledici še kako nevarna. "Tudi Zasavkc".
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LIBERALNODEMOKRATSKA STRANKA
Občinski odbor TVbovije 

61420 Tčbovije, Gimnazijska 22
TU:(06(I!)24 142

LIBERALNODEMOKRATSKA STRANKA
Občinski odbor Zagorje ob Savi 

61410 Zagorje ob Savi, Cesta zmage 33
1tl.:(»6fll)61 013

Spoštovani!

Vsem razpravam privatizaciji ob rob in odpravljanju krivic se nihče ni spomnil, da obstajamo 
tudi delničarji PTT. Vsi tisti, ki imamo telefone, smo ga morali enkrat plačati in tako pripomogli 
k širjenju infrastrukture kot dobrim plačam v teh podjetjih.

Zato menimo, da ima vsakdo, ki je svoj telefon plačal s krvavo prigaranim denarjem, 
pravico do delnic v višini svojega vplačanega prispevka za telefonski priključek.

V ta namen in brez kakršnihkoli ideoloških predsodkov ali materialnih pretenzij, naša 
stranka prevzema pobudo za ustanovitev KLUBA IMETNIKOV TELEFONSKIH 
ŠTEVILK. Skupaj organizirani bomo bolj močni in odmevni. Mogoče bomo dosegli cilj, ki 
si ga bomo zadali, postali solastniki PTT Trbovlje. Več nas bo podpisalo pristopno izjavo, več 
možnosti bomo imeli za dosego našega cilja.

PRISTOPNA IZJAVA

Spodaj podpisani_______________________________ , stanujoč__________________________________
s svojim podpisom jamčim za legitimnost svoje zahteve po lastništvu delnic v višini prispevka, 
ki sem ga plačal za telefonski priključek dne_______________ , št. pogodbe____________________

_____________________________, dne _____________________ Podpisani:

(kraj)

O nadaljnem poteku aktivnosti in formiranju upravnega odbora in delovnih teles Kluba 
vas bomo obvestili naknadno, ko se bo nabralo dovolj pristopnih izjav za vaš denar.

Pomagajte sebi in tudi drugim, kajti nihče se ne bo namesto vas boril za vaš denar.

Lepo pozdravljeni!

p.s.: Podpisano izjavo vrnite na gornji naslov.
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/© ljubljanska banka
Banka Zasavje d.d., Trbovlje

Veliko občanov seje že prepričalo o donosni naložbi v obveznice občine Trbovlje. Odločite se 
še danes!

Zakaj je nakup obveznice občine Trbovlje dobra naložba?

Obveznice se izplačujejo v tolarjih po srednjem deviznem tečaju DEM na dan dospelosti. Glede na predvideno 
tekoče usklajevanje tečajev tujih valut se s tem ohranja realna vrednost naložbe.

Obveznica se obrestuje po 10% letni obrestni meri, kar predstavlja v razmerah ohranjanja realne vrednosti 
naložbe visok donos.

Naložba v obveznico občine Trbovlje je varna naložba. Za izplačilo jamči občina Trbovlje s sredstvi 
občinskega proračuna, pa tudi banka, ki obveznice ob zapadlosti vnovčuje.

Obveznica občine Trbovlje se lahko porabi za nakup blaga v večini zasavskih trgovin, s tem da se seznam 

vsak dan povečuje. Do sedaj je banka sklenila pogodbo že z naslednjimi: Potrošnja Zagorje, ABC Pomurka TP 
l.junij Trbovlje, Mercator, STP Hrastnik, Stanovanjska zadruga Zasavje Zagorje, ABC Agrohit, EVJ Elektroni
ka, elektroinštalacije, trgovina Izlake - Vidmar, Ona-On Ljubljana, Občina Trbovlje, EMENS d.o.o. Prapretno 

Hrastnik, Avtoservis Malgaj d.o.o. Trbovlje, OMNIKOM p.o. Trbovlje.

Obveznice občine Trbovlje služijo tudi kot osnova za pridobitev potrošniškega ali stanovanjskega kredita 

pri banki. Zlasti slednje lahko pomembno vpliva na vašo odločitev glede odkupa najemnega stanovanja.

Z obveznicami občine Trbovlje lahko poravnate svoje davčne obveznosti na občini Trbovlje.

Z nakupom obveznic občine Trbovlje se zmanjša osnova za dohodnino.

Odločite se še danes za nakup obveznic občine Trbovlje. Zahtevajte podrobnejše informacije 
v vseh enotah LB Banke Zasavje d.d., Trbovlje.

UREDNIŠTVO ZASAVCA, Cesta zmage 33. Zagorje ob Savi

Nepreklicno naročam, časopis ZASAVC.
Ime in priimek:......................................................................................................................

mesto.......................................................... postna St...................

ulica............................................................. telefon...........................

datum....................................................... lastnoročni podpis.

NAROČNINO BOM PLAČEVAL: 

sproti, trimesečno, polletno (ustrezno obkroži)

Izpolnite sosednjo naročilnico 
in kupujte Zasavca 10% ceneje.

Nudimo vam tri oblike plačevanja:
vsak mesec sproti po tekočih cenah, 

trimesečno po garantirani ceni 
v začetku tromesečja in 

polletno po garantirani ceni 
v začetku polletja.


